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zadłużony ponad miarę?
nie jesteś skazany na klęskę 
– o tym, jak radzić sobie z windykacją. str. 11

na co wydaje kS żychlin?
Czy gmina powinna
bardziej wspomóc klub? str. 5

wąż ukąsił
młodą kobietę
w Strugienicach. str. 2

Żychlin�|�cmentarz�parafi�alny�–�kolejna�zbiórka

Kwesta na grób rodziny Jagminów
Po raz VII Stowarzyszenie 
na Rzecz Rozwoju Gminy 
Żychlin organizuje kwestę 
publiczną w ramach akcji 
„Ocalmy od zapomnienia” 
– ratujemy stare pomniki.

Wolontariusze będą kwestować 
1 i 2 listopada, w godz. 9.00-17.00. 
W tym roku pieniądze z kwesty 
zostaną przeznaczone na reno-
wację grobu rodziny Jagminów 
z 1891 roku. 

Rodzina ta pochodziła z Litwy 
i aktywnie uczestniczyła w po-

wstaniu 1963 roku, za co została 
zesłana na Sybir, a później przy-
była w rejon Żychlina. Córka Jó-
zefa Jagmin i Władysławy Jagmin 
w 1936 r. przekazała kolekcję 136 
obrazów do Muzeum Narodowe-
go, rodzina spokrewniona była 
z Józefem Piłsudskim.  str. 7

Żychlin�|�ruina�w�ul.�narutowicza�wyremontowana,�ale�...

Powstał płot niezgody
Podczas posiedzenia połączonych komisji Rady Miejskiej w Żychlinie, która odbyła się 16 października, 
Łukasz Prośniewski, kierownik ds. gospodarki nieruchomościami w Urzędzie Gminy Żychlin 
poinformował radę, że właściciel nieruchomości przy ul. Narutowicza, zwrócił się do gminy 
o wykup pozostałych 8% udziałów w niej, które są dotąd w rękach gminy, w trybie bezprzetargowym.

Radnych zdenerwował jednak 
fakt, że przedsiębiorca zdążył już 
ogrodzić cały teren – 407 mkw., 
choć w części należy on nadal do 
gminy – bez pytania jej o zgodę. 
Chodzi o ruinę w ulicy Naruto-
wicza, w centrum miasta, która 
przez 2 lata straszyła wyglądem 
i groziła zawaleniem. Przedsię-

biorca z Żychlina za kilkanaście 
tysięcy złotych kupił nierucho-
mość od spadkobierców przed-
wojennych właścicieli. Gmina, 
choć druga część kamienicy jest 
w jej zarządzie, nie chciała ku-
pować nieruchomości od spad-
kobierców. Zrobił to żychliński 
przedsiębiorca, który wyremon-
tował swoją część zawalonej ka-
mienicy. Wkrótce będzie tam 
funkcjonować sklep lub punkt 
usługowy. 

Właściciel ogrodził też po-
dwórko przynależne do kamieni-

cy – i je uporządkował. Nakazał 
właścicielom ustawionych tam 
garaży ich wyprowadzenie. Bla-
szane garaże zostały przeniesione 
i ustawione w szczycie sąsiedniej 
kamienicy. 

Grodząc teren przedsiębiorca 
zlikwidował jednak wyjazd na te-
ren posesji przez podwórko. Teraz 
trójka lokatorów korzysta z prze-
jazdu koło bloku Traugutta 16 na-
leżącego do Spółdzielni Mieszka-
niowej w Żychlinie. Spółdzielcy 
twierdzą, że taka sytuacja kompli-
kuje im życie.

– Wszystko to bardzo dziw-
ne. Przedsiębiorca stawia ogro-
dzenie na nie swoim terenie i nikt 
z gminy na to nie reaguje – pyta-
ła radna Ewa Wypych. – A teraz 
chce w bez przetargu wykupić 8% 
gminnych nieruchomości? Ludzie 
zostali pozbawieni dojazdu do po-
sesji przez podwórko. Korzystają 
z naszej drogi spółdzielczej. 

Aby zapewnić lokatorom do-
jazd do posesji ktoś wygruzował 
część dojazdu będącego przedłu-
żeniem wewnętrznej drogi spół-
dzielczej wzdłuż bloku Traugutta 

16. To jednak zmieniło sposób za-
gospodarowania przestrzeni.

– Na końcu naszej osiedlowej 
uliczki parkowały 2 samochody – 
mówi mieszkaniec bloku Traugut-
ta 16. Teraz, gdy zrobiono nowy 
dojazd do posesji, nie ma moż-
liwości parkowania. Ubyły dwa 
miejsca parkingowe. Swego cza-
su nawet ktoś postawił tam pry-
mitywną tabliczkę na desce z na-
pisem zakaz parkowania, ale po 
dwóch dniach tabliczka zginęła. 
– Skoro nowy właściciel postawił 
„mur berliński”, choć nie jest wła-
ścicielem całego terenu, to teraz 
po złości gmina powinna go zobo-
wiązać, by cofnął swoje ogrodze-
nie – mówi zdenerwowany.

Aby zapewnić taką samą ilość 
miejsc parkingowych należałoby 

powiększyć parking – mówi da-
lej radna Ewa Wypych. Jest na to 
miejsce, trzeba tylko zdjąć grubą 
warstwę ziemi. Pytanie kto ma to 
zrobić? Spółdzielnia, Urząd Gmi-
ny Żychlin czy właściciel nieru-
chomości?

Piotr Jarosz, prezes Spółdzielni 
Mieszkaniowej w Żychlinie przy-
znaje jednak, że nikt mu nie zgła-
szał problemu brakujących miejsc 
parkingowych przed blokiem 
Traugutta 16.   str. 2

RzUt okieM�|�rozŚpiewane�beDLno

kilkadziesiąt dzieci uczyło się ludowego tańca i śpiewu�–�i�zakończyło�kilkutygodniowe�próby�koncertem
w�bedlnie.�więcej�-�na�str.�3.

Żychlin�|�Spotkanie�z�izabelą�trojanowską

Zaśpiewali razem z artystką
23 października 
do Żychlińskiego 
Domu Kultury zawitała 
Izabela Trojanowska, 
aktorka i wokalistka 
znana z występów 
z zespołem Budka Sufl era. 
Na spotkanie z artystką 
przyszło ponad 200 
mieszkańców Żychlina
i okolic.

Artystka opowiadała o swo-
jej burzliwej karierze wokalnej 
i aktorskiej. Zawsze była niepo-

korna, co przysparzało jej wiele 
kłopotów i skutkowało koniecz-
nością opuszczenia kraju w la-
tach 80. Wyśpiewała wiele prze-
bojów i zagrała w kilku bardzo 
znanych polskich fi lmach – takich 
jak „Strachy”, ,,Kariera Nikodema 
Dyzmy” i w niezwykle popular-
nym serialu telewizyjnym „Klan”, 
gdzie od 22 lat wciela się w rolę 
nieco kontrowersyjnej restaurator-
ki Moniki Ross-Nawrot. 

W latach 80. minionego wie-
ku szturmem wtargnęła na pol-
ską scenę muzyczną z takimi 
przebojami jak „Wszystko czego 
dziś chcę” czy „Pieśń o cegle”. 

Połowa dziewcząt nosiła wtedy 
fryzurę „na Izę”. Podziwialiśmy 
wtedy nowatorskie muzyczne in-
terpretacje, nowoczesne stroje, 
makijaż jej oryginalny głos. Póź-
niej piosenkarka nagrała jeszcze 
wiele przebojów. Ostatnią płytę 
pod tytułem „Na skos” wydała w 
roku 2016.

Wieczór autorski to również 
wykonanie kilku znanych przebo-
jów: „Wszystko czego dziś chcę”, 
„Pieśń o cegle”, „Tyle samo prawd 
ile kłamstw”, które podczas kon-
certu w Żychlinie chętnie z artyst-
ką śpiewali Ewa Olszewska i Ry-
szard Zimny z Żychlina.  dag

z artystką izabelą trojanowską na scenie śpiewali�i�tańczyli�także�mieszkańcy�Żychlina
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aby�zapewnić�taką�
samą�ilość�miejsc�
parkingowych�
należałoby�powiększyć�
parking.�pytanie�
kto�ma�to�zrobić?�
Spółdzielnia,�urząd�
Gminy�czy�właściciel�
nieruchomości?

Dorota
GrĄBCzewSka

zychlin@lowiczanin.info
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NASi DzieNNikARze Do WASzeJ DySPozyCJi 
oD 8.30 Do 15.30
telefon�redakcyjny 796 455 333
e-mail:�zychlin@lowiczanin.info
Dorota GrĄBCzewSka

Gostynin�|�Grzegorz�kuźnicki�najlepszym�oskarżycielem

Policjant świetnie zna przepisy prawa
Aspirant Sztabowy Grzegorz Kuźnicki z Zespołu 
ds. Wykroczeń Wydziału Prewencji gostynińskiej komendy, 
który często zastępuje rzecznika prasowego KPP Gostynin, 
zajął I miejsce w wojewódzkim konkursie 
na najlepszego oskarżyciela publicznego policji 
garnizonu mazowieckiego w 2019 roku.

W dniach 18-19 listopada 
w Centrum Szkolenia Policji 
w Legionowie odbędzie się fi -
nał II Ogólnopolskiego Konkursu 
dla policjantów – oskarżycieli pu-
blicznych.

Eliminacje wojewódzkie tegoż 
konkursu odbyły się 23 paździer-
nika w Komendzie Wojewódzkiej 
Policji w Radomiu. W konkursie 
uczestniczyło 28 policjantów re-
prezentujących wszystkie powia-

ty garnizonu mazowieckiego, któ-
rzy w swoich jednostkach pełnili 
funkcje oskarżyciela publicznego.

Testy wiedzy dotyczyły znajo-
mości przepisów prawa, w szcze-
gólności kodeksu wykroczeń, 
postępowania w sprawach o wy-
kroczenia, karnego, postępowania 
karnego i prawa o ruchu drogo-
wym. Policjant z Gostynina zdał 
je najlepiej. Okolicznościowy pu-
char asp. szt. Grzegorz Kuźnicki 

odebrał z rąk Komendanta Woje-
wódzkiego Policji zs. w Radomiu 
mł. insp. dr hab. Zbigniewa Miko-
łajczyka.  dag

Żychlin�|�ruina�w�ul.�narutowicza�wyremontowana,�ale�...

Powstał płot niezgody
dokończenie ze str. 1

Jak informuje kierownik Łu-
kasz Prośniewski, zlecona jest 
już wycena 8% udziału gminy 
we wspomnianej nieruchomości. 
Radni zdecydowali jednak, że 
w tej sprawie na razie nie będą 
podejmować żadnych decyzji. 

Chcą poczekać do zakończenia 
wyceny. 

Właściciel większości udzia-
łów w nieruchomości, z którym 
się skontaktowaliśmy, nie odpo-
wiedział nam, na pytanie dlacze-
go ogrodził całą nieruchomość, 
nie będąc w pełni jej właścicie-
lem. – Dowiedziałem się, że mam 

możliwość wykupienia udziałów 
gminy i to zrobiłem – powiedział 
jednak. – Nie wiem co będzie, je-
śli zgody nie będzie. Na razie nad 
tym się nie zastanawiałem. Po-
czekajmy końca – zakończył. Po-
dziękował za rozmowę i się rozłą-
czył, nie dając szansy na zadanie 
innych pytań.  dag

Asp. szt. Grzegorz kuźnicki
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Na drogach |�zdarzyło�się�jednego�dnia

Kolizje w Bedlnie i Poborzu
24 października doszło 
na naszym terenie 
do dwóch zdarzeń 
drogowych. 

Rano o godz. 6.27 w miejsco-
wości Pobórz, gmina Oporów 
44-letni kierowca samochodu 
osobowego Mercedes Sprinter, 
mieszkaniec powiatu kutnowskie-
go nie zachował należytej ostroż-
ności, nie dostosował prędkości 
jazdy do panujących warunków 
i na łuku drogi wpadł do rowu. 
Na miejscu było pogotowie, ale 
okazało się, że nikt poważnie nie 
ucierpiał.

Kilka godzin później, o godz. 
10.55, na drodze wojewódzkiej 
583 z Bedlna do Żychlina, na 
wysokości Urzędu Gminy Bedl-
no doszło do zderzenia osobowej 
Skody Fabia z ciężarowym samo-
chodem marki DAF. Na miejsce 
zdarzenia zadysponowano straża-
ków z JRG Kutno i OSP Żychlin. 
Na szczęście i w tej kolizji nie było 
osób poszkodowanych. Jak mówi 
p.o. rzecznika Aneta Kowalska, 
przyczyną zderzenia było wymu-
szenie pierwszeństwa przejazdu 
przez kierującą Skodą. Kobieta 
została ukarana mandatem.

W obu zdarzeniach kierowcy 
byli trzeźwi.  dag

Żychlin 
Zniknęły tablice

22 października policjanci z 
KPP Kutno otrzymali zgłoszenie 
o kradzieży dwóch tablic rejestra-
cyjnych z samochodu zaparko-
wanego na osiedlowym parkingu 
przy ul. Traugutta. Postępowanie 
prowadzi KP Żychlin.  dag

Gmina zduny�|�okolice�złakowa

Straż próbowała złapać byka
24 października około godz. 9 

PSP w Łowiczu została wezwa-
na do Złakowa Kościelnego, gdzie 
na polach został zauważony byk. 
Według relacji świadków, zwierzę 
ważyło ok. 600-700 kg. Dyżurny 
zadysponował na miejsce zastępy 
z JRG Łowicz, z OSP Złaków Ko-
ścielny oraz OSP Złaków Borowy. 

Ponieważ na miejsce nie zdążył 
przyjechać przedstawiciel Powia-
towego Inspektoratu Weterynarii 
w Łowiczu, który mógłby podjąć 
próbę strzelenia do byka zastrzy-
kiem ze środkiem usypiającym, 
strażacy usiłowali zagonić zwierzę 
w okolicę pobliskich zabudowań, 
aby tam można było je schwycić. 

Zwierzę było jednak zbyt pło-
chliwe i po godzinie akcja zakoń-
czyła się niepowodzeniem. Byk 

oddalił się do lasu miedzy Złako-
wem Kościelnym a Przemysło-
wem. 

Strażakom udało się ustalić, że 
byk uciekł przed 2 miesiącami 
z gospodarstwa w Stępowie w są-
siedniej gminie Kiernozia. Miał 
tam przebywać z zagrodzie wraz 
w kilkoma innymi sztukami by-
dła. Wszystkie zwierzęta się z niej 
wydostały, usadzając ogrodzenie. 
Krótko po tym pozostałe zwierzę-
ta udało się wyłapać, poza jednym 
bykiem. 

Wydaje się, że jak do tej pory 
wychowany w gospodarstwie byk 
dawał sobie radę na wolności, ale 
z każdym dniem, ze względu na 
aurę i sprzątanie ostatnich zbiorów 
z pól, może mu być coraz trudniej. 
 mwk     

zakład Ubezpieczeń społecznych�|�Fałszywe�e-maile

Ubezpieczyciel ponownie ostrzega przed oszustami 
ZUS apeluje o ostrożność 

przy otwieraniu i odpowiadaniu 
na e-maile, które wydają się być 
korespondencją z ZUS. Dokład-
nie zwracajmy uwagę na adres, 
z którego przychodzą e-maile.

Według Moniki Kiełczyńskiej, 
regionalnej rzecznik prasowej 
ZUS województwa łódzkiego po 
kilku miesiącach spokoju, oszuści 
podszywający się pod ZUS po-
nownie podjęli aktywność w in-
ternecie. W ostatnich dniach dość 
liczna grupa klientów w różnych 

częściach kraju otrzymała maile 
z informacją o pilnej konieczno-
ści spłaty zaległości składkowych. 

– Fałszywe e-maile mogły tra-
fi ać również do mieszkańców Ło-
wicza i powiatu łowickiego. Apel 
ma charakter ogólnopolski – po-
wiedziała nam rzecznik Kiełczyń-
ska. 

Część maili sugeruje ponowne 
wypełnienie formularza zgłosze-
nia do ubezpieczeń społecznych 
ZUS ZUA, który jest załączni-
kiem do e-maila. Umieszczone 

w stopce korespondencji logo-
typy (ZUS i PUE – Platforma 
Usług Elektronicznych) sugerują, 
że nadawcą jest sam ZUS. 

Gdy jednak przyjrzymy się do-
kładnie adresowi nadawcy, nie 
powinniśmy mieć wątpliwości, 
że korespondencja elektronicz-
na nie pochodzi z Zakładu Ubez-
pieczeń Społecznych. Obecnie 
oszuści posługują się dwoma ad-
resami: składki@ubezpieczenia.
pl i zus.@zua.pl. Jak widać ża-
den z adresów nie ma stosowane-

go przez Zakład rozwinięcia „zus.
pl”. 

ZUS nie stosuje też w swoich 
adresach e-mailowych rozwinię-
cia „gov.pl”, które to pojawiało 
się przy wcześniejszych próbach 
oszustw. 

ZUS przypomina, że kontakt 
elektroniczny ze strony ZUS moż-
liwy jest jedynie w sytuacji gdy 
klient posiada profi l na tzw. Plat-
formie Usług Elektronicznych 
i wyraził zgodę na taką formę kon-
taktu.  opr. mak 

Stradzew |�azbest
Kontrola WIOŚ

Po doniesieniu o nieprawidło-
wościach w gospodarce azbe-
stowej na terenie gminy Bedlno, 
m.in. do Głównego Inspektora 
Ochrony Środowiska w Warsza-
wie, inspektorzy Wojewódzkiego 
Inspektoratu Ochrony Środowiska 
ze Skierniewic, dziś, 30 paździer-
nika mają rozpocząć kontrolę.

Kierownik oddziału WIOŚ ze 
Skierniewic, Marzena Sokołow-
ska mówi, że inspektorzy pojadą 
na rekonesans w terenie. Chcą też 
rozmawiać z wójtem.  dag

Nowy właściciel ruiny przy ul. Narutowicza�wyremontował�budynek,�a�teren�za�częścią�nieruchomości�ogrodził.�
teraz�mieszkańcy�pobliskiej�kamienicy�nie�mają�wyjazdu�przez�podwórko�–�ale�mają�przez�drogę�spółdzielczą.
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Strugienice�|�nieproszony�gość

Jadowity wąż ukąsił 
młodą kobietę
14 października 
pani Katarzyna, młoda 
mieszkanka Strugienic 
w gminie Zduny została 
ukąszona przez jadowitego 
węża. Do zdarzenia doszło 
około godz. 10, gdy kosiła 
trawę w przydrożnym rowie. 
Zawieziona przez sąsiadkę 
do szpitala w Łowiczu 
otrzymała leki odczulające
i surowicę.

Gad, który ją zaatakował, miał 
około 70 cm długości i został za-
bity przez kosiarkę. Około 1,5 m 
dalej widziała innego węża, któ-
ry szykował się do ataku. W oko-
licach posesji, gdzie mieszka ko-
bieta wraz z rodziną widziany był 
jeszcze jeden wąż, prawdopodob-
nie większy, który schował się 
gdzieś pod asfaltem. 

Rodzina poszkodowanej żyje 
w strachu, ponieważ nie umie so-
bie poradzić z nieproszonym go-
ściem. W domu mieszkają małe 
dzieci, jest to teren gospodarstwa, 
w którym cały czas są do wyko-
nania jakieś prace na świeżym po-
wietrzu. Domownicy z niepoko-
jem patrzą, czy spod spadających 
liści nie wypełźnie coś, co zagraża 
ich życiu i zdrowiu.

Z rozmowy z panią Katarzy-
ną i jej mamą wynika, że gatun-
ku węża nie udało się rozpoznać 
ani lekarzom, ani osobom, z któ-
rymi się oni konsultowali. Po-
wstało przypuszczenie, że jest to 
jakaś niezidentyfi kowana krzy-
żówka, pochodząca prawdopo-
dobnie z nielegalnej hodowli. Czy 
węże uciekły z niej czy zostały 
wyrzucone jako bezwartościowe 
– tego pewnie nie uda się ustalić. 

– Ja w życiu w naszej okoli-
cy nie widziałam węży – mówi 
mama poszkodowanej, dodając, 
że niepokojem napawa ją fakt, iż 
wąż w ciągu doby może przemie-
ścić się na odległość nawet 20 km. 
Tak naprawdę przerażeniem napa-

wa ją fakt, że mieszkają obok pu-
stostanu, gdzie węże mogą mieć 
idealne warunki do rozwoju. Nic 
ich tam nie spłoszy, a na terenie 
posesji jest staw, gdzie mają do-
stęp do wody. – Może jest ich tam 
więcej. Z tego, co się dowiedzia-
łam, węże lubią takie odosobnio-
ne miejsca – powiedziała nam 
mama pani Katarzyny. 

Tego samego dnia po połu-
dniu poszkodowana wezwała na 
pomoc straż. Jak relacjonuje, in-
terwencji doczekała się po trzech 
dniach, 17 października, na do-
datek strażacy przyjechali oko-
ło godz. 17, gdy węże już kończą 
żerowanie i chowają się do swoich 
kryjówek. Strażacy mieli być mło-
dzi niedoświadczeni i wystraszeni. 
Ich dowódca miał powiedzieć, że 
znajdą jakiegoś fachowca, który 
węża złapie. Czas mija i nic w tej 
sprawie się nie dzieje. Kto może 
rodzinie pomóc?  

Komendant PSP w Łowiczu 
mł. bryg. Arkadiusz Makowski 
powiedział nam, że sprawa wol-
no żyjącego węża nie jest prze-
cież problemem straży. Powinna 
zostać zgłoszona do Powiatowe-
go Inspektoratu Weterynaryjnego, 
który powinien ocenić zagrożenie 
i podjąć decyzję, jakie należy pod-
jąć działania.   mwk

Wąż, który ukąsił�panią�katarzynę�
miał�ok.�70�cm�długości.�
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Aktualności
Bedlno�|�Finał�projektu�„Gdzie�ty�jesteś�chatko�mała”?

Powstał dziecięco-młodzieżowy 
zespół ludowy
Dwie godziny wspaniałej zabawy na ludowo 
zafundowały dzieci, młodzież i zespoły śpiewacze 
z terenu gminy Bedlno licznie przybyłym 
gościom, którzy 16 października przybyli  
do sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury 
w Bedlnie, w której odbył się finał grantowego 
projektu „Gdzie ty jesteś chatko mała”. 

Piękna scenografia, profesjo-
nalne nagłośnienie i efekty świetl-
ne sprawiły, że widowisko fina-
łowe z udziałem dzieci z gminy 
Bedlno i Żychlin, ubranych w sty-
lizowane stroje ludowe, z czerwo-
nymi koralami, wiankami kwia-
tów na głowie, miało wyjątkowy 
charakter. O choreografię wido-
wiska finałowego zadbał Damian 
Waśkiewicz z Łowicza. Na sce-
nie wystąpiły dwa pokolenia ludzi  
z zamiłowaniem śpiewających lu-
dowe piosenki.

– Celem projektu było wzbu-
dzenie zainteresowania tradycją 
regionu oraz uwrażliwienie mło-
dego pokolenia na kulturę ludo-
wą polskiej wsi mazowieckiej  
i łowickiej – mówiła podczas fi-
nału Renata Mosiołek, koordy-
nator przedsięwzięcia. Poprzez 
naukę tańców i starodawnych pie-
śni przekazywanych przez śpie-
waczki z zespołów: Szewcowian-
ki, Wojszycanki, Żeroniczanki i 
Wesołe Pleckowianki, chcieliśmy 
ocalić od zapomnienia pieśni lu-
dowe gromadzone przez panie 
przez wiele lat. Udało się je wydać  
w formie śpiewnika.

Projekt był realizowany od 26 
sierpnia do 26 października. Przez 
2 miesiące dzieci i młodzież z te-
renu gminy Bedlno i Żychlin 
uczestniczyła w zajęciach warsz-
tatowych, które prowadzili pro-
fesjonaliści: Marta Rutkowska 
prowadziła warsztaty teatralne, 
Renata Mosiołek, muzyk i trener 
wokalny prowadziła naukę śpie-
wu, Damian Waśkiewicz cho-
reograf i tancerz uczył tańców. 
Akompaniament muzyczny za-
pewniał Krzysztof Trusiński oraz 
zespół „Nas Troje” z Łowicza  
w składzie: Jeremi Kowalski, Ju-
styna Muras i Tomasz Muras.

Finał był zwieńczeniem 2-mie-
sięcznej intensywnej pracy, nawet 
po kilka godzin dziennie. – Było 
ciężko. Był pot, zmęczenie, łzy, 
ale się udało. Efekty pracy zaraz 
państwo zobaczycie – mówiła 
Anna Ratajczyk, przewodnicząca 
Rady Gminy Bedlno.

I rzeczywiście, efekt był zaska-
kująco dobry. Grupa dzieci w wie-
ku od 6 do 15 lat świetnie poradzi-
ła sobie ze śpiewem ludowych 
piosenek i zatańczeniem polki, 
krakowiaka i oberka. Wszystkie 

wykonywane utwory dzieci śpie-
wały z pamięci, co ułatwiało kon-
takt wzrokowy z publicznością, 
która gromko nagradzała kolejne 
wykonania.

– W czasie realizacji projektu 
znaleźliśmy odpowiedź na pytanie 
„Gdzie ty jesteś chatko mała?” – 
na skraju wioski stała – podkreśla-
ła Renata Mosiołek. 

Na scenie przed licznie zgro-
madzoną publicznością wystą-
piły: Weronika Ratajczyk, Bar-
tek Ratajczyk, Zosia Cieniewska, 
Wiktoria Oliszewska, Tobiasz 
Kopczyński, Nadia Miszczak, 
Marysia Bielicka, Maria Ziele-
niewska, Małgorzata Fabiańska, 
Maja Banachowska, Marysia 

Kopczyńska, Katarzyna Włodar-
czyk, Dorota Pabin, Antek Pro-
śniewski, Hania Prośniewska, 
Anna Filipiak i Ewa Bielicka.

Finał poprowadzili: Aleksan-
dra Brylska, Adam Kulaziński i 
Nadia Kowalska, wszyscy w stro-
jach ludowych z Zespołu Ludo-
wego Pieśni Tańca w Szczawinie 
Kościelnym, gdzie Renata Mo-
siołek prowadzi zajęcia z zespo-
łem.

Dzieci udowodniły, że przez 
dwa miesiące pod okiem facho-
wych instruktorów, można na-
uczyć je pięknie śpiewać i poru-
szać się po scenie. Teraz Bedlno 
obok zespołów śpiewaczych ma 
grupę młodzieży, która być może 

w przyszłości zasili zespoły ludo-
we.

Na scenie po 2 piosenki zaśpie-
wały też zespoły: Wesołe Plec-
kowianki, Wojszycanki, Żeroni-
czanki i Szewcowianki, których 
piosenki z linią melodyczną zna-
lazły się w wydanym śpiewniku 
opracowanym przez Renatę Mo-
siołek. W śpiewniku jest 36 pie-
śni ludowych znanych i mniej 
znanych, po 9 z każdego zespo-
łu. Zapisane są słowa i linia me-
lodyczna.

Finałową piosenkę „Na skraju 
lasu” na scenie śpiewały Szewco-
wianki razem z dziecięcym zespo-
łem. Dołączyły do nich pozostałe 
zespoły śpiewacze. To był pięk-

ny obrazek, gdy ludową piosenkę 
wykonywały na scenie dwa poko-
lenia. Były łzy wzruszenia, radość 
i uśmiech. Wójt Józef Ignaczew-
ski dziękował dzieciom wręczając 
im dyplomy podziękowania oraz 
drobne upominki (brulion z gmi-
ny Bedlno, długopis i czekoladę).

Zespoły śpiewacze z kolei za-
śpiewały „Tego się nie zapomni, 
ani nie zatrze czas. Chciałoby się 
to przeżyć jeszcze raz”.

– Dziękuję za piękny koncert. 
Dzieci są przyszłością gminy i wo-
jewództwa. Inwestycje w kulturę  
i młode pokolenie, które pielęgnu-
je polskie tradycje, będą wspiera-
ne przez Urząd Marszałkowski 
w Łodzi – mówił na zakończenie 
Andrzej Górczyński, wicemarsza-
łek województwa. – Jeśli do tego 
tradycje będą łączone ze zdrową 
żywnością, to można liczyć na 
wsparcie. To sygnał dla aktywno-
ści KGW w 2020 roku.

Zwieńczeniem finału był słodki 
poczęstunek zorganizowany przez 
KGW ze Stanisławowa i Pniewa 
oraz wystawa prac rękodzieła ar-
tystycznego.

Teraz wszyscy zaangażowani 
w projekt liczą, że 2-miesięczny 
trud i zapał młodego pokolenia do 
śpiewania nie zostanie zmarnowa-
ny, że znajdą się pieniądze, by lu-
dowe śpiewanie kontynuować.

Dorota Grąbczewska

Żychlin |�Sukces�wokalny

Młodzieniec z Żychlina 
podbił Niemcy
Wojciech Dzwonkowski, 
absolwent LO  
im. A. Mickiewicza  
w Żychlinie, obecnie student 
III roku na Wydziale 
Wokalno-Aktorskim 
Akademii Muzycznej 
im. Grażyny i Kiejstuta 
Bacewiczów w Łodzi,  
wyśpiewał III miejsce 
w niemieckim 
Ueckermunde, podczas 
VI Międzynarodowego 
Konkursu Wokalnego  
im. Giulio Petrottiego, 
światowej sławy śpiewaka 
operowego.

Konkurs odbywał się w dniach 
4-10 października. Oprócz III 
miejsca w kat. licencjat został 
uhonorowany nagrodą specjal-
ną za wykonanie arii Miecznika  
z opery „Straszny Dwór” Stanisła-
wa Moniuszki.

– Jestem bardzo zadowolona  
 życzę Wojtkowi dalszych sukce-
sów wokalnych – mówi Agniesz-
ka Wawrzyniak, nauczyciela mu-

zyki z Żychlina, która przez kilka 
lat uczyła go śpiewu operowego.

Wielokrotnie podczas szkol-
nych i gminnych uroczystości 
mieliśmy okazję słuchać Wojtka 
w Żychlinie i za każdym razem 
jego wykonanie poruszało serca. 
To talent znaleziony i oszlifowa-
ny przez Agnieszkę Wawrzyniak, 
który teraz rozkwita w Akademii 
Muzycznej w Łodzi. Wygląda 
na to, że po Aleksandrze Zucho-
wiczu, tenorze Teatru we Wro-
cławiu, będziemy mieć drugiego 
śpiewaka operowego.  dag

Wojciech Dzwonkowski.
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teraz�bedlno�
obok�zespołów�
śpiewaczych��
ma�grupę�młodzieży,�
która�być�może��
w�przyszłości�zasili�
zespoły�ludowe.
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Renata Mosiołek (trzecia od lewej) była autorką projektu „Gdzie ty jesteś chatko mała".��
na�scenie�dwa�pokolenia:�seniorów�z�zespołów�śpiewaczych�oraz�młodzież.
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Uczniowie z Żychlina 
zachwyceni
holenderską szkołą. str. 9

rekLaMa

Bedlno�|�Sukces�szkoły�w�konkursie�„wyzwanie�oSe”

Nagrodą pracownia komputerowa
Najprawdopodobniej jeszcze w tym roku  
lub na początku przyszłego roku do Szkoły 
Podstawowej w Bedlnie przyjedzie 16 nowych 
laptopów, które szkoła wygrała w konkursie 
ministerstwa cyfryzacji pt. „ Wyzwanie OSE”  
czyli Ogólnopolskiej Sieci Edukacyjnej. 

Nowa pracownia informatycz-
na zastąpi dotychczasową, starą, 
z początku lat 2000. Szkoła zyska 
też dostęp do szybkiego internetu.

– Szkołę zgłosiliśmy we wrze-
śniu – mówi Alicja Olejniczak, 
nauczycielka chemii, fizyki i in-
formatyki w Bedlnie. – Zrealizo-
waliśmy wszystkie zadania, ja-
kie stawiał organizator po to, aby 
zwiększyć nasze szanse. Jeste-
śmy na liście szkół, które otrzyma-

ją pracownie komputerowe. Sami 
nie dowierzamy, że się udało!

Organizatorem konkursu jest 
Naukowa i Akademicka Sieć 
Komputerowa – Państwowy In-
stytut Badawczy wraz z Minister-
stwem Cyfryzacji. 

Prezent w postaci 16 laptopów 
otrzyma 764 szkół w całej Pol-
sce. Do konkursu zgłoszono 1606 
szkół z miejscowości do 50.000 
mieszkańców. SP w Bedlnie jest 

jedną z nich. Sukces jest tym 
większy, że SP w Bedlnie była 
jedyną z powiatu kutnowskiego, 
która wzięła udział w konkursie.

Wśród zadań jakie zgłoszono, 
było wysłanie na konkurs pracy 
plastycznej ucznia. Aleksandra 
Łyczak z klasy VIII namalowała 
plakat „Smart szkoła”. W szko-
le założono m-legitymacje szkol-
ne, uczniowie szkoły uczestni-
czyli też w tygodniu kodowania 
(CodeWeek), który trwał od 5 do 
20 października. – W zajęciach  
z szyfrowania wiadomości różny-
mi sposobami: alfabetem Morse-
’a, Cezara, obrazkami, uczestni-
czyli uczniowie z kl. VII i VIII. 
Były też zajęcia z zastosowaniem 
2 robocików – dodaje pani Alicja. 

– Wreszcie zgłosiliśmy nauczy-
cieli, którzy pracują z wykorzy-
staniem technik multimedialnych.

To wszystko razem dało efekt,  
a z nowoczesnych narzędzi będą 
korzystać uczniowie.  dag

Dwa nowe monitory interaktywne
zespół�Szkolno-przedszkolny�
nr�2�w�Żychlinie�wzbogacił�się�
o�dwa�monitory�interaktywne�
z�2�laptopami,�które�wkrótce�
zostaną�zamontowane��
w�pracowni�polonistycznej��
oraz�edukacji�wczesnoszkolnej.�
wartość�sprzętu��
to�ok.�23.000�zł.
–�zakup�sprzętu�był�
zaplanowany�w�budżecie�
szkoły�–�mówi�renata�Durka,�
dyrektor�szkoły.�–�Monitory�

interaktywne�mamy�już��
w�pracowni�języka�
angielskiego,�matematyki��
i�nauczania�wczesnoszkolnego.�
teraz�wyposażymy�dwie�
kolejne�pracownie.��
zależy�nam,�aby�dzieci�uczyć�
na�najnowocześniejszym�
sprzęcie,�który�dzieci�
uwielbiają,�a�nauczyciel�
ma�nowe,�duże�możliwości�
stosowania�interaktywnych�
zajęć.�dag

RzUt okieM |�SchoDy�naprawione

Schody prowadzące do zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 2, 
które w połowie września wyglądały koszmarnie i nie nadawały 
się do korzystania, zostały naprawione. –�wykonanie�prac�trochę�się�
opóźniło,�bowiem�dotychczasowy�konserwator�odszedł�z�pracy,�a�na�jego�
miejsce�szukaliśmy�drugiej�osoby�–�mówi�renata�Durka,��
dyrektor�zSp�nr�2�w�Żychlinie.�od�września�mamy�nowego�konserwatora.��
pan�piotr�świetnie�daje�sobie�radę.�Myślę,�że�teraz�drobne�usterki�będą�
usuwane�na�bieżąco. dag

oporów�|�boisko�wielofunkcyjne

Czy wykonawca zdąży  
do 15 listopada?
Firma Torakol Rajmunda Zalewskiego z Dobrego 
wygrała przetarg na wykonanie boiska wielofunkcyjnego 
w Oporowie. Koszt zadania 154.949 zł. 

Gmina dostanie też dotację  
z Urzędu Marszałkowskiego w 
Łodzi w wysokości 90.000 zł. Na 
wykonanie prac firma daje 5 lat 
gwarancji. 

Termin zakończenia budowy 
to 15 listopada. Firma rozpoczęła 
wprawdzie prace, okrawężniko-
wała teren boiska wielofunkcyjne-
go o wymiarach 30x15 mkw. o na-
wierzchni poliuretanowej do gry 
w piłkę koszykową, siatkową i te-
nis ziemny, ale to stosunkowo nie-
wiele. Ciepłe wrzesień i paździer-

nik za nami, a najważniejszych 
prac nie wykonano. W poniedzia-
łek 28 października robotników na 
placu budowy nie było. 

Teraz aura pogarsza się, tem-
peratury spadają. Na ile spadek 
temperatur pozwoli na wykona-
nie prac związanych z układaniem 
nawierzchni poliuretanowej? – nie 
wiadomo. Oby nie powtórzył się 
scenariusz sprzed roku, kiedy to 
niskie temperatury nie pozwoliły 
na budowę boiska i dotacja, wów-
czas 80.000 zł, przepadła.  dag

oporów 
Szansa na 
pozbycie się folii 

Gmina Oporów przeprowa-
dzi inwentaryzację odpadów z fo-
lii, bowiem zamierza ubiegać się  
o dofinansowanie w ramach pro-
gramu priorytetowego „Usuwa-
nie folii rolniczych i innych odpa-
dów pochodzących z działalności 
rolniczej”, który został ogłoszony 
przez Narodowy Fundusz Ochro-
ny Środowiska i Gospodarki Wod-
nej w Warszawie. Wzory ankiet są 
dostępne na stronie internetowej 
urzędu oraz w pokoju nr 3. Moż-
na tam zaznaczać folie rolnicze, 
sznurek, opakowania po nawo-
zach i opakowania typu Big-Bag. 
Formularze należy złożyć do 31 
października. To będzie podstawą 
do złożenia wniosku na dofinanso-
wanie. W gminie Bedlno zrobio-
no to już trzy tygodnie temu. dag

Bedlno, oporów |�wybory�ławników�

Ławnicy do sądu na kadencję 
2020-2023

Rada Gminy Bedlno podczas 
sesji 25 października wybrała 
ławników ze swojego terenu do 
orzekania w Sądzie Rejonowym  
w Kutnie. Z kolei Rada Gminy 
Oporów wybrała swoich ławni-
ków podczas sesji 28 październi-
ka. W obu samorządach zgodnie 
z przepisami wybory były tajne. 
Ławnicy zostali wybrani na ka-
dencję 2020-2023.

I tak w gminie Bedlno głosowa-
ło 13 radnych obecnych na sesji. 
Do orzekania w sprawach prawa 
pracy wybrano Grażynę Gębicką. 
Jej kandydaturę poparło 12 rad-
nych, 1 był przeciwny. Do orzeka-

nia w innych sprawach w Sądzie 
Rejonowym wybrano Grzegorza 
Rabińskiego. Jego kandydaturę 
poparło 13 obecnych radnych.

W gminie Oporów nad wy-
borem ławników głosowało 12 
obecnych radnych. Grzegorz Kar-
czewski do orzekania w sprawach 
prawa pracy otrzymał poparcie 
wszystkich obecnych na sesji rad-
nych. Do orzekania w innych spra-
wach Sądu Rejonowego w Kutnie 
wybrano Dorotę Kamińską, którą 
również poparli wszyscy radni.

Zarówno w gminie Bedlno jak  
i Oporów nie było innych kandy-
datów na ławników.  dag

Gmina Pacyna�|�Strażnica�oSp�rybie

Nowy dach w listopadzie
Urząd Gminy w Pacynie  
11 października 
rozstrzygnął drugi  
przetarg na modernizację 
dachu i sanitariatów  
w OSP Rybie. 

Najkorzystniejszą ofertę zło-
żyła firma Budomat z Żychlina, 
który wykona zadanie za 94.592 
zł. Drugi oferent, Elbud z Gosty-
nina deklarował, że wykona mo-
dernizację za kwotę 117.026 zł. 
Inwestycja ma być zakończona 
do połowy listopada.

Pierwszy przetarg 20 wrze-
śnia został unieważniony, bo-
wiem ceny zaproponowane przez 

oferentów były zbyt wysokie.  
W drugim przetargu remont po-
dzielono na trzy części: dach  
i sanitariaty w części świetlico-
wej. Powierzchnia dachu 200 
mkw. oraz dwa WC o powierzch-
ni 43,15 mkw., II część to remont 
dachu nad częścią garażową 190 
mkw. i III część remont dachu 
nad druga częścią świetlicową 
127,7 mkw.

Łatwo policzyć, że do pokry-
cia jest duża powierzchnia da-
chowa ponad 517 mkw. Remont 
dachu to pierwszy etap prac. Lo-
kalna społeczność liczy, że w na-
stępnych latach będzie remont 
wewnątrz świetlicy i strażnicy. 
 dag
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Żychlin |�klub�Sportowy�wnioskuje�o�większą�dotację

Burmistrz żąda rozliczeń od klubu
Andrzej Szymański, prezes Klubu Sportowego Żychlin, który od 5 lat 
prowadzi trzy sekcje młodzieżowe i jedną seniorską w piłce nożnej, przybył na sesję 
Rady Miejskiej w Żychlinie 30 września, by przestawić radnym trudną sytuację 
fi nansową klubu. Niestety, sesja trwała tak krótko, że nie zdążył zabrać głosu 
w swojej sprawie. Dlatego na ręce burmistrza i rady złożył tylko pismo.

Czytamy w nim, że klub, skła-
dając pismo przewodnie wraz 
z planowanymi wydatkami na 
rundę jesienną, zakładał wyż-
szy budżet niż otrzymał dotację 
z gminy. „Konsekwencją tego 
jest prognozowany brak funduszy 
w połowie października. Nie bę-
dziemy w stanie utrzymać trzech 
grup młodzieżowych oraz grupy 
seniorskiej. W rezultacie praw-

dopodobnym rozwiązaniem jest 
zawieszenie działalności klubu. 
Zwracamy się z prośbą o przyzna-
nie pozostałej kwoty wynikającej 
z naszego wniosku” – czytamy 
w piśmie.

Przedstawiciele klubu mają 
szczegółowo omówić swoją sy-
tuację fi nansową na następnej se-
sji rady. 

– Zapoznałem się z pismem 
klubu – przyznaje burmistrz Grze-
gorz Ambroziak. – Wystosowa-
łem pismo do klubu, w którym 
poinformowałem, że w bieżą-
cym roku budżetowym samorząd 
nie ma dodatkowych środków, by 

przekazać je na sport. W sierpniu 
przekazaliśmy klubowi 32.000 zł 
na rundę jesienną. Z przedłożone-
go pisma można wyciągnąć wnio-
sek, że w ciągu 2 miesięcy działal-
ności w obecnej rundzie jesiennej 
klub wydawał na funkcjonowanie 
po prawie 16.000 zł miesięcznie. 
Całość rocznej dotacji dla klubu 
KS z budżetu gminy Żychlin wy-
niosła 64.000 zł. W mojej ocenie, 
biorąc pod uwagę ilość wyjaz-
dów na mecze, opłaty sędziow-
skie, opłaty związkowe, uważa-
my, iż jest to kwota wystarczająca 
na funkcjonowanie trzech grup 
młodzieżowych i grupy senior-

skiej. Nadmieniamy, iż środki fi -
nansowe ze strony gminy nie 
mogą w pełni zabezpieczać funk-
cjonowania klubu, a gmina ma za 

zadanie stwarzać potencjalne wa-
runki do rozwoju sportu.

Burmistrz podkreśla, że zwró-
cił się do klubu, by ten przedsta-

wił do końca października szcze-
gółowe rozliczenie wydatkowania 
przekazanych w sierpniu 32.000 
zł, wraz z zawartymi umowami 
i kopiami faktur. 

– Przedłożenie dokumentów 
pozwoli na bliższe rozpoznanie 
potrzeb klubu w zakresie szkole-
nia dzieci i młodzieży, kosztów 
wyjazdów na mecze, kosztów 
osobowych itp. Jest to również 
niezbędne w celu zapoznania 
Radnych Rady Miejskiej w Ży-
chlinie z sytuacją Klubu.

Jak mówi nam burmistrz, za-
istniała sytuacja sprawia, że sa-
morząd przygotuje uchwałę, któ-
ra będzie szczegółowo regulować 
wydatkowanie samorządowych 
dotacji dla wszystkich stowarzy-
szeń sportowych. Będą musiały 
one składać szczegółową infor-
mację na co wydatkują pieniądze.

str. 6

Bedlno�|�Gmina�robi�sondaż�zapotrzebowania

Czy żłobek jest potrzebny?
Gmina jest gotowa składać wniosek na dofi nansowanie 
utworzenia żłobka. Można na ten cel pozyskać
jednorazową dotację do 33.000 zł na dziecko. Pieniądze 
można przeznaczyć na modernizację, na wynagrodzenie 
opiekunów, jak i darmowy pobyt dziecka w placówce.

– Najpierw chcemy zrobić ro-
zeznanie czy jest zapotrzebowa-
nie na żłobek. Dlatego w czwar-
tek 17 października wysłaliśmy do 
szkół i sołtysów ankietę z zapyta-
niem skierowanym do rodziców, 
czy są chętni aby posłać dziecko 
do żłobka – informuje wójt gmi-
ny Bedlno, Józef Ignaczewski. 
– Myślimy, by żłobek zorganizo-
wać w Bedlnie. Mamy duży bu-
dynek, po gimnazjum w Bedl-
nie, w którym dziś funkcjonuje SP 
i punkt przedszkolny, zaś w czę-

ści można by było zaadaptować 
go na żłobek. Wstępne deklaracje 
można składać do końca paździer-
nika. W połowie listopada wnio-
sek musi być napisany i złożony 
do Urzędu Wojewódzkiego w ra-
mach programu „Maluch Plus”. 

Najbliższy żłobek jest w Kut-
nie. W gminie Żychlin radni po-
przedniej kadencji kilkakrotnie 
prosili burmistrza Grzegorza Am-
broziaka, by na terenie miasta zo-
stał utworzony żłobek. Zabiegała 
o to szczególnie Agnieszka To-

maszewska, wskazywała nawet 
na źródła pozyskania środków, by 
żłobek utworzyć. Burmistrz Grze-
gorz Ambroziak uważa, że w Ży-
chlinie nie ma potrzeby tworzenia 
żłobka. – Robiliśmy wstępne roze-
znanie wśród rodziców, a ci tako-
wego nie wyrazili – mówi.

Teraz otwiera się taka szansa 
przed gminą Bedlno. Dla miesz-
kańców Żychlina to też alternaty-
wa, by dziecko w drodze do pra-
cy w Kutnie zostawiać w żłobku 
w Bedlnie.

Utworzenie gminnego żłob-
ka to kolejna inicjatywa samorzą-
dowców z Bedlna. Dzięki wcze-
śniejszemu grantowi na kwotę 
147.630 zł utworzono w SP Że-
ronice punkt przedszkolny dla 

15 dzieci. Pozyskano też kolejne 
300.000 zł, po 100.000 zł dla SP 
Pniewo, SP Bedlno i SP Plecka 
Dąbrowa, na zatrudnienie specja-
listów do nauczania dzieci niepeł-
nosprawnych.  dag

Żychlin |�c.o.�w�budynkach�komunalnych

Zielone światło od gminy
Samorządowy Zakład 
Budżetowy w Żychlinie 
wystąpił do Urzędu 
Gminy Żychlin z pismem 
dotyczącym podłączenia 
centralnego ogrzewania 
w budynkach komunalnych 
na starówce i taką zgodę 
od włodarzy gminy dostał.

– Planujemy w pierwszej kolej-
ności podłączyć budynki wzdłuż 
ulicy 1 Maja, Kilińskiego i czę-
ściowo 29 Listopada – mówi Ma-
rek Jabłoński, dyrektor Samorzą-
dowego Zakładu Budżetowego. 
– Tam ciepłociąg przebiega blisko 
budynków. Teraz wystąpiliśmy do 
Energii Kogeneracja o warunki 
przyłączenia kamienic. Mam na-

dzieję, że w 2020 r. uda się wy-
konać dokumentację techniczną, 
a w 2021 r. wykonać inwestycję.

Lokatorzy zyskają komfort 
mieszkania, bowiem znikną lokal-
ne piece, zyska środowisko, gdyż 
do atmosfery będzie emitowane 
mniej zanieczyszczeń. Zyska też 
Samorządowy Zakład Budżeto-
wy, który nie będzie musiał wyda-
wać pieniędzy na remonty kuchni 
węglowych i pieców oraz napra-
wę kominów. Wszystkie budynki 
mają ponad sto lat, a przewody ko-
minowe przebiegające wewnątrz 
budynku też są w nie najlepszym 
stanie.

Informację potwierdził też 
na sesji Rady Miejskiej w Żychli-
nie, 18 października, burmistrz 
Grzegorz Ambroziak.  dag

Dorota
GrĄBCzewSka

zychlin@lowiczanin.info
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Prezes klubu Sportowego w Żychlinie Andrzej Szymański�na�ręce�
przewodniczącej�rady�elżbiety�Sikory�i�burmistrza�Grzegorza�ambroziaka�
złożył�pismo�z�prośbą�o�większe�dofi�nansowanie.

Mamy�duży�budynek,�
po�gimnazjum�
w�bedlnie,�w�którym�
dziś�funkcjonuje�Sp
i�punkt�przedszkolny,�
zaś�w�części�można�
by�było�zaadaptować�
go�na�żłobek.

Józef ignaczewski, 
wójt gminy Bedlno
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Żychlin |�klub�Sportowy�wnioskuje�o�większą�dotację

Burmistrz żąda rozliczeń od klubu
dokończenie ze str. 5

na co wydają?
Żądanie burmistrza odniosło 

efekt. Klub Sportowy Żychlin, 
poproszony przez burmistrza  
o przedstawienie rozliczenia  
z przyznanej w sierpniu dotacji  
w wysokości 32.000 zł, rozlicze-
nie takie przedstawił.

Wynika z niego, że do końca 
rundy jesiennej klubowi brakuje 
12.494 zł. Klub zwraca się z zapy-
taniem czy gmina wesprze klub, 
by ten mógł funkcjonować nor-
malnie do końca roku. Wydatko-
wanie środków przedstawiono do 
15 października. Wynagrodze-
nie trenerów od 1 kwietnia do 20 
października to kwota 11.015 zł. 
Licencja klubowa 250 zł, bada-
nia juniorów (45 osób) przez le-
karza sportowego – 3.600 zł (po 
80 zł/os.), zgłoszenie zawodni-
ków do ŁZPN – 400 zł, sędziowie  
– wszystkie grupy – 3.020 zł, 
transport w sierpniu dla wszyst-
kich grup – 2.300 zł, badania le-
karskie seniorów przez Macieja 
Wiaksę 720 zł, zgłoszenie senio-

rów do ligi – 650 zł, zakup sprzętu 
465 zł, transport wrzesień (wszyst-
kie grupy) – 3.700 zł, księgowa za 
2 miesiące – 700 zł, opłata stadio-
nowa – 418 zł, transport Tuszyn 
(juniorzy rocznik 2011) – 690 zł, 
transport Łódź (juniorzy 2008)  

– 550 zł, przelew podatkowy 
PIT4 – 1.554 zł, przelew do ZUS 
– 1.810 zł. Do tego dochodzi za-
kup wody dla zawodników – 219 
zł, lód sztuczny – 83 zł, proszek 84 
zł. Razem do 15 października wy-
datkowano 32.304 zł.

ile brakuje środków?
Do zakończenia rundy jesien-

nej (październik – listopad) po-
trzeba 12.494 zł.

Środków brakuje na wyna-
grodzenia trenerów za paździer-
nik i listopad (wraz ze skład-

kami): 1.900 zł dla trenera  
rocznika 2011, 2.380 zł dla tre-
nera rocznika 2008 i 3.094 zł dla 
trenera seniorów, dla pomocnika 
i gospodarza brakuje 1.430 zł, dla 
księgowej za październik i listo-
pad – 700 zł, za obsługę medycz-
ną (siedem meczów po 70 zł) ra-

zem 490 zł, oraz na 5 wyjazdów 
do końca rundy jesiennej, śred-
nio po ok. 500 zł, co czyni razem 
2.500 zł.

Teraz decyzja o dofinansowa-
niu klubu KS Żychlin będzie za-
leżeć od rady i burmistrza.

Dorota Grąbczewska

rekLaMa

JeDyny PiŁkarSki
klub�kS�Żychlin�powstał��
w�2015�roku,�po�tym,��
jak�klub�czarni�Dobrzelin
po�latach�funkcjonowania,��
z�powodu�zabrania�boiska�
przez�cukrownię�Dobrzelin,��
a�później�z�braku�środków,�
został�zlikwidowany.�podobny�
los�spotkał�MkS�Żychlin�
prowadzony�przez�Stanisława�
Domżała.�wtedy�wielu�
ubolewało,�że�kluby�z�dużymi�
tradycjami�i�sukcesami,�
zostały�rozwiązane.�Drużyna�
seniorska�czarnych�Dobrzelin�
przed�rozwiązaniem�grała��
w�lidze�okręgowej,�wcześniej�
nawet�w�iii�lidze.�przez�kilka�
lat�w�Żychlinie�nie�było�
żadnego�klubu�piłkarskiego.�
Dopiero�5�lat�temu�grupa�
osób,�z�prezesem�andrzejem�
Szymańskim,�zawiązała�klub,�

w�którym�zajęcia�z�piłki�nożnej�
ma�kilkudziesięcioro�dzieci��
i�młodzieży.
w�czerwcu�seniorzy�kS�
Żychlin�wywalczyli�awans�do�
wyższej�klasy�rozgrywkowej�
a�klasy.�to�oznacza�
zdecydowanie�dalsze�wyjazdy�
i�wyższe�koszty�transportu.�
2�listopada�seniorzy�jadą�do�
Świnic�warckich�(drugi�koniec�
powiatu�łęczyckiego�–�65�km).�
wyjazdy�mają�m.in.��
do�rąbienia,�piątku,�ostrów�
czy�Leźnicy.
powstaje�zasadnicze�pytanie?�
czy�miejsko-gminnego�
Żychlina�nie�stać�na�
utrzymanie�klubu�piłkarskiego,�
skoro�kluby�istnieją�od�lat��
w�mniejszych�
miejscowościach,�jak�nowe�
ostrowy,�Grabów�czy�Leźnica?�

Drużyna Młodzików kS Żychlin�(runda�jesienna�2018/2019)�wraz�z�trenerem�Łukaszem�znykiem.��
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Żychlin�|�Sesja�rady�Miejskiej�

Rada wybrała  
trzech ławników
W głosowaniu tajnym, 
podczas sesji Rady 
Miejskiej w Żychlinie, która 
odbyła się 18 października, 
wybrano trzech ławników 
do orzekania w sądach  
w kadencji 2020-2023. 

Zgłoszono tylko trzy kandy-
datury na trzy wolne miejsca do 
obsadzenia przez radnych z Ży-
chlina.

W głosowaniu tajnym brało 
udział 13 radnych, którzy przyby-
li na sesję.

I tak do orzekania w Sądzie 
Pracy w Kutnie wybrano Pio-
tra Peterę. Tę kandydaturę po-
parło 13 radnych (jednogłośnie). 
Do orzekania w Sądzie Rejono-
wym w Kutnie zgłoszono 2 kan-
dydatów: Annę Antczak (dy-
rektor Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie), którą popar-
ło 12 radnych i Magdalenę Mo-
drzejewską-Rzeźnicką (dyrektora 
Żychlińskiego Domu Kultury), 
którą poparło 10 radnych. Trójka 
mieszkańców Żychlina zacznie 
pracę ławnika od stycznia 2020 
roku.  dag

Żychlin�|�potrzebne�badania�geologiczne�nieruchomości

Czy powstanie nowy komisariat?
Mieszkańcy gminy Żychlin wciąż dopytują  
czy powstanie w Żychlinie nowy komisariat, czy nie?  
Mają nadzieję, że wraz z nową inwestycją  
będzie więcej funkcjonariuszy, a komisariat znów 
będzie czynny całą dobę. Komenda Wojewódzka 
Policji w Łodzi analizuje kolejną lokalizację wskazaną 
przez samorząd – tereny nad Słudwią.

Przypomnijmy, że pierwsza lo-
kalizacja komisariatu na działce 
przy Alejach Racławickich zosta-
ła odrzucona, bowiem po bada-
niach geologicznych okazało się, 
że poziom wód gruntowych jest 
zbyt wysoki. Kilka miesięcy temu 
burmistrz wskazał kolejną lokali-

zację – teren nad Słudwią przy ul. 
Narutowicza.

– W lipcu wysłaliśmy do KWP 
w Łodzi informację, by ta naj-
pierw zrobiła badanie gruntu 
na działce przez nas wskazanej,  
a dopiero jeśli opinia będzie po-
zytywna, to przystąpimy do ure-

gulowania stanu prawnego nie-
ruchomości, bowiem niektórzy 
właściciele weszli nieco w teren 
gminy – mówi Grzegorz Ambro-
ziak, burmistrz Żychlina. – Minę-
ło kilka miesięcy i nie mamy żad-
nej odpowiedzi.

Zwróciliśmy się z zapytaniem 
do KWP w Łodzi, co dalej z inwe-
stycją w Żychlinie?

Aby uznać, że działka wska-
zana przez burmistrza Żychlina 
jest przydatna dla potrzeb policji, 
przystąpiliśmy do sporządzenia 
wstępnego planu zagospodarowa-
nia terenu, które jest niezbędne dla 
ustalenia np. w kwestii planowanej 
obsady etatowej przyszłego komi-

sariatu – odpowiada nam nadkom. 
Adam Kolasa z biura prasowe-
go KWP na podstawie informacji  
z Wydziału Inwestycji i Remon-
tów KWP w Łodzi. – Ten doku-
ment pozwoli z kolei na opracowa-
nie opisu przedmiotu zamówienia 
i umieszczenie ogłoszenia na plat-
formie zakupowej KWP w Łodzi 
i wyłonienie firmy, która wykona 
badania geotechniczne.

Ponadto KWP przygotowuje 
wniosek o wydanie decyzji o usta-
leniu inwestycji celu publicznego. 
Jak informuje biuro prasowe, je-
śli badania geologiczne oraz de-
cyzja o ustaleniu inwestycji celu 
publicznego będą korzystne dla 
policji, to kierownictwo KWP  
w Łodzi zdecyduje o przejęciu 
nieruchomości i budowie nowego 
komisariatu policji.  dag
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Bedlno�|�papieska�wieczornica�w�Szkole�podstawowej�

Pieśni śpiewali wszyscy
We wtorek, 22 października, w dniu gdy Kościół Katolicki na całym świecie 
wspomina św. Jana Pawła II, papieża z Polski, w Szkole Podstawowej  
w Bedlnie odbyła się wieczornica papieska, podczas której uczniowie czytali poezję 
Karola Wojtyły, a zespół parafialny śpiewał piosenki lubiane przez papieża Polaka.

– Jan Paweł II jest obecny  
w naszej szkole od 2006 roku, 
gdy Gimnazjum przyjęło imię 
wielkiego Polaka. Gimnazjum 
zlikwidowano, ale w budynku 
jest Szkoła Podstawowa w Be-
dlnie. Mamy aspiracje, aby teraz 
imię Jana Pawła II nosiła pod-
stawówka – mówiła Ewa Ko-
walska, dyrektor SP w Bedlnie.  
– Wystąpiliśmy do Urzędu Gmi-
ny w Bedlnie z wnioskiem  
o nadanie szkole imienia i sztan-
daru 18 maja 2020 roku, w setną 
rocznicę urodzin papieża. Dlate-
go rozpoczynamy cykl różnych 
działań przypominających nauki 
Jana Pawła II, który jest dla nas 
największym autorytetem.

Pierwszą inicjatywą była wie-
czornica papieska. Na godzi-
nę szkolny korytarz zamienił się  
w miejsce refleksji i rozważań. 
Zaproszeni goście zasiedli za sto-
likami przykrytymi białymi ob-
rusami, z lampionami i żółtymi 
chryzantemami. Była kawa i her-
bata oraz pyszne papieskie ulu-
bione kremówki, upieczone przez 
mieszkankę gminy Małgorzatę 
Dudkiewicz.

Na papieską wieczornicę przy-
był nowy proboszcz ks. Robert 
Awerjanow, ks. senior Ryszard 

Szmołda, wójt Józef Ignaczew-
ski z żoną, radni powiatowi Elż-
bieta Milczarska i Marek Drabik, 
sołtys Lidia Kłosik, członkowie 
rady rodziców: Agnieszka Paw-
lik, Izabela Polańczyk i Małgo-
rzata Berczyńska, przewodniczą-
ca rady. Obecnością zaszczycili 
też nauczyciele, pracownicy szko-
ły i młodzież, która czytała papie-
skie wiersze: Antonina Bogdań-

ska, Nikola Kubicka, Weronika 
Tarczyńska, Aleksandra Łuczak, 
Amelia Różycka, Małgorzata Sta-
rosta, Klaudia Kopeć i Kamila 
Dudkiewicz.

Jak na wieczór refleksji przy-
stało, zgasły główne światła, pa-
liły się tylko lampiony i światła 
podświetlające popiersie przy-
szłego patrona z jego mottem 
„Wypłyń na głębię...”. Reflek-

syjne wiersze, przeplatane pie-
śniami „Wadowice” czy „Polskie 
kwiaty”, wprowadziły wszystkich  
w nastrój nostalgii i wyciszenia, 
jakby świat na godzinę zwolnił. 

Piosenki grał i śpiewał zespół 
parafialny w składzie: Maria Ko-
złowska (która przyszła z 7-tygo-
dniowym Władysławem), Anna 
Zawiślak i Aleksandra Lucińska 
– wokalistki oraz Konrad Ko-
złowski – gitara basowa, Mariusz 
Gajewski – klawisze, Jacek Bu-
dzich – gitara, Krzysztof Ambro-
ziak – instrumenty perkusyjne. 

Znane i lubiane papieskie pio-
senki wraz z zespołem śpiewali 
wszyscy, bowiem organizatorzy 
każdemu z uczestników przeka-
zali książeczkę z poezją i słowa-
mi piosenek. Wieczornicę zakoń-
czyła najbardziej lubiana piosenka 
przez papieża „Barka”.

Po części artystyczne proboszcz 
ks. Robert Awerjanow odczytał 
słowa modlitwy, a wszyscy głośno 
zaintonowali „Ojcze nasz...”.

Wójt Józef Ignaczewski dzię-
kował za zaproszenie i podkreślił, 
że popiera inicjatywę społeczno-
ści szkolnej, która chce nosić imię 
Jana Pawła II. – Wielu z nas pa-
mięta papieża, ale młodsze po-
kolenie tylko o nim słyszy i tę 
pamięć trzeba pielęgnować – pod-
kreślał wójt.

Wieczornicę przygotowały Ja-
dwiga Wasilewska – katechetka  
i Ewa Kowalska – dyrektor szko-
ły.  dag

Żychlin�|�cmentarz�parafialny

Kwesta na Jagminów
dokończenie ze str. 1

Dobry bilans  
minionych lat
W dotychczasowych sze-

ściu kwestach zebrano: w 2013 r.  
– 5.765 zł, w 2014 r. – 7.325 zł, 
w 2015 r. – 5.520 zł, w 2016 r.  
– 5.350 zł, w 2017 r. – 4.576 zł,  
w 2018 r. – 7.400 zł. Łącznie pra-
wie 36.000 zł. 

A oto dokładne dane: kwe-
sta 2013 i 2014 – łączna kwo-
ta 13.090 zł. Renowacja pomni-
ka Marii Kozielskiej z piękną 
figurą anioła przy głównej alei 
kosztowała 9.600 zł. Do tego do-
szły koszty organizacji kwesty  
w 2013 – 278,23 zł, w 2014 r.  
– 314,31 zł.

Kwesta 2015 i 2016 r.  
– 10.870,20 zł. Poniesione kosz-
ty to renowacja pomnika rodziny 
Ługowskich z figurą Matki Bo-
skiej przy głównej alei – 6.500 zł. 
Organizacja kwesty 2015 – 0 zł, 
organizacja kwesty 2016 r. – 425 
zł, opłaty bankowe 50,2 zł.

Kwesta 2017 r. była prowadzo-
na na odnowienie pomnika Alek-
sandra Orłowskiego z 1887 r. (ho-
norowego obywatela Żychlina)  
z figurą anioła oraz pomnik wie-
loletniej i cenionej nauczyciel-
ki Marii Nowackiej. Pomnik ma 
formę sarkofagu z granitu.

Zebrana kwota 4.576 zł.  
Na renowację pomnika Orłow-
skiego wydano 7.500 zł, renowa-
cja ogrodzenia wokół pomnika  
500 zł, pomnik Marii Nowackiej 
– 1.280 zł, materiały, cement, far-
by – 350 zł, organizacja kwesty 
190,5 zł.

Co w kolejności
Kwesta 2018 r. była przezna-

czona na renowację nagrobka Jó-
zefa Fijałkowskiego, weterana  
i powstańca styczniowego. – Prace 
zaplanowaliśmy na wiosnę 2020 
roku, bowiem wykonawcy mają 
odległe terminy, a stan pomni-
ka jest fatalny i zostanie on roze-
brany – mówi Matylda Jakubow-
ska-Czaja, prezes stowarzyszenia 
i koordynator akcji „Ocalmy od 
zapomnienia”. – Zostanie wylany 
nowy betonowy sarkofag. Figu-
ra Matki Boskiej zostanie oczysz-
czona i naprawiona, krzyż me-
talowy zostanie wypiaskowany  
i pomalowany. Utwardzimy teren 
wokół pomnika kostką lub betono-
wymi płytami.

Zebrano 7.400 zł. Zakupiono 
beton i cement 1.800 zł, kostka 
brukowa, płyty betonowe – 1.300 
zł, kostka wokół pomnika Orłow-
skiego – 1.230 zł, materiały flory-
styczne 400 zł, organizacja kwe-
sty 0 zł.

– Chcemy zakupić kostkę po-
lbrukową, by ułożyć ją wokół 
wcześniej odrestaurowanych po-
mników – dodaje pani Matylda.  
– Na wykonanie prac remonto-
wych, położenie kostki brukowej, 
mamy obecnie 4.100 zł. Kwota ze-
brana podczas kwesty w tym roku 
pozwoli na dokończenie zaplano-
wanych prac i rozpoczęcie I eta-
pu odnowienia kolejnego pomni-
ka – rodziny Jagminów. – Dzięki 
państwu uratowaliśmy piękne za-
bytki, pomniki na naszym cmen-
tarzu. Zapraszam osoby chętne  
do kwestowania – zachęca. Zgło-
szenia: tel. 609-856-625.  dag

Pieniądze z tegorocznej kwesty zostaną�przeznaczone�na�rozpoczęcie�
i�etapu�renowacji�grobu�rodziny�Jagminów.
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Maurzyce�|�Skansen�po�nawałnicy

Trwa liczenie strat i ich naprawa
Komisja rewizyjna Rady Powiatu Łowickiego  
15 października spotkała się wyjątkowo nie w starostwie,  
ale w skansenie w Maurzycach. Jednym z gości  
był dyrektor Muzeum w Łowiczu Grzegorz Dębski,  
który zapoznał radnych z wykonywanymi tam w ostatnich 
latach pracami inwestycyjnymi i remontowymi – najbardziej 
interesujące były ostatnie informacje, na temat zniszczeń 
spowodowanych przez nawałnicę z 28 sierpnia.

Dyrektor opierał swoją infor-
mację na protokole z wizji lokal-
nej, przeprowadzonej 29 sierpnia 
rano przez pełniącego wówczas 
obowiązku dyrektora muzeum 
Wiktora Bieńka oraz kustosz 
Magdaleny Bartosiewicz. W pro-
tokole straty zostały wymienio-
ne w 43 punktach, poczynając od 
drzew zniszczonych przy drodze 
wjazdowej po uszkodzenia zabyt-
kowych obiektów. Jak już infor-
mowaliśmy na naszych łamach 
– najbardziej ucierpiały cztery 
budynki. Pierwszym z nich jest 
stodoła przeniesiona ze Złako-
wa Kościelnego z początku XX 
wieku, w której uszkodzone zo-
stały elementy konstrukcji dachu 
(nadłamane i przesunięte sochy, 
przesunięty i zapadnięty dach, po-
łamane i przesunięte ściany bu-
dynku, wyrwane wrota, strzecha  
i liczne ubytki oraz dziury w po-
szyciu połaci bocznych).

Ucierpiała też stodoła ze Zła-
kowa Borowego z tego samego 
okresu, w której doszło do uszko-
dzeń strzechy (zniszczony grze-
bień, ubytki słomy w poszyciu), 
wyrwane zostały wrota, a elemen-

ty konstrukcyjne ścian i dachu ule-
gły osunięciu, pochylony jest cały 
budynek.

Z kolei w stodole z Boczek 
Chełmońskich z ok. 1930 roku 
(stojącej za wartownią) uszko-
dzeniu uległy drewniane ele-
menty konstrukcji dachu i ścian, 
przesunęły się i powyginały  
sochy, cały budynek uległ prze-
chyleniu, widoczne jest wybrzu-
szenie prawego szczytu, rozstro-
jone i popękane są poszczególne 
drewniane elementy, strzecha po-
falowana. 

W stodole biesiadnej z Oto-
lic z początku XX wieku przesu-
nęły się elementy konstrukcyjne 
ścian i dachu, połamały się so-
chy, budynek przechylił się, są też 
uszkodzenia strzechy – zniszczo-
ny grzebień, poszycie pofalowane, 
miejscami zapadnięte.

Inne obiekty ucierpiały  
w mniejszym stopniu, ich lista jest 
długa, od wyrwanych drzew przy 
wjeździe i na terenie całego skan-
senu, przez ogrodzenie i płoty, po 
inne budynki, jak na przykład am-
fiteatr (uszkodzony grzebień strze-
chy), zrekonstruowana remiza ze 

Złakowa Borowego (uszkodzo-
ne ceglane elementy w narożni-
kach), piec chlebowy z Boczek 
Chełmońskich (uszkodzony ko-
min i brzeg daszku), lamus z Ra-
dziejowic uszkodzony dach, ze-
rwana papa, zapadnięta podłoga), 
liczne chałupy i zabudowania go-
spodarskie.

Straty zostały wycenione na 
około milion złotych. Muzeum 
obecnie kompletuje dokumen-
tację, aby wystąpić o odszkodo-
wanie. Według szacunkowych 
wyliczeń, naprawa (w praktyce 
rozebranie i postawienie od nowa) 
jednej spośród czterech najbar-
dziej zniszczonych stodół to koszt 
około 150 tys. – 200 tys. zł, sama 
wymiana dachu ok. 70 tys. zł,  
a tona specjalnej, sztywnej słomy 
na strzechę to ok. 3,5 zł. 

Dyrektor Dębski w rozmo-
wie z nami mówił, że wśród pra-
cowników muzeum zawiązuje 
się komitet społeczny, który ma 
prowadzić zbiórkę, na przykład 
do puszki, która zostanie wysta-
wiona w muzeum. Dyrektor jest  
w trakcie rozmów ze sponsora-
mi, a także z przedstawicielami 
innych muzeów i instytucji kul-
turalnych, którzy zadeklarowali 
wstępnie gotowość pomocy, tak-
że merytorycznej, podczas odbu-
dowy w przyszłym roku. Na razie 
priorytetem jest zabezpieczenie 
przed dalszym niszczeniem.

Po wyjazdowym posiedzeniu 
wszyscy radni komisji rewizyjnej 
przychylili się do prośby dyrekto-
ra o dodatkowe wsparcie i złoży-
li do zarządu rady powiatu wnio-
sek o przeznaczenie dodatkowych 

50.000 zł na pokrycie części strat. 
– Chodzi tutaj o naprawienie tych 
uszkodzeń, które należy naprawić 
jeszcze przed przyjściem zimy, 
aby nie niszczały jeszcze bardziej, 
co generowałoby dalsze straty – 
mówił nam przewodniczący ko-
misji rewizyjnej Piotr Gołaszew-
ski.

Muzeum w Łowiczu prowadzi 
już zbiórkę na cel odbudowy, dat-
ki można wpłacać na utworzone 
w tym celu konto (13 1600 1462 
1823 7527 2000 0004). Z inicja-
tywą wsparcia remontu skanse-
nu wystąpiło też stowarzyszenie 
„Łączy nas Łowicz”, które ma  
w radzie powiatu troje reprezen-
tantów, przeprowadzając jedno-
dniową zbiórkę w czasie Księ-
żackiego Jadła. Dwoje z nich 
– Katarzyna Słoma i gościnnie 
Krystian Cipiński – wzięło udział 
w wyjazdowym posiedzeniu ko-
misji rewizyjnej. Uzbierana przez 

ŁnŁ kwota 2375,28 zł, co wystar-
czyło na kupno prawie tony sło-
my na odtworzenie strzechy. Rów-
nolegle z ŁnŁ zbiórkę na rzecz 
skansenu prowadziła firma Folk-
star. Warto dodać, że muzeum z 
własnych pieniędzy kupiło już  
6,5 tony, ale to wciąż za mało. 

Skansen jest do 17 listopa-
da otwarty dla zwiedzających, za 
wyłączeniem wydzielonej części 
z największymi uszkodzeniami 
(nieczynny będzie 1 i 11 listopa-
da).  tm

Straty�zostały�
wycenione��
na�około�milion�
złotych.�Muzeum�
obecnie�kompletuje�
dokumentację,��
aby�wystąpić��
o�odszkodowanie.�

możeSz PomóC w zaleSianiu
wśród�wielu�szkód�jakie��
29�sierpnia�w�skansenie��
w�Maurzycach�wyrządziło�
przejście�nawałnicy,�doszło�też�
do�zniszczenia�bardzo�dużej�
liczby�drzew.�Muzeum�w�Łowiczu�
pozyskało�już�sadzonki,�które�je�
zastąpią,�liczy�też�na�dobrowolną�
pomoc�wszystkim,�którym�dobro�
lokalnej�kultury�leży�na�sercu.
Muzeum�otrzymało��
881�sadzonek�w�ramach�

realizowanego�przez�zespół�
parków�krajobrazowych�
województwa�Łódzkiego�
programu�„100�tys.�drzew�
na�100-lecie�województwa�
Łódzkiego”.�Sadzenie�ich�
planowane�jest�w�dniach��
30-31�października�oraz�4-5�
listopada�w�godz.�9-14.�wszyscy�
chętni�do�pomocy�proszeni�są�
również�o�zabranie�własnego�
sprzętu�(np.�szpadli).�tm

Remont zawalonej stodoły�w�praktyce�oznacza�konieczność��
ustawienia�jej�od�nowa.�
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Żychlin |�uczniowie�podnosili�kompetencje�w�holandii

Oczarowani szkolną 
nowoczesnością
Kacper Świecki, Dawid Starczewski i Szymon Dałek, uczniowie  
z Zespołu Szkół w Żychlinie wraz z opiekunami: Agnieszką Fuz,  
Matyldą Jakubowską-Czają i Agatą Pawłowską w dniach 29 września  
do 5 października przebywali w holenderskim Rotterdamie w ramach 
programu Erasmusa+ „Podnoszenie umiejętności językowych”. 

W programie uczestniczą szko-
ły z sześciu krajów: Polski, Turcji, 
Węgier, Holandii, Portugalii i Ru-
munii. 

Podczas pobytu w Holandii 
uczniowie gościli w rodzinach 
uczniów z Holandii, zaś opieku-
nowie w hotelu. Projekt językowy 
polega na tym, że każdy z sześciu 
partnerów w aplikacji interneto-
wej zamieszcza 400 najczęściej 
używanych słów w danym języku. 
W Holandii uczono się słownic-
twa holenderskiego. 

– Podczas pobytu w Rotter-
damie gościliśmy w ogromnej, 
bardzo nowoczesnej szkole za-
wodowej – mówi Kacper Świec-
ki. – Mieliśmy zajęcia z biolo-
gii, poznawaliśmy technologie  
i techniki, uczyliśmy się spawać, 
mieliśmy zajęcia fotograficzne, 
sprawnościowe i lekcje kulinarne 
– gotowaliśmy kurczaka w ryżu.

Jak opowiadają chłopcy, ho-
lenderska szkoła zrobiła na nich 
ogromne wrażenie. Wybudowa-
na 8 lat temu, jest świetnie wy-
posażona, bije na głowę szkoły 

z innych krajów, dla nich był to 
wręcz kosmos. Sala gimnastyczna 
na najwyższej kondygnacji, cała 
przeszkolona, podobnie jak więk-
szość sal lekcyjnych. W szkole jest 
świetlica z wersalkami, kanapami 
i telewizorami, na których moż-
na pograć w gierki, w bibliotece 
znajduje się mała scena teatralna. 
Pokój nauczycielski z kanapami  
i ekspresami dotykowymi z kawą  
i herbatą. Wejście do szkoły też 

nowoczesne, zamiast tradycyj-
nych drzwi – drzwi obrotowe.

Pracownia kulinarna wygląda-
ła jak w programie MasterChef. 
Było 9 stanowisk do gotowania  
i przygotowania dań, regały z na-
czyniami i różnymi przyprawami, 
z pralnią fartuchów obok. 2-oso-
bowe mieszane zespoły z różnych 
państw otrzymywały przepisy ku-
linarne w języku holenderskim 
(zajęcia poprzedziła nauka pod-

stawowego słownictwa), po czym 
miały przygotować wskazaną po-
trawę.

– Dla nas było zaskoczeniem, 
że w szkole uczono jak przewijać 
niemowlę, jak je karmić, wresz-
cie jak opiekować się starszą sobą 
– dodaje Szymon Dałek. – W ho-
lenderskiej szkole jest wiele zajęć 
typowo praktycznych, potrzeb-
nych w życiu, mniej zajęć teore-
tycznych.

Podczas zajęć z biologii, znów 
była praca w zespołach miesza-
nych narodowościowo. Uczniowie 
wybierali swoje zwierzę, po czym 
musieli je namalować i nauczyć 
się, jak te zwierzęta się rozmnaża-
ją, jak żyją, czym się żywią.

wiele innych atrakcji
Jak mówią zgodnie chłopcy  

z Zespołu Szkół, Holendrzy są 
bardzo punktualni, skrupulatni  
i przepisowi. 

Uczniowie byli pod wrażeniem 
ogromnej budowli – czyli zapo-
ry wodnej z 1991/97. To wrota 
składające się z 2 ramion, zamy-
kające dostęp do morza podczas 
sztormów, by woda z morza nie 
wdzierała się w rzeki i nie pod-
tapiała lądu. Ramię składające 
się z 3 rur ustawionych w trójkąt  
o średnicy ponad 2 m każda – ro-
biło wrażenie. Zwiedzali też skan-
sen farmy wiatrakowej, wzdłuż 
rzeki, gdzie dziesiątki lat temu 
były młyny. 

Było wreszcie pływanie łód-
ką po rzece oraz zwiedzanie naj-
większej w Europie giełdy kwia-
towej. Cały dzień spędzili też  
w parku rozrywki. 

– Oprócz szlifowania języka 
angielskiego, poznajemy kulturę 
różnych krajów. Pozostają nieza-
pomniane przeżycia, zawiązują się 
przyjaźnie – podkreślają próbując 
podsumować wyjazd.

W marcu 2020 r. kolejnych  
3 uczniów i 3 nauczycieli pojedzie 
na Węgry, a w czerwcu do Rumu-
nii. Przypomnijmy, że partnerzy  
z 6 krajów gościli już w paździer-
niku 2018 roku w Turcji, w mar-
cu 2019 r. w Polsce, a w czerwcu 
2019 r. w Portugalii.  dag

Uczniowie z zS podczas zajęć kulinarnych�w�holenderskiej�szkole.
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Uczniowie z opiekunkami,�w�skansenie�starych�wiatraków�młyńskich.
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Gmina zduny |�narasta�konfl�ikt�między�radnymi

Pierzchała nie chce przeprosić
Kogo i za co ma przeprosić radny Edward Pierzchała, 
jakie dokładnie powiedział on słowa, do kogo, czym 
obraził mieszkańców Bogorii Dolnej, jaki jest stosunek 
liczbowy oburzonych do nieoburzonych mieszkańców 
Bogorii, ile osób było na zebraniu wiejskim zwołanym 
w tej sprawie – takie i inne pytania na sesji Rady Gminy 
Zduny 24 października radny Łukasz Jankowski zadawał 
Halinie Masłowskiej – sołtys Bogorii Dolnej. 

Sołtys była nimi wyraźnie za-
skoczona, próbowała się bronić, 
mówiąc, że radny nie słuchał li-
stu rady sołeckiej, który ona od-
czytywała na poprzedniej sesji, 
12 września. Pytała też, czy to jest 
przesłuchanie. Dalej wyjaśnia-
ła jednak, że chodzi o przeprosi-
ny mieszkańców Bogorii Dolnej 
za słowa, jakie padły na sesji 30 
maja, kiedy to Edward Pierzcha-
ła zarzucił korupcję przy budowie 

Wiejskiego Domu Kultury „Stra-
żak” w Bogorii Dolnej. Faktycz-
nie, słowa oskarżenia Pierzcha-
ła skierował wtedy do radnego 
z Bogorii Dolnej Józefa Warzy-
wody. Osoby, które były zaanga-
żowane w budowę, poczuły się 
urażone, dlatego zostało zwołane 
zebranie mieszkańców. Na zebra-
niu ustalono, że rada sołecka przy-
gotuje pismo, które sołtys odczyta 
na sesji – o tym wszystkim pisali-
śmy w NŁ. W piśmie tym miesz-
kańcy domagają się od Edwarda 
Pierzchały przeprosin. 

Łukasz Jankowski przyznał, że 
nie odnosi się do sposobu prze-

prowadzenia inwestycji w Bogorii 
Dolnej, Mówił jednak, że to, co się 
stało, to „zaszczuwanie” radnego. 
Jego zdaniem słowa Pierzchały 
nie dotyczyły mieszkańców wsi, 
bo skierowane zostały do radne-
go Józefa Warzywody. Pytał, czy 
w każdej sytuacji, gdyby skryty-
kowano Warzywodę, reagowałaby 
cała wieś. 

– Tak, ale on nie budował sam. 
Wszyscy są oburzeni – mówiła 
sołtys. Łukasz Jankowski odparł 
na to, że jako radny prosi o przed-
stawienie dokumentacji z zebra-
nia: listy obecności, protokołu, 
przyjętych wniosków, wyników 
głosowania etc. 

Podobnego zdania jak Łukasz 
Jankowski był radny Marek Sokół, 
który mówił, że nie było mowy 
o mieszkańcach, a nawet o kon-
kretnej miejscowości, Pierzchała 
mówił jedynie „Bogoria”, nie do-
dając, o którą mu chodzi. Pomi-
mo że w gminie Zduny są aż trzy 
wsie, które w nazwie mają słowo 
Bogoria – Górna, Dolna i Pofol-
warczna, to jednak większość rad-
nych i sołtysów wiedziała o czym 
mówi Pierzchała, gdy zwraca się 
do Józefa Warzywody. 

Edward Pierzchała nie wyda-
wał się jednak zaszczuty, podob-
nie zresztą jak wcześniej. Nie po-
dając konkretów mówił, że jak 

się przekroczy limit, to pieniądze 
trzeba oddać, a jeśli tak się nie sta-
ło, to jest podejrzenie o korupcję. 
Twierdził, że doszło do przekro-
czenia kompetencji i wielokrotne-
go łamania prawa – nie określając 
jednak kiedy i przez kogo. 

– Skoro pan Pierzchała zapew-
nił sobie adwokata, proszę mi dać 
10 minut, ja pojadę po dokumen-
ty i udowodnię, że z wszystkiego 
się rozliczyłem – deklarował Jó-
zef Warzywoda. – To nic nie da, 
bo zależy jakie dokumenty zosta-
ną przedstawione – odpierał Pierz-
chała. 

W tym momencie radny Wi-
told Jabłoński przedstawił, co 

w tej sprawie robiła Komisja 
Skarg, Wniosków i Petycji, któ-
rej jest przewodniczącym. Komi-
sja zebrała się w tej sprawie dwa 
razy, po tym jak Edward Pierz-
chała ustnie złożył wniosek. Rad-
ni kilka razy odsłuchali zapis ma-
jowej sesji, ale na jego podstawie 
nie byli w stanie ustalić komu i co 
konkretnie on zarzuca. Zwróci-
li się do niego z pytaniem, miał 
7 dni na udzielenie odpowiedzi, 
czego nie zrobił. Sprawa na tym 
została zamknięta. 

– Nie wiem, czemu radny 
Pierzchała teraz o tym mówi, jeśli 
nie odpowiedział na pytania komi-
sji – powiedział Witold Jabłoński. 

Adam Grzegory dodał, że wy-
taczając komuś zarzut, trzeba go 
podeprzeć faktami. – Pan rzuca 
oszczerstwa i robi sobie prywat-
ną wojenkę. Jesteśmy tu przecież 
w swoim gronie, jak w rodzinie 
– trzeba sobie podać rękę – mówił 
do Pierzchały. 

Słowa radnego, który niedaw-
no kandydował do Sejmu RP, na-
grodzone zostały brawami, ale do 
pojednania nie doszło. Pierzchała 
deklarował, że nikogo nie prze-
prosi, co Grzegory skomentował: 
– Osoba, która zrobiła to zamie-
szanie, stała się ofi arą. Ani klasy, 
ani honoru. 

Przewodniczący Rady Gminy 
Wiesław Dałek zamknął dysku-
sję. Po zakończeniu obrad sesji 
była ona jednak, już w grupach, 
dalej komentowana. Jedni uważa-
li, że to prywatna sprawa między 
radnymi, inni – że chodzi o spra-
wy publiczne. Na pewno wza-
jemne animozje radnych mają 
też tło polityczne: Pierzchała od 
lat jest najgłośniejszym – co nie 
znaczy najbardziej kompetent-
nym – rzecznikiem środowiska 
nieprzychylnemu PSL-owi, z ko-
lei władza w poprzednich kaden-
cjach była w gm. Zduny w cało-
ści w rękach tegoż stronnictwa. 

W dyskusji głos również zabierali: Józef�warzywoda�(pośrodku),�
adam�Grzegory�(z�lewej)�i�witold�Jabłoński�–�przewodniczący�komisji�
Skarg,�wniosków�i�petycji.�
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edward Pierzchała (na pierwszym planie) nie przeprosi mieszkańców Bogorii Dolnej,�w�imieniu�których�
wystąpiła�sołtys�halina�Masłowska�(widoczna�w�głębi).�obok�pierzchały�radny�Łukasz�Jankowski,�który�wywołał�
temat�na�ostatniej�sesji.�
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mirka wolSka
-koBiereCka

mirka.wolska@lowiczanin.info
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To stylowy obiekt gastronomiczno-hotelowy

KUCHARZ
Z MINIMUM 2 -LETNIM 

 

POSZUKUJE KANDYDATÓW NA STANOWISKA:

 

•

Łowicz�|�anioły�Sprawiedliwości�kontra�windykatorzy

Czasem wystarczy
tylko kontakt z prawnikiem
W każdy poniedziałek od 9.00 do 14.00 
w budynku Starostwa Powiatowego w Łowiczu, 
w pokoju nr 21, dyżurują „Anioły 
Sprawiedliwości”. Fundacja, która zapewnia 
pomoc prawną dla osób usiłujących wydostać się 
ze spirali zadłużenia, ma już na swoim koncie 
pierwsze sukcesy w Łowiczu.

Fundacja zaczęła tu działać 
wiosną, dyżury zostały urucho-
mione w kwietniu. Do tej pory 
zajmowała się około 130 sprawa-
mi o różnym charakterze, zwią-
zanymi z zadłużeniem, zarówno 
na etapie windykacji, jak i ko-
morniczymi – kilka egzekucji ko-
morniczych zostało już dzięki niej 
wstrzymanych. 

Ponieważ kilka miesięcy to 
w takich sprawach krótki okres, 
zdecydowana większość z nich 
jest jest jeszcze w toku. Można 
jednak stwierdzić, że ok. 10% już 
zakończyło się na korzyść ludzi, 
przeciwko podmiotom występu-
jącym z roszczeniami. – Czasa-
mi wystarczy tylko informacja, 
że sprawą zajmuje się nasz praw-

nik i w tym momencie fi rma sama 
rezygnuje ze swoich roszczeń 
– mówi prezes fundacji Tomasz 
Parol.

Współpracują z nią sprawdze-
ni prawnicy z Warszawy. Prezes 
Parol mówi, że to bardzo ważne, 
bo w sprawach tak delikatnych, 
które ludzie chcą zachować 
w ścisłej tajemnicy przed lokal-
nym środowiskiem, dużo łatwiej 
jest im otwierać się przed kimś 
spoza tego środowiska.

Problem w skali kraju jest 
ogromny. Szacuje się, że ok. 12 
milionów Polaków miało mniej-
szy bądź większy kontakt z fi r-
mami windykacyjnymi. – Trudno 
uwierzyć w to, że jako społeczeń-
stwo rzeczywiście jesteśmy aż tak 
zadłużeni – mówi prezes Parol.

Przerwanie spirali 
jest możliwe
– Anioły Sprawiedliwości są 

dla mnie i dla ludzi w podob-
nej do mojej sytuacji, rzeczywi-
ście jak anioły, nie tylko z nazwy 
– mówi pani Sylwia z Łowicza, 
jedna z tych osób, która dzięki 
pomocy fundacji wygrała przed 
Sądem Rejonowym w Łowiczu 
oddalenie powództwa na kwotę 
11.017,92 zł, złożonego przez fi r-
mę windykacyjną zarejestrowa-
ną w Gdańsku. Wyrok zaoczny 
w tej sprawie cywilnej zapadł 26 
września. – Na początku nie wie-
rzyłam, że się udało, długo trwało, 
zanim to do mnie dotarło – mówi 
pani Sylwia. – Byłam już niemal 
pogodzona z tym, że stracę cały 
dobytek, że trafi ę na bruk.

Jej gehenna zaczęła się od za-
ciągnięcia szybkiej pożyczki, tzw. 
„chwilówki”, na 3.000 zł. Pilnie 
potrzebowała gotówki, a wyda-
wało się, że pożyczka nie jest aż 
tak wysoka, żeby nie dała rady jej 

spłacić. Po paru miesiącach rosz-
czenia pożyczkodawcy wzrosły 
już do 6.000 zł, a po dwóch latach 
było to (wspomniane w pozwie 
sądowym) 11.000. To jeszcze nie 
całe zadłużenie pani Sylwii, któ-
ra popadła w bardzo częsty me-
chanizm „spirali długów”. Stra-
szona przez fi rmy windykacyjne, 
np. wytoczeniem sprawy karnej, 
zaciągała kolejne pożyczki, często 
szybko, a zatem na niekorzystnych 
warunkach. Prawie z nikim na ten 
temat nie rozmawiała, brakowało 
jej odwagi, bała się, że kiedy ro-
zejdzie się w środowisku wiado-
mość o jej zadłużeniu, spotka ją 
społeczny ostracyzm, bała się też 
utraty pracy.

– Dopiero kiedy poszłam poży-
czyć pieniądze na spłatę zadłużeń 
do jednego, mądrego znajomego, 
uświadomił mi on, że nie mogę 
godzić się na tę sytuację – mówi 
pani Sylwia. – Wtedy właśnie po-
wiedział mi, że w Łowiczu zaczę-
ła działać Fundacja „Anioły Spra-
wiedliwości” i, że jest ona właśnie 
od takich spraw jak moja. Okazuje 
się, że był to najlepszy krok, jaki 
mogłam wykonać.

mają prawo 
raz zadzwonić
Tomasz Parol mówi, że fi r-

my windykacyjne do perfekcji 

opanowały sztukę manipulacji 
i gry na emocjach. W zależno-
ści od sytuacji mogą na przykład 
w ostry sposób grozić, ale mogą 
też udawać zatroskanie i chęć po-
mocy. Dziś już raczej rzadko sto-
sują metody zastraszania wzorem 
mafi i (choć i to się jeszcze zda-
rza, na przykład wobec rolników, 
panuje bowiem przekonanie, 
że to grupa ludzi twardych, 
których niekoniecznie przekonu-
ją eleganckie słowa „pana pod 
krawatem”). W większości przy-
padków fi rmy te starają się budo-
wać iluzję, że działają zgodnie 
z literą prawa i przyjętymi stan-
dardami, z kulturą i profesjona-
lizmem. 

Warto pamiętać, że fi rma win-
dykacyjna ma prawo tylko raz za-
dzwonić z propozycją spotkania 
i rozmowy na temat zadłużenia. 
Jeżeli jej odmówimy – co radzą 
prawnicy – każdy kolejny telefon 
z jej strony, niezależnie od tego 
czy zmienił się konsultant, jest 
nękaniem, a to jest zabronione 
– mówi Tomasz Parol.

Tymczasem pani Sylwia mówi, 
że była tak nękana po kilka razy 
dziennie, o różnych porach dnia, 
z różnych numerów. – Zrobiłam 
sobie listę ich numerów, żeby je 
odrzucać, ale ciągle dzwonili z ja-
kichś innych.

Prezes Parol mówi, że telefony 
takie mają jeden zasadniczy cel 
– chcą nas zmęczyć, zatruwać 
życie tak, aż stwierdzimy, że dla 
spokoju lepiej już im zapłacić 
– mówi. – Są tak perfi dni, że jeśli 
na przykład wiedzą, iż pracujemy 
w korporacji, będą dzwonili oko-
ło 9 rano, bo w wielu takich kor-
poracjach to akurat godzina po-
rannej odprawy z szefem.

Nie bez winy są tu także ban-
ki, które dość lekką ręką potrafi ą 
sprzedawać nasze długi. W opi-
nii Tomasza Parola dotyczy to nie 
tylko jakichś na pierwszy rzut oka 
podejrzanych parabanków, ale też 
tych, które uchodzą za poważne 
i solidne instytucje.

– Jeśli nasz dług jest czymś 
oczywistym, bank po prostu za-
kłada sprawę, a potem jest eg-
zekucja komornicza – mówi 
Tomasz Parol. – Jeżeli więc na-
stępuje sprzedaż roszczeń jakiejś 
innej fi rmie, od razu powinno to 
być dla nas sygnałem, że są to ja-
kieś roszczenia co najmniej wąt-
pliwe. 

najczęstsze błędy
Niewielu ludzi w społeczeń-

stwie zna się na prawie, niewie-
lu zna też metody działania fi rm 
windykacyjnych – a one na tym 
żerują. Pani Sylwia też przyznaje, 
że wielu z otrzymywanych od fi r-
my korespondencji po prostu nie 
rozumiała.  str. 16

trudno�uwierzyć�
w�to,�że�jako�
społeczeństwo�
rzeczywiście�jesteśmy�
aż�tak�zadłużeni.

wciąż�wielu�ludzi�
niemal�panicznie�boi�
się�sądu,�niejeden�
spłaci�każdą�sumę,�
byle�nie�założono�
mu�sprawy.�to�duży�
błąd,�bo�sąd�jest�
tu�właśnie�szansą�
na�weryfi�kację�
zasadności�roszczenia.

tomaSz
matuSiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info
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Stuprocentowa zdawalność 
w trzech łowickich liceach 
Pijarskie Liceum Ogólnokształcące Królowej 
Pokoju, I Liceum Ogólnokształcące im. Józefa 
Chełmońskiego oraz Liceum Ogólnokształcące 
przy ZSP nr 4 im. Władysława Grabskiego 
w Łowiczu mogą szczycić się 100% zdawalnością 
na tegorocznej maturze. 

Tegoroczni maturzyści z „Pijar-
skiej” i „Chełmona” osiągnęli taką 
zdawalność już w maju, zaś matu-
rzyści z „Grabskiego” po sierp-
niowych poprawkach, które doty-
czyły 2 osób. Spośród techników  
na naszym terenie najlepiej ma-
turę zdali absolwenci ZSP nr 4  
w Łowiczu 

Poniżej przedstawiamy raport 
przygotowany przez naszych re-
porterów na podstawie danych ze 
szkół oraz z Okręgowej Komisji 
Egzaminacyjnej w Łodzi. Poda-
jemy w nim również liczbę absol-
wentów, którzy byli uprawnieni 
do przystąpienia do matury i licz-
bę zdających – różnica jest spo-
ra, zwłaszcza w przypadku części 
techników. 

Podajemy też ogólną zdawal-
ność z uwzględnieniem wrześnio-
wych poprawek, a także średnie 
wyniki z egzaminów obowiązko-
wych na poziomie podstawowym 
i dodatkowych na poziomie roz-
szerzonym – ale te ostatnie tylko 
w przypadku placówek, w których 
do egzaminów takich przystąpiło 
co najmniej 5 uczniów. 

Jeszcze jedno wyjaśnienie  
– wyniki matur poprawkowych 
znane były we wrześniu, a my je 
publikujemy na koniec paździer-
nika m.in. z uwagi na to, że na wy-
niki z niektórych szkół musieli-
śmy długo czekać. 

W tym roku pisemne egzaminy 
maturalne odbywały się od 6 do 
23 maja, natomiast egzaminy ust-
ne od 6 maja do 25 maja. 

Osoby, które z przyczyn loso-
wych nie mogły przystąpić do ust-
nych lub pisemnych egzaminów 
maturalnych w maju, zdawały eg-
zamin w terminie dodatkowym od 
3 do 19 czerwca, natomiast tym, 
które nie zdały jednego egzaminu, 
a przystąpiły do wszystkich eg-

zaminów obowiązkowych, został 
wyznaczony termin sesji popraw-
kowej: egzaminów pisemnych  
– 20 sierpnia, a egzaminów ust-
nych – od 20 do 21 sierpnia. 

Absolwenci obowiązkowo 
przystępowali do egzaminu ma-
turalnego: w części ustnej z języ-
ka polskiego oraz wybranego ję-
zyka obcego nowożytnego oraz  
w części pisemnej z języka pol-
skiego, matematyki, wybranego 
języka obcego nowożytnego oraz 
wybranego przedmiotu dodatko-
wego na poziomie rozszerzonym. 

Łącznie w powiecie łowickim 
do egzaminu maturalnego przy-
stąpiło 562 uczniów, w pierw-
szym terminie zdało go 465 
uczniów, co oznacza zdawalność 
na poziomie 82,7%. Średni wynik 
w skali powiatu z języka polskie-
go na poziomie podstawowym 
wyniósł 56,8%, na poziomie roz-
szerzonym – 56,1%, z matema-
tyki na poziomie podstawowym 
– 60,5%, a na poziomie rozszerzo-
nym – 45,4%. Język angielski na 
poziomie podstawowym – 68,1%, 
na rozszerzonym – 59,00%

W skali województwa łódzkie-
go do egzaminów z wszystkich 
przedmiotów obowiązkowych  
w części ustnej i pisemnej eg-
zaminu maturalnego w maju  
i czerwcu przystąpiło 15.690 tego-
rocznych absolwentów szkół po-
nadgimnazjalnych. Do egzaminu 
maturalnego w sesji poprawkowej  
w sierpniu przystąpiło 2.746 ab-
solwentów. Były to osoby, które 
przystąpiły do egzaminu matural-
nego ze wszystkich przedmiotów 
obowiązkowych w części ustnej  
i części pisemnej i nie zdały eg-
zaminu wyłącznie z jednego 
przedmiotu w części ustnej albo  
w części pisemnej. Tegoroczni ab-
solwenci –1.868 osób – stanowili 

68% wszystkich zdających egza-
min w sesji poprawkowej.

Średnie dla województwa wy-
niosły: z języka polskiego na po-
ziomie podstawowym – 51%, 
rozszerzonym – 54%, z matema-
tyki na poziomie podstawowym 
– 58%, rozszerzonym – 38%,  
z języka angielskiego na poziomie 
podstawowym – 72%, rozszerzo-
nym – 55%. 

Poniżej wyniki naszych szkół. 

ŁowiCz 

Pijarskie lo 
W Pijarskim Liceum Ogólno-

kształcącym maturę w pierwszym 
terminie zdali wszyscy zdający  
w tym roku, których było 66.  
Z języka polskiego wynik szkoły 
na poziomie podstawowym wy-
niósł 61,58%. Najlepsze wyniki 
indywidualnie osiągnęli: Aleksan-
dra Grzejszczak – 100%, Wero-
nika Wilczyńska – 81%, Magda-
lena Dylik – 79%, Anna Rześna 
– 79%, Klaudia Kantorska – 76%, 
Patrycja Skała – 76%.

Na poziomie rozszerzonym 
wynik szkoły wyniósł 80%. Mak-
simum punktów zdobyli Aleksan-
dra Grzejszczak, Klaudia Kan-
torska i Oskar Kosenda. 95% 
zdobyła Weronika Wilczyńska, 
po 93% Magdalena Dylik i Róża 

Iwańska, 90% Justyna Okółczyk, 
po 88% Adrianna Durka, Paulina 
Lasota, Natalia Napieraj i Barba-
ra Sejdak.

Z matematyki średnia szko-
ły wyniosła 88,09%. Maksimum 
zdobyli Jan Haczykowski, Miko-
łaj Kędzielawski, Blanka Papier-
nik i Natalia Zakrzewska. Po 98% 
zdobyli – Natalia Brzozowska, 
Dominik Fudała, Aleksandra Gło-
wacka, Agata Kaczmarczyk, Julia 
Kałęcka, Oskar Kosenda, Rafał 
Kozioł, Marcin Kurczak, Szymon 
Kuś i Julia Podrażka. Po 96% zdo-
byli Maria Bolimowska, Jan Bry-
ła, Kamila Brzozowska, Natalia 
Cichocka i Aleksandra Grzejsz-
czak, Dominik Jasiński, Klaudia 
Kantorska, Aleksander Masiak, 
Anna Rześna i Michał Wieczor-
kowski.

Na poziomie rozszerzonym 
wynik szkoły to 71,24%. Po 98% 
zdobyli Szymon Kuś i Marcin 
Kurczak, 96% Julia Podrażka,  
po 94% Jan Bryła i Jan Haczy-
kowski, 92% Dominik Fudała, 
88% Natalia Zakrzewska i 86% 
Rafał Kozioł.

Z języka angielskiego na pozio-
mie podstawowym wynik szkoły 
to 90,19%. Aż 11 uczniów zdo-
było 100%, a są to: Natalia Brzo-
zowska, Adrianna Durka, Mag-
dalena Głowacka, Julia Golan, 

Aleksandra Grzejszczak, Paulina 
Lasota, Aleksander Masiak, Ju-
lia Podrażka, Anna Rześna, Ewa 
Wiśniewska i Natalia Zakrzewska.  
Po 98% zdobyli – Jan Bryła, Do-
minik Fudała, Marcin Kurczak, 
Szymon Kuś, Kacper Nalberczyń-
ski, Natalia Napieraj, Barbara Sej-
dak i Weronika Wilczyńska. Po 
96% mają Zofia Błaszczyk, Ka-
mila Brzozowska, Natalia Cichoc-
ka, Róża Iwańska, Julia Kałęcka, 
Mikołaj Kądzielawski, Oskar Ko-
senda, Aleksander Krajewski, Pa-
tryk Olinderczyk, Tomasz Sob-
czak i Michał Wieczorkowski. Po 
94% zdobyli Dominik Jasiński, 
Rafał Kozioł, Michał Lasota, Jan 
Pełka, Joanna Radosz. 92% zdo-
byli Weronika Mańkowska, Julia 
Sieczkowska, Aleksandra Wło-
darczyk i Justyna Okulczyk. Po 
90% zdobyli Aleksandra Głowac-
ka i Weronika Kunikowska. 

Na poziomie rozszerzonym  
z języka angielskiego najlep-
si byli: Aleksandra Grzejszczak 
– 100%, Szymon Kuś, Julia Po-
drażka – po 98%, Michał Laso-

ta, Patryk Olinderczyk – po 96%, 
Kacper Nalberczyński – 94%, 
Paulina Lasora i Anna Rześna  
– po 92%, Oskar Kosenda i Alek-
sander Masiak – po 90%.

Z biologii 15 uczniów zdobyło 
46,22%, najlepsi z nich byli Zofia 
Błaszczyk – 70% i Dominik Ja-
siński – 67%.

Z chemii wynik 13 uczniów 
to 45,13%, najlepsi byli Szymon 
Kuś – 73% i Weronika Słomiana 
– 68%.

Z fizyki 12 uczniów osiągnę-
ło łącznie 68,47%, najlepsi byli: 
Szymon Kuś – 100%, Tomasz 
Sobczak – 80%, Marcin Kurczak  
i Natalia Zakrzewska – po 77%, 
Julia Podrażka – 75%.

Z geografii łączny wynik  
9 uczniów to 50,93%, najlepszy 
wynik ma Aleksander Masiak  
– 78%. 

Z historii 7 uczniów uzyskało 
68,29%, najlepsi byli: Róża Iwań-
ska – 84%, Jan Pełka – 74%, To-
masz Sobczak – 72% i Weronika 
Wilczyńska – 70%.

Z WOS 19 uczniów uzyska-
ło 45%, najlepszy był Jan Bryła 
– 77%.

– Tegoroczne wyniki ma-
tur są dla nas wielką satysfakcją  
– stwierdza, nie po raz pierwszy, 
dyrektor Przemysław Jabłoński.  
– Wyniki wszystkich matur znacz-
nie przekraczają średnią krajową  
i są najlepsze w regionie, jest 
100% zdawalności. Dotyczy to za-
równo przedmiotów ścisłych, jak  
i przyrodniczych oraz humani-
stycznych. Wykorzystaliśmy po-
tencjał uczniów, w tym 5 lau-
reatów i finalistów olimpiad 
ogólnopolskich. Rzetelna i syste-
matyczna praca przez okres całego 
liceum, liczne dodatkowe zajęcia 
(popołudniowe, w soboty, ferie), 
bezpośredni kontakt uczniów z na-
uczycielami, którzy zawsze mieli 
dla nich czas, przyniosły po raz ko-
lejny oczekiwane przez wszystkich 
efekty. Pozwoliły one uczniom 
dostać się do najlepszych uczel-
ni, głównie w Warszawie i Łodzi, 
a szkole utrzymać się w gronie 
10 najlepszych ogólniaków woje-

rzetelna�i�systematyczna�
praca�przez�całe�liceum,�
liczne�dodatkowe�zajęcia�
(popołudniowe,�w�soboty,�
ferie),�bezpośredni�kontakt�
uczniów�z�nauczycielami,�
którzy�zawsze�mieli��
dla�nich�czas,�przyniosły�
po�raz�kolejny�oczekiwane�
przez�wszystkich�efekty.�
pozwoliły�one�uczniom�
dostać�się�do�najlepszych�
uczelni,�a�szkole�
utrzymać�się�w�gronie��
10�najlepszych�ogólniaków�
województwa�łódzkiego.

Przemysław Jabłoński, 
dyrektor Pijarskiego Lo

Zdawalność, czyli procent uczniów w danej szkole, którzy zdali maturę w 2019 roku
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Średni wynik danej szkoły z języka polskiego na poziomie podstawowym (egzamin pisemny, matura 2019)
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wództwa łódzkiego. Należy rów-
nież nieustannie podkreślać fakt, 
że kolejny rocznik naszych absol-
wentów potrafił łączyć znakomi-
te wyniki w nauce z aktywnością 
w wolontariacie, teatrze, scholi  
i z sukcesami w sporcie.

i lo
W i Liceum ogólnokształ-

cącym w Łowiczu do zdawa-
nia matury uprawnionych było 
121 uczniów i wszyscy przystąpili  
do niej w pierwszym terminie. 
Zdawalność dla uczniów tej szko-
ły wynosi zatem 100%. 

– Jako jedyne liceum ogólno-
kształcące podległe pod Starostwo 
Powiatowe w Łowiczu możemy 
pochwalić się stuprocentową zda-
walnością egzaminu maturalnego 
maj’ 2019. Ze wszystkich przed-
miotów obowiązkowych osiągnę-
liśmy wyniki powyżej średniej 
krajowej – zauważa wicedyrektor 
Agnieszka Jarka. 

Z języka polskiego na poziomie 
podstawowym uczniowie tej szko-
ły uzyskali średnią 68,05%. W tej 
części egzaminu najwyższy wy-
niki wynosił 94%, który udało się 
uzyskać 2 uczniom. 53,42% – to 
średnia z języka polskiego na po-
ziomie rozszerzonym. Najwyż-
szym wynikiem z tej części było 
85% (1 osoba). Szkoła, niestety, 
nie podała nam nazwisk najlep-
szych uczniów. 

Z matematyki na poziomie 
podstawowym uczniowie tej szko-
ły uzyskali 75.09%, a 5 absol-
wentów miało najwyższy wynik 
100%. Uczniowie zdający mate-
matykę na poziomie rozszerzo-
nym uzyskali średnią procentową 
38,14%, zaś najlepszy wynik wy-
nosił 94%. 

Język angielski na pozio-
mie podstawowym wybrało 115 
uczniów, którzy uzyskali śred-
nią 84,59%, a aż 12 absolwentów 
może pochwalić się wynikiem 
100%. Angielski na poziomie roz-
szerzonym wybrało na maturze 
68 uczniów, którzy uzyskali śred-
nią 68,85%, zaś z wynikiem po-
wyżej 90% egzamin ukończyło 
13 absolwentów. 

Język niemiecki na poziomie 
podstawowym zdawała 1 osoba, 
która zdobyła 68%. Maturę roz-
szerzoną z niemieckiego zdawały 
2 osoby, których średnia to 52%. 

Język rosyjski na poziomie 
podstawowym zdawało 5 ab-
solwentów, których średnia to 
90,80% (najwyższy wynik 98%), 
zaś na rozszerzeniu ten przedmiot 
wybrały 4 osoby, których średnia 
to 73% (najwyższy wynik 82%). 

Egzamin z biologii pisało 32 ab-
solwentów, ich średnia to 36,02%, 
a najwyższy wynik – 65%. Egza-
min maturalny z chemii zdawało 
33 absolwentów, którzy osiągnęli 
średni wynik 39,95%, zaś najlep-
szym rezultatem było 82%. 

Maturę z fizyki pisało 23 ab-
solwentów, którzy zdobyli śred-
nią 54,71%, a ich najlepszy wynik 

wynosił 83%. Geografię wybrało 
na maturze 24 zdających, którzy 
zdobyli średni wynik 38,54%, zaś 
najlepszy wynik wynosił 62%. 
Historia napisało 12 zdających, 
których średni wynik to 42,83%,  
a najwyższy wynik to 80%. 

Egzamin z wiedzy o społeczeń-
stwie pisało 21 absolwentów, któ-
rzy uzyskali średnią 31,43%, zaś 
najwyższy wynik wynosił 53%. 

ii lo
W II LO im. Mikołaja Koper-

nika w Łowiczu uprawnionych do 
zdawania matury było w tym roku 
62 uczniów, z czego 61 do niej po-
deszło. Do egzaminu poprawko-
wego podeszło 8 osób, zdało go 6. 
Po uwzględnieniu poprawek zda-
walność wyniosła 92%.

Z języka polskiego na pozio-
mie podstawowym średni wynik 
to 55,29%. Najlepsze pojedyncze 
wyniki to – 89% i 83%. Na pozio-
mie rozszerzonym średni wynik 
to 38,11%, a najlepsze pojedyncze 
wyniki to 70% i 65%.

Z matematyki na poziomie 
podstawowym średni wynik to 
51%. Najlepsze indywidualne wy-
niki – 88%, 80% i 78%.

Z języka angielskiego na pozio-
mie podstawowym wynik szko-
ły to 67%, a najlepsze osiągnię-
cia indywidualne to 98%, 96%  
i 92%. Na poz. rozszerzonym wy-
nik wszystkich to 57,68%. Najlep-
sze wyniki to 96%, 92% i 80%. 
Angielski wybrało 61 zdających.

Niemiecki zdawały natomiast 
4 osoby, których średni wynik to 
69,5%, a najlepsze pojedyncze 
wyniki to 84% i 82%. Rosyjski 
zdawała tylko jedna osoba, osią-
gając 74%. Geografię wybrało 32 
uczniów, uzyskując 19,37%. Wie-
dzę o społeczeństwie zdawało 20 
osób, ich średni wynik to 23,8%. 
Biologię wybrało 9 osób, uzy-
skując 33,55%. Chemię zdawa-
ło 7 osób, ze średnim wynikiem 
19,4%. Historię wybrało 7 osób, 
ich średni wynik to 37%, a najlep-
szy indywidualny to 70%.

Dyrektor szkoły Agnieszka Ru-
ta-Kucińska i nauczyciele cieszą 
się, że absolwenci, którzy pode-
szli do egzaminu poprawkowego 
w sesji sierpniowej, w większości 
go zdali. 

zSP nr 1 im. 10 Pułku 
Piechoty w Łowiczu 
W tym roku do szkołę przy 

u. Podrzecznej ukończyło i było 
uprawnionych do przystąpienia do 
egzaminów maturalnych blisko 50 
uczniów z dwóch klas. Przystąpiło 
70% absolwentów – podobnie jak 
w ubiegłym roku. 

Z części pisemnej języka pol-
skiego na poziomie podstawo-
wym tegoroczni maturzyści z ZSP 
1 uzyskali średnią 33,5%. Naj-
wyższy wynik wynosił 54%. Zda-
walność na tym egzaminie wynio-
sła 78%. 

Średnia z matematyki na po-
ziomie podstawowym była w tej 

szkole wyższa niż z języka pol-
skiego i wyniosła 43,7%, a naj-
wyższy wynik wyniósł 82%. Zda-
walność z matematyki wyniosła  
w ZSP 1 74%. 

Z języka angielskiego na po-
ziomie podstawowym uczniowie 
ZSP uzyskali średnio 51,3%, a naj-
lepszy wynik wyniósł 96%. Zda-
walność wyniosła 79%. W części 
ustnej na poziomie podstawowym 
z języka polskiego uczniowie uzy-
skali średni wynik 48,1% (zda-
walność części ustnej wyniosła 
100%). Ustna część egzaminu  
z języka angielskiego to średni 
wynik 52,5%, zdawalność 97%. 

Najlepsze wyniki w skali tej 
szkoły uzyskali: Marcin Kraw-
czak, Edwin Plichta i Mateusz 
Wilk. 

– Uważam, iż wyniki osiągnię-
te przez uczniów szkoły są za-
dowalające. Biorąc pod uwagę 
wiadomości i umiejętności dia-
gnozowane na początku nauki  
w technikum, osiągnięty poziom 
świadczy o dużym ich wzroście  
i dobrej pracy szkoły – skomen-
tował wyniki dyrektor szkoły Da-
riusz Żywicki. 

zSP nr 2 na Blichu 
W tym roku w zespole szkół  

na Blichu klasy maturalne ukoń-
czyło 89 uczniów, 71 uprawnio-
nych było do zdawania egzaminu 
dojrzałości, z możliwości tej sko-
rzystało 68. W pierwszym ter-
minie nie zdało go 14 uczniów.  
Do egzaminu poprawkowego 
przystąpiło 13 z nich, zdało osta-
tecznie 8. Co oznacza, że egzamin 
dojrzałości zdało 62 absolwentów 
szkoły, co stanowi 91,17%. Przy-
pomnijmy, że w 2015 zdawalność 
wynosiła 67%, w 2016 – 80,95%, 
w 2017 – 80,41%.

Jak zauważa dyrektor szkoły 
Maria Tataj, jest to też wynik wyż-
szy o 1,47 punktu procentowego 
od dobrego wyniku osiągniętego 
przez maturzystów w ubiegłym, 
2018 roku (89,70%). – Średnie 
wyniki osiągnięte przez naszych 
maturzystów z przedmiotów obo-
wiązkowych są wyższe od wyni-
ków osiągniętych przez maturzy-
stów z 2018 roku oraz wyższe lub 
zbliżone do wyników wojewódz-

kich i krajowych (technika). Cie-
szy 100% zdawalność egzaminu  
z języka polskiego, 95,58% zda-
walność z matematyki, wyso-
ka zdawalność z j. angielskiego  
– 94,11% – stwierdza.

Obowiązkowy egzamin z języ-
ka polskiego na poziomie podsta-
wowym zakończył się 100% zda-
walnością, średni wynik uzyskany 
przez absolwentów to 50,12%, 
najwyższy wynik – 80%. 

Średni wynik uzyskany z ma-
tematyki na poziomie podsta-
wowym to 56,50%, najwyższy 
wynik to 100% (jedna osoba), 
egzaminu nie zdało 3 absol-
wentów, co oznacza zdawalność  
na poziomie 95,58%, poziom 
rozszerzony pisało 10 tegorocz-
nych absolwentów, uzyskali oni 
średnią 14,00%.

Absolwenci Blichu zdecydo-
wali wybrać na maturę tylko je-
den język obcy – angielski, po-
ziom podstawowy zdało 64, co 
oznacza zdawalność 94,11%. 
Średni uzyskany wynik – 56,94%, 
najwyższy wynik – 100% (2 oso-
by). Poziom rozszerzony zdecydo-
wało się zdawać 18 absolwentów, 
średni uzyskany przez nich wynik 
to 47%, najwyższy 90%.

Wyniki z egzaminów rozsze-
rzonych z pozostałych przed-
miotów: geografia – zdawało go 
42 absolwentów, średni wynik 
17,93%, najlepszy – 63%; bio-
logia – zdawało go 15 uczniów, 
średni wynik 12,73%. 

zSP nr 3
W Zespole Szkół Ponadgimna-

zjalnych nr 3 w Łowiczu upraw-
nionych do zdawania matury 
w 2019 roku było 39 osób, z cze-
go 20 zdało w pierwszym termi-
nie. Do egzaminu poprawkowego 
przystąpiło 9 uczniów, z czego 5 
zdało. Zdawalność, przy uwzględ-
nieniu poprawek, wyniosła 64%.

Z języka polskiego średni wy-
nik szkoły to 52% na poziomie 
podstawowym i 49% na pozio-
mie rozszerzonym. Najwyższy 
pojedynczy wynik to 84% Pauliny 
Pryk na poziomie podstawowym.

Z matematyki na poziomie 
podstawowym średnia wyniosła 
37%, przy najlepszym wyniku 

74%, osiągniętym przez Pawła 
Kosiorka.

Z języka angielskiego na po-
ziomie podstawowym uczniowie 
zdobyli 53%, najlepszy pojedyn-
czy wynik to 98%. Na poziomie 
rozszerzonym wynik szkoły to 
32%. 

– Szkoła jest szkołą zawodo-
wą, więc stawiamy głównie na 
egzaminy zawodowe i to jest na-
szym priorytetem – komentuje 
dyrektor szkoły Wojciech Baleja.

zSP nr 4  
im. władysława 
Grabskiego 
Wszyscy uczniowie kończący 

IV LO i Technikum nr 4 w ZSP 
nr 4 w Łowiczu przystąpili do eg-
zaminu maturalnego. W LO eg-
zamin zdali wszyscy, co stanowi 
100%, a w Technikum 97,01%. 

W liceum ogólnokształ-
cącym w zSP 4 do zdawania 
matury uprawnionych było 62 
uczniów i wszyscy przystąpili do 
niej w pierwszym terminie, jed-
nak 2 osobom nie od razu udało 
się ją zdać. Maturę zdali w ter-
minie poprawkowym. Zdawal-
ność końcowa dla tego liceum 
(z uwzględnieniem egzaminu 
poprawkowego) wynosi zatem 
100%. 

Z języka polskiego na pozio-
mie podstawowym uczniowie tej 
szkoły zdobyli średnią 63,97%, 
zaś najlepsze wyniki uzyskali Pa-
trycja Zwolińska – 91% i Natalia 
Cichocka – 90%. 

Język polski na poziomie roz-
szerzonym zdawało 19 uczniów, 
którzy uzyskali średnią 58,11%, 
zaś najwyższymi wynikami 
mogą pochwalić się uczniowie: 
Zuzanna Knera – 75%, a także 
Patrycja Zwolińska i Małgorzata 
Mostowska – obie po 73%. 

Z matematyki na poziomie 
podstawowym uczniowie tej 
szkoły uzyskali średnią 65,42%,  
a aż dwóch uczniów zdobyło 
maksymalny wynik 100%, byli 
to Daniel Kaźmierczak i Michał 
Wawrzyńczak. Z kolei Małgo-
rzata Mostowska i Martyna Le-
narczyk miały po 98%, a Michał 
Kosmala, Piotr Workowski i Ma-
ria Wójcik uzyskali po 96%. Ma-
tematykę na poziomie rozszerzo-
nym napisało 18 uczniów, których 
średnia wynosiła 38,78%. Naj-
lepiej z „królową nauk” poradził 
sobie Michał Wawrzyńczak, któ-
ry zdobył 100%, zaś kolejny naj-
lepszy wynik należał do Daniela 
Kaźmierczaka – 82%. 

Język angielski na pozio-
mie podstawowym zdawało 
60 uczniów, których średnia to 
76,57%. Aż 4 uczniów zakoń-
czyło tę część egzaminu z wy-
nikiem 100%, byli to: Cezary 
Czarnecki, Martyna Lenarczyk, 
Karolina Łuszczyńska i Mak-
symilian Ziółkowski. Angiel-
ski na rozszerzeniu wybrało 37 
uczniów, którzy uzyskali średnią 
57,19%, a najwyższe wyniki uzy-
skali: Maksymilian Ziółkowski  

– 100%, Małgorzata Mostowska 
– 96%, Cezary Czarnecki – 94% 
i Michalina Wojda – 90%. 

Język niemiecki na poziomie 
podstawowym zdawały 2 osoby, 
których średnia to 65%, a najlep-
szy wynik 100% zdobyła Mał-
gorzata Mostowska. Niemiecki 
na poziomie rozszerzonym zda-
wały 4 osoby, których średnia to 
75,5%, zaś z najlepszym wyni-
kiem może się poszczycić Mał-
gorzata Mostowska – 98%. 

Biologię na poziomie rozsze-
rzonym zdawało 10 osób, któ-
rych średnia wynosiła 30,90%. 
Chemię na rozszerzeniu wybrało 
5 uczniów, którzy uzyskali śred-
nią 39,40%. 11 uczniów postano-
wiło zdawać fizykę na poziomie 
rozszerzonym, uzyskując śred-
nią 46,82%, zaś najlepsze wyniki 
osiągnęli: Michał Wawrzyńczak 
– 90% i Michał Kosmala – 87%. 
Geografię na rozszerzeniu zdecy-
dowało się zdawać 23 uczniów, 
którzy uzyskali średnią 32%. 

W technikum w zSP 4 do 
zdawania matury uprawnio-
nych było 67 uczniów i wszy-
scy przystąpili do niej w pierw-
szym terminie, jednak 7 osobom 
nie udało się zdać. Do egzami-
nu poprawkowego przystąpiło  
6 uczniów, zaś zdało go 5 z nich. 
Końcowa zdawalność matury 
dla tego technikum wynosi za-
tem 97,01%. 

Egzamin podstawowy z języ-
ka polskiego uczniowie zdali ze 
średnią 59,06%, zaś najlepsze 
wyniki z tej części egzaminu na-
leżały do: Piotra Buczka i Agaty 
Dziąk, którzy uzyskali po 80%. 
Język polski na poziomie rozsze-
rzonym zdecydowały się zdawać 
2 osoby. 

Egzamin podstawowy z mate-
matyki uczniowie tej szkoły zdali 
ze średnią 57,13%, a najlepszymi 
wynikami mogą pochwalić się: 
Piotr Cichal – 88%, Damian Fel-
czyński i Aleksandra Skoneczna 
– oboje po 86%, Natalia Szew-
czyk – 82% i Gabriela Pabjan  
– 80%. Matematykę na poziomie 
rozszerzonym zdecydowało się 
zdawać 6 uczniów, którzy uzy-
skali średnią 23,67%. 

Egzamin podstawowy z ję-
zyka angielskiego zdawało 65 
uczniów, którzy uzyskali śred-
nią 62,12%, a najwyższy wynik 
100% udało się zdobyć Kami-
li Markiewicz, Adamowi Mońce  
i Klaudii Siewierskiej. Język an-
gielski na poziomie rozszerzo-
nym zdawało 19 uczniów, któ-
rzy uzyskali średnią 48,21%, zaś 
najlepsze wyniki zdobyli: Adam 
Mońka – 96% i Klaudia Siewier-
ska – 94%. 

Geografię na rozszerzeniu zde-
cydowało się zdawać 65 uczniów, 
których średnia to 26,31%. 

Dyrekcja szkoły zauważa, że 
w porównaniu ze zdawalnością  
w województwie łódzkim i w kra-
ju, wynik liceum jest o około 10 
punktów procentowych wyższy 
od osiągniętego w liceach.   →

Średni wynik danej szkoły z matematyki na poziomie podstawowym (egzamin pisemny, matura 2019)
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Podobnie jest w Technikum, w 
którym zdawalność jest o ok. 16 
punktów procentowych wyższa 
od wyników wojewódzkich i kra-
jowych. 

– Cieszy fakt, że wyższą zda-
walność uzyskali nasi uczniowie 
ze wszystkich przedmiotów, któ-
re objął egzamin maturalny (ust-
ny i pisemny) – komentuje Zofia 
Szalkiewicz, do niedawna pełnią-
ca obowiązki dyrektora. – Dumą 
napawa fakt, iż dwóch naszych 
absolwentów uzyskało wyniki 
marzeń, czyli 100% na poziomie 
podstawowym i 100% na pozio-
mie rozszerzonym. Są to: Michał 
Wawrzyńczak z matematyki  
i Maksymilian Ziółkowski z języ-
ka angielskiego – dodaje. 

zduńska Dąbrowa
Do zdawania matury w Ze-

spole Szkół Centrum Kształ-
cenia Rolniczego w Zduńskiej 
Dąbrowie uprawnionych było  
47 uczniów, którzy ukończyli 
technikum rolnicze, weterynaryj-
ne oraz architektury krajobrazu. 
W pierwszym terminie matu-
rę zdało 36, co stanowi 76,60%.  
Do egzaminów poprawkowych 
przystąpiło 13 osób, pomyślnie 
zdało je 7 osób. 

Średnia z języka polskiego na 
poziomie podstawowym wynio-
sła 49,22%, zdawalność ojczy-
stego języka wyniosła 95%. Naj-
lepszy wynik uzyskała Karolina 
Trafalska, absolwentka Techni-
kum Weterynaryjnego – 87%.

Średnia z matematyki to 
41,43%, zdawalność z tego 
przedmiotu – 62,5%. Najlepiej 
z testem z tego przedmiotu po-
radził sobie Radosław Rudnicki, 
absolwent Technikum Rolnicze-
go, uzyskując 88%. 

Język angielski zdawało 35 
uczniów, a tylko jedna osoba – ję-
zyk niemiecki. Średnia z języka 
angielskiego na poziomie podsta-
wowym wyniosła 41,20%, zda-
walność to 85,70%. Najwyższe 
indywidualne wyniki uzyskali Ra-
dosław Rudnicki – 93% oraz Ka-
rolina Trafalska – 88%. 

Jedyna osoba zdająca język 
niemiecki na uzyskała 44% (po-
ziom podstawowy). 

Absolwenci Technikum Wete-
rynaryjnego zmierzyli się rów-
nież z biologią – którą zdawa-
ło 18 osób i chemią – do której 
przystąpiło 6 osób. Średnia z bio-
logii wyniosła 28%, przy czym 
warto dodać, ze średnia krajowa 
z tego przedmiotu dla techników 
to 14%. Najlepszy wynik uzyska-
ła Karolina Trafalska – 65%. 

Średnia z chemii to 35%, przy 
średniej krajowej dla technikum 
na poziomie 14%. Najlepszy wy-
nik indywidualny uzyskał Szy-
mon Chrustowski – 63%. 

Wicedyrektor ZS CKR Zo-
fia Rosa uważa, że zdawalność 
z przedmiotów obowiązkowych 
jest zbliżona do roku poprzednie-
go. Podkreśla, że liczba uczniów 
przystępujących w Zduńskiej Dą-
browie do matury w stosunku do 
liczby absolwentów jest – jak na 
technikum – bardzo wysoka, po-
nieważ wynosi 76,60%, podczas 
gdy średnio w kraju wynosi ona 
39,8%. 

– Cieszymy się, że uczniowie 
z technikum kształcącego w za-
wodzie technik weterynarii do-
brze poradzili sobie na przed-
miotach dodatkowych. Średni 
wynik egzaminu z biologii był 
wyższy o 14% (w porównaniu 
ze średnią arkusza  w kraju),  
z chemii był wyższy aż o 21%.  
Uczniowie uzyskali zadowalają-
ce wyniki, zgodne z ich możli-
wościami.

zSP w Bolimowie
W tym roku naukę w kla-

sach maturalnych ukończyło  
22 uczniów (dwóch w sierpniu), 
uprawnionych do zdania egzami-
nu maturalnego było 20, z możli-
wości tej skorzystało 19 (w 2018 
roku było ich 32), spośród nich 6 
nie zdało egzaminu w pierwszym 
terminie, dwoje zdecydowało się 
przystąpić do egzaminu popraw-
kowego. 

Procentowała zdawalność eg-
zaminu wyniosła w tym roku 
79%. To najwyższy wynik  
w porównaniu z latami miniony-
mi, np. w 2018 roku było 75%,  
w 2017 roku było to 60%,   
a w 2016 i 2015 – 70%.

Wyniki z poszczególnych 
przedmiotów wyglądały nastę-
pująco: język polski – na pozio-
mie podstawowym, przystąpiło 
do egzaminu 19 uczniów, zda-
ło 18, średnia wyniosła 45%%, 
najlepszy wynik uzyskała Kinga 
Rudzka – 66%. Matematyka – na 
poziomie podstawowym zdawa-
ło 19, zdało 16, średnia wyniosła 
45,6% a najwyższy indywidual-
ny wynik 84% uzyskał Bartło-
miej Fabiański.

Język angielski – na pozio-
mie podstawowym zdawało 
15 uczniów, zdali wszyscy, śred-
nia wyniosła 65%, a najwyż-
szy wynik indywidualny uzyskał 
Eryk Matysek – 100%, poziom 
rozszerzony zdecydowało się 

zdawać 11 osób, średnia egzami-
nu wyniosła 38%, a najwyższy 
indywidualny wynik 94 % uzy-
skał Eryk Matysek.

Język niemiecki – na pozio-
mie podstawowym zdawało  
2 uczniów, z czego zdał jeden  
z wynikiem 26%. 

Oprócz tego 9 uczniów podję-
ło się zdawania na poziomie pod-
stawowym egzaminu z geografii 
ich średnia to 25%, a najlepszy 
wynik, 40%, uzyskała Ewelina 
Zwolińska. 

Dyrektor szkoły Elżbieta Gró-
decka komentując wyniki tego-
rocznych matur w prowadzonej 
przez siebie szkole powiedzia-

ła, że zdawalność była lepsza niż  
w poprzednim roku, wyniki z po-
szczególnych przedmiotów także 
wypadły dużo lepiej, co napawa 
zadowoleniem. 

GŁowno 

i lo
Tegoroczny egzamin dojrza-

łości satysfakcjonujący okazał 
się dla maturzystów z Zespo-
łu Szkół Licealno-Gimnazjal-
nych w Głownie (dziś I Liceum 
Ogólnokształcące w Głownie). 
W maju szkolne mury opuści-
ło 37 uczniów, którzy dotych-
czas uczęszczali do klas ma-

turalnych. Wszyscy byli oni 
uprawnieni do sprawdzenia swo-
ich umiejętności w czasie eg-
zaminu dojrzałości, choć osta-
tecznie do matury przystąpiło 
 35 uczniów. W pierwszym 
terminie nie zdało jej łącznie  
7 osób. Niektóre z nich (5 osób) 
zdecydowały się przystąpić do 
egzaminu poprawkowego, któ-
ry z sukcesem zakończyły 3 oso-
by. Procentowa zdawalność dla 
szkoły (z uwzględnieniem egza-
minu poprawkowego) wyniosła 
89,19%.

Egzamin dojrzałości dla zde-
cydowanej większości naszych 
uczniów okazał się zadowalający. 
Myślę, że każdy powinien ocenić 
to względem samego siebie, swo-
ich możliwości. Nie każdy suk-
ces ucznia to sukces, który prze-
kłada się na wymiar statystyczny. 
To my, jako zespół nauczycie-
li, wiemy, że zmierzenie się  
z egzaminem dojrzałości jest cza-
sem walką ze słabościami czy 
ogromnym stresem. Niektórym 
nie dopisało szczęście, należy 
jednak podkreślić, że zabrakło 
naprawdę niewiele powiedziała 
nam dyrektor szkoły Iwona Mo-
kras-Wosik.

Średnia szkoły w przypadku ję-
zyka polskiego na poziomie pod-
stawowym wyniosła 46,90%. Do-
dajmy, że pisało go 35 uczniów, 
zaś najlepszy z nich uzyskał wy-
nik 76%. Nieco lepiej wypadł 

rekLaMa

Średni wynik danej szkoły z języka angielskiego na poziomie rozszerzonym, 2019r.
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ŹRÓDŁO: OPRACOWANIE WŁASNE NŁ 

Pijarskie LO
Łowicz

LO w ZSP4
Łowicz

I LO Łowicz ZSP 3 Łowicz Katolickie
LO Głowno

II LO
Łowicz

0

30%

40%

50%

60%

70%

80%

8
0

%

5
8

,1
1

%

5
3

,4
2

%

4
9

%

4
6

,5
%

3
8

,1
1

%

Średni wynik danej szkoły z języka matematyki
na poziomie rozszerzonym, 2019r.

0

10%

20%

30%

40%

50%

60%

70%

7
1

,2
4

%

4
8

,9
4

%

3
8

,7
8

%

3
4

%

2
3

,6
7

%

2
0

,3
3

%

1
4

%

ŹRÓDŁO: OPRACOWANIE WŁASNE NŁ 

Technikum
w ZSP4 Łowicz

Pijarskie
LO Łowicz

I LO
Łowicz

LO w ZSP4
Łowicz

Katolickie
LO Głowno

I LO
Głowno

ZSP 2
Łowicz



15www.lowiczanin.info � ���nr 44������30�października�2019

egzamin z matematyki, do któ-
rego także przystąpili wszyscy 
uczniowie. Osiągnęli oni średnią 
53,14%. W przypadku poziomu 
rozszerzonego z tego przedmiotu, 
na który zdecydowało się 6 osób, 
średnia wyniosła 20,33%. Naj-
lepszy procentowy wynik to na 
poziomie rozszerzonym 36%, zaś  
na podstawowym 90%. 

Mimo iż zdawalność z ma-
tematyki nie osiągnęła 100%, 
to należy zaznaczyć, iż wielu 
uczniów uzyskało dobre i bardzo 
wyniki, aż 7 uczniów uzyska-
ło powyżej 70%. Należy zauwa-
żyć, iż nie dość wysokie wyniki  
na poziomie rozszerzonym są 
rezultatem niezdecydowania 
uczniów co do wyboru przed-
miotu rozszerzonego. Wielu 
uczniów wybrało aż trzy przed-
mioty rozszerzone, co wiąże się  
z dużą trudnością w przygotowa-
niu do tych egzaminów – komen-
tuje dyrektor.

Z satysfakcją uczniów i na-
uczycieli spotkał się wynik matur 
z języka angielskiego zarówno 
na poziomie podstawowym, jak i 
rozszerzonym. 

Do pierwszego z nich przy-
stąpiło 31 osób, które ostatecznie 
osiągnęły średnią 73,16%. Naj-
lepszym wynikiem, czyli 100%, 
może pochwalić się jeden uczeń 
tej szkoły, zaś zadowalającymi, 
czyli na poziomie wyższym niż 
90%, aż ośmioro uczniów. 

17 osób wybrało egzamin ma-
turalny z języka angielskiego na 
poziomie rozszerzonym. Najlep-
sza z nich uzyskała rezultat 94%, 
zaś pięć innych powyżej 80%. 
Średnia szkoły to 54,47%. 

Młodzież zadowalająco po-
radziła sobie również z testem 
z języka rosyjskiego na poziomie 
podstawowym. Najlepszy wynik 
to 88%, zaś średnia szkolna to 
64,50%.

Publiczne  
katolickie lo
29 osób tyle ukończyło w tym 

roku klasy maturalne w Liceum 
Katolickim w Głownie i tyle samo 
przystąpiło do egzaminu dojrza-
łości. Nie udało się go zdać za-
ledwie jednej osobie, pomimo 
podjęcia próby poprawki. Pro-
centowa zdawalność dla szkoły 
wynosi więc 97%.

Średnia z języka polskiego na 
poziomie podstawowym, jaką 

udało się osiągnąć absolwen-
tom tej szkoły, wyniosła 57,5%. 
Wysoki wynik osiągnęło tro-
je uczniów: najlepszy na pozio-
mie 79% i dwoje pozostałych 
76%. Poziom rozszerzony z tego 
przedmiotu wypadł średnio na 
46,5%. Najlepsze rezultaty we 
wspomnianej placówce odnoto-
wali uczniowie, którym udało się 
zdobyć 75% i 68% (2 osoby).

Satysfakcjonująco wypadła 
matematyka, bowiem średnia, 
jaką uzyskali uczniowie z tego 
przedmiotu (PP), ukształtowa-
ła się na poziomie 60%. Trojgu 
najlepszym uczniom udało się  
zdobyć 94%, 90% oraz 82%.  
Podobnie matematyczne orły  
napisały test na poziomie roz-
szerzonym, dwoje najlepszych 
uczniów uzyskało wynik 94%  
i 90%, choć średnia szkoły to za-
ledwie 34%.

Zadowalająco wypadły tak-
że języki obce. Największą po-
pularnością cieszył się język an-
gielski, który wybrało 25 osób. 
Średnia na poziomie podstawo-
wym wyniosła 81,5%, a wśród 
najlepszych rezultatów pojawiły 
się wyniki: 100%, 98% oraz 96% 
(3 osoby). Poziom rozszerzony 
średnio wypadł na 78%, zaś naj-
wyższe procentowe wyniki odno-
towała uczennica, która uzyska-
ła 92% i dwoje uczniów, którzy 
zdobyli 88%. 

Wśród innych języków ob-
cych młodzież wybierała język 
rosyjski – 7 osób, które uzyskały 
średnią 96% na poziomie podsta-
wowym i 82% na poziomie roz-
szerzonym. Trzy uczennice uzy-
skały wynik 100%, a jedna 98% 
(poziom podstawowy), dwie 
uczennice 94% i jedna 90% (po-
ziom rozszerzony). Jedna osoba 
wybrała test z języka niemieckie-
go na poz. rozszerzonym, a jej re-
zultat to 54%.

Dyrektor Publicznego Katolic-
kiego Liceum Ogólnokształcące-
go w Głownie Bożena Skorek-Pa-
szyńska w rozmowie z naszym 
reporterem wyraziła swoje zado-
wolenie z wyników tegorocznej 
matury, gratulując jednocześnie 
uczniom wysokich rezultatów  
i dziękując nauczycielom za co-
dzienną rzetelną pracę, która 
przyniosła wspaniałe efekty. 

– Nasi uczniowie również  
i w tym roku potwierdzili wy-
soki poziom wiedzy na egzami-

nach maturalnych. Dziś konty-
nuują naukę na wybranych przez 
siebie uczelniach w Łodzi, War-
szawie czy Krakowie i radzą tam 
sobie bardzo dobrze. Cieszę się  
z wyników uzyskanych przez te-
gorocznych absolwentów i życzę 
im dalszych sukcesów – zaznacza 
dyrektor. 

zespół Szkół nr 1
Spośród 21 absolwentów klas 

maturalnych w Zespole Szkół nr 
1 w Głownie, czyli osób upraw-
nionych do napisania egzaminu 
dojrzałości, zaledwie 7 zdecydo-
wało w tym roku zdawać matu-
rę. Ostatecznie, udało się ją zdać 
czterem osobom.

71,43% – tyle wyniosła śred-
nia uczniów, którzy w tym roku 
przystąpili do egzaminu z języka 
polskiego na poziomie podstawo-
wym. Zadowalające wyniki osią-
gnęli również ci, którzy zdecydo-
wali się wybrać język angielski. 
Ich średni wynik to 60,67% na 
poziomie podstawowym oraz 
22% na poziomie rozszerzonym, 
który tym razem pisały 3 osoby. 
Dwoje spośród tegorocznych ma-
turzystów wybrało na egzaminie 
dojrzałości język rosyjski. Osoba, 
która zdecydowała się na poziom 
podstawowy, uzyskała 57%, zaś 
ta, która wybrała poziom rozsze-
rzony, napisała go na 24%. Egza-
min z matematyki wspomniani 
absolwenci pisali jedynie na po-
ziomie podstawowym. Ich śred-
nia to 30,29%.

Jesteśmy zadowoleni z rezul-
tatów tegorocznej matury. Wy-
nika z nich, że uczniowie napisa-
li egzamin na swoją miarę, a ich 
wynik pokrywa się w większości  
z ocenami, jakie otrzymywa-
li uczęszczając do naszej szko-
ły. Jestem dumna z tych, którzy 
mimo wielu priorytetowych zajęć 
technicznych zdecydowali się pi-
sać egzamin dojrzałości – powie-
działa nam Elżbieta Kołodziej, 
dyrektor ZS nr 1 w Głownie.

Wśród absolwentów tej szko-
ły, którzy najlepiej zdali maturę, 
znaleźli się Aleksandra Piechut 
oraz Jakub Wawrzyn. Oboje 
uzyskali dość wysokie wyniki  
ze wszystkich przedmiotów, ja-
kie zdecydowali się zdawać 
(wszystkie na poziomie podsta-
wowym). 

Wyniki Aleksandry Piechut 
to: z języka polskiego 54%, 

z języka angielskiego 86%,  
z matematyki 66%. Z kolei Jakub 
Wawrzyn zdobył: 51% z języka 
polskiego, 88% z języka angiel-
skiego oraz 56% z matematyki. 

BratoSzewiCe 

zespół Szkół nr 1
W tym roku klasy maturalne  

w Zespole Szkół Nr 1 w Bratosze-
wicach ukończyły 54 osoby. Do 
egzaminu przystąpiło 31 osób.  
W pierwszym terminie matury 
nie zdało 16 osób. 10 osób zda-
wało poprawkę, z których 6 osób 
zdało. Uwzględniając egzamin 
poprawkowy, zdawalność dla 
szkoły wyniosła więc 67,74 %. 

Średni wynik z języka polskie-
go to 39,91%. Najlepiej maturę  
z tego przedmiotu napisała Alek-
sandra Graczyk, która uzyskała 
73%. Średni wynik z matematy-
ki na poziomie podstawowym to 
41,42%. Najlepiej matura z tego 
przedmiotu wypadła Michałowi 
Politowi, który otrzymał 82%. 
Niemal wszyscy maturzyści zda-

wali język angielski, zaś poje-
dyncze osoby język rosyjski. Do 
matury z angielskiego na pozio-
mie podstawowym przystąpiło 28 
osób, zaś na poziomie rozszerzo-
nym 14 osób. Z kolei język rosyj-
ski podstawowy zdawały 3 osoby, 
a rozszerzony 2. 

Dla poziomu podstawowego 
z angielskiego średni wynik wy-
niósł 51,94%, zaś z języka rosyj-
skiego 70%. 

Uczniowie, którzy osiągnę-
li najlepsze wyniki na poziomie 
podstawowym, to: język angiel-
ski Jakub Majcher i Patryk Bur-
czyński po 96%, zaś język rosyj-
ski Kamila Kaczmarska 78%. 

Z kolei uczniowie, którzy osią-
gnęli najlepsze wyniki maturalne 
z języków na poziomie rozsze-
rzonym, to: język angielski Pa-
tryk Burczyński 90% i język ro-
syjski Kamila Kaczmarska 40%. 

Jak powiedziała nam dyrek-
tor szkoły Magdalena Mac-
kiewicz, uczniowie technikum 
przede wszystkim przygotowu-
ją się do egzaminu potwierdza-

jącego kwalifikacje w zawodzie, 
ponieważ zależy im na uzyska-
niu tytułu technika w zawodzie. 
Z tego względu tylko część przy-
stępuje do egzaminu matural-
nego. Biorąc jednak pod uwagę 
wyniki egzaminu maturalnego 
wraz z poprawkami i porównu-
jąc je z poprzednim rokiem, 
można powiedzieć, że są one na 
dużo wyższym poziomie mówi 
Magdalena Mackiewicz. Dyrek-
tor podkreśla, że wzrosła zda-
walność (w ub. roku na pozio-
mie 60% przyp. red.) oraz wyniki 
z poszczególnych przedmiotów. 
Cieszymy się dobrymi wynika-
mi uczniów z języka rosyjskie-
go. Najsłabiej wypadł egzamin  
z matematyki, choć wyniki są 
wyższe niż w ubiegłym roku. 
Niestety braki z wcześniejszych 
etapów kształcenia z matematy-
ki trudno jest wyrównać w szko-
le średniej, pomimo ogromne-
go zaangażowania nauczycieli  
i uczniów – dodaje dyrektor ZS 1 
w Bratoszewicach. 

aa, mak, mwk, tb, tm, aw, ljs

rekLaMa

Średni wynik szkoły z biologii, poziom rozszerzony, 2019r.

ŹRÓDŁO: OPRACOWANIE WŁASNE NŁ 
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Średni wynik szkoły z chemii, poziom rozszerzony, 2019r.

ŹRÓDŁO: OPRACOWANIE WŁASNE NŁ 
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Średni wynik szkoły z geografii, poziom rozszerzony, 2019r.

ŹRÓDŁO: OPRACOWANIE WŁASNE NŁ 
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Średni wynik szkoły z fizyki,
poziom rozszerzony, 2019r.

ŹRÓDŁO: OPRACOWANIE WŁASNE NŁ 
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Średni wynik szkoły z historii,
poziom rozszerzony, 2019r.

ŹRÓDŁO: OPRACOWANIE WŁASNE NŁ 

Średni wynik szkoły z WOS,
poziom rozszerzony, 2019r.
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RzUt okieM�|�paSJa�czy�praca?�a�MoŻe�Da�Się�to�poŁączyć?�

Uczniowie klasy Vii i Viii ze Szkoły Podstawowej w Bełchowie  
oraz klasy Viii Szkoły Podstawowej w Bobrownikach  
wzięli w piątek, 25 października, udział w spotkaniu  
pt. „Pasja, profesja, powołanie...”, które zorganizował Powiatowy 
Urząd Pracy Łowicz. o�tym,�że�praca�może�też�być�życiową�pasją,�
przekonywała�uczniów�kinga�Mużdżyńska,��
będąca�instruktorką�jazdy�konnej�w�Stajni�kasor��
w�bronisławowie�w�gminie�Głowno�oraz�policjanci�z�łowickiej��
komendy�powiatowej�policji�w�Łowiczu.�Spotkanie�odbyło�się��
w�ramach�ogólnopolskiego�Dnia�kariery.�w�poprzednich�dniach��
w�podobnych�spotkaniach�wzięli�udział�również�uczniowie�klas�ósmych��
i�siódmych�z�łowickiej�„Dwójki”�i�„Jedynki”�oraz�uczniowie�klas�
maturalnych�ii�Lo�w�Łowiczu.�mak�

Aktualności

dokończenie ze str. 11

– Głośno było swego czasu  
o aferze z GetBack – mówi To-
masz Parol. – Niestety GetBack 
nie był tutaj jakimś niechlubnym 
wyjątkiem, raczej jedną z wielu 
firm tej branży, działających we-
dług tych samych metod, której 
akurat gdzieś powinęła się w tym 
noga. 

Czego więc należy się wystrze-
gać? Przede wszystkim nie należy 
potwierdzać długu, czyli na przy-
kład nie zawierać ugód – tak chęt-
nie wciskanych przez windykato-
rów. Zawarcie ugody powoduje 
uznanie długu i przerwanie biegu 
terminu przedawnienia.

Często firmy proponują wpła-
tę jakiejś nieznacznej zaliczki, 
co rzekomo ma nam dać więcej 
czasu. W praktyce chodzi jedy-
nie o to, iż każda wpłata, choćby 
i w wysokości złotówki, również 
oznacza uznanie długu.

Taka ugoda jest przedstawiana 
klientowi jako najlepsze wyjście, 
pozwalające uniknąć kłopotów 
z prawem itd. W rzeczywistości 

to sposób na to, żeby firma wy-
musiła na kliencie pod narzucaną 
presją czasu takie warunki, jakie 
będą maksymalnie korzystne dla 
niej. – Wciąż wielu ludzi niemal 
panicznie boi się sądu, niejeden 
spłaci każdą sumę, byle nie za-
łożono mu sprawy – mówi. – To 
duży błąd, bo sąd jest tu właśnie 
szansą na weryfikację zasadności 
roszczenia. Windykatorom zależy 
na tym, żebyśmy podpisali ugodę 
jak najszybciej, bo nie chcą, że-
byśmy zdążyli skontaktować się  
w prawnikiem.

Nie należy też podawać żad-
nych danych osobowych. Czę-
stym trikiem jest prośba ze strony 
firmy windykacyjnej o potwier-
dzenie danych w celu weryfika-
cji rozmówcy, w praktyce służąca 
temu, aby kolejne dane na nasz te-
mat zdobyć.

Warto zawsze pamiętać,  
że windykatora nie trzeba do 
domu wpuszczać. Nie ma on żad-
nych uprawnień aby chodzić po 
naszej posesji, oglądać co mamy, 
ani jak mieszkamy – a im mniej  
o nas wie, tym lepiej dla nas. 

Łowicz�|�anioły�Sprawiedliwości

Czasem wystarczy  
tylko kontakt z prawnikiem 

rekLaMa

ekologia�|�w�wielu�szkołach�powstaną�pracownie�ekologiczne�

Światy odkrywców, laboratoria 
przyrody i zielone zakątki 
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Łodzi rozstrzygnął  
14 października konkurs pod nazwą  
„Nasze ekologiczne pracownie”, w ramach którego 
przeznaczył spore kwoty dotacji na utworzenie 
pracowni ekologicznych w szkołach.  
Na liście beneficjentów znalazły się 142 placówki,  
a pośród nich wiele naszych szkół. 

Miasto Łowicz pozyskało 
50.000 zł dotacji na utworzenie 
punktu dydaktycznego pn. „Sło-
neczko” przy Przedszkolu nr 4  
w Łowiczu. 

Powiat Łowicki pozyskał 
48.278 zł dotacji na utworzenie 
punktu dydaktycznego pn. „Zie-
lony zakątek” przy Specjalnym 
Ośrodku Szkolno-Wychowaw-
czym im. J. Brzechwy w Łowiczu. 

42.446 zł dotacji popłynie  
do II Liceum Ogólnokształcącego 
im. Mikołaja Kopernika w Łowi-
czu na utworzenie pracowni edu-
kacyjnej pn. „W zgodzie z przyro-
dą – w zgodzie z Ziemią”. 

„Moja wymarzona pracownia 
biologiczna” powstanie przy I Li-
ceum Ogólnokształcącym im. Jó-
zefa Chełmońskiego w Łowiczu, 
dzięki otrzymaniu dotacji w wyso-
kości 49.904 zł. Dyrektor Dorota 
Dziekanowska-Słoma powiedzia-

ła nam, że sala, w której będzie się 
mieścić pracownia, została wy-
remontowana w te wakacje, zaś 
w ramach dotacji z WFOŚiGW 
w Łodzi zostanie wyposażona  
w pomoce dydaktyczne, z których 
większość będzie służyła do po-
znawania anatomii człowieka. 

Powody do radości ma też gmi-
na Bedlno, która otrzyma 49.467 
zł dotacji na utworzenie punktu 
dydaktycznego pn. „Strefa ekolo-
giczno-przyrodnicza” przy Szkole 
Podstawowej w Bedlnie. 

Pracownia edukacyjna pn. 
„Świat odkrywców” powstanie 
też przy Szkole Podstawowej im. 
Jana Brzechwy w Dmosinie. Do-
tacja z WFOŚiGW na to zadanie 
wynosi 49.994 zł. 

Stowarzyszenie na Rzecz Roz-
woju Oświaty w Gminie Kocie-
rzew Południowy otrzyma 50.000 
zł na utworzenie pracowni eduka-

cyjnej pn. „Fizyka okiem prak-
tyka” przy Szkole Podstawowej 
w Gągolinie Południowym oraz 
47.236 zł dotacji na utworzenie 
„Ekopracowni pod chmurką” przy 
Publicznej Szkole Podstawowej  
w Łaguszewie. Podobna eko-
pracownia pod chmurką, gdzie 
edukacja ekologiczna będzie się 
odbywać poprzez kontakt z przy-
rodą, powstanie przy Szkole Pod-
stawowej im. Janusza Korczaka  
w Bąkowie Górnym. 

Dzięki dotacji w wysokości 
49.750 zł powstanie także „Pra-
cownia młodego fizyka” przy 
Szkole Podstawowej w Kocierze-

wie Południowym. – Już niedługo 
będziemy uczyć się w nowocze-
snej pracowni fizycznej, z nowymi 
pomocami naukowymi, meblami 
oraz sprzętem multimedialnym  
– cieszy się dyrekcja. 

32.763 zł dotacji popłynie do 
gminy Łyszkowice na utworzenie 
ekologicznej pracowni w Szkole 
Podstawowej w Seligowie. 

Pracownia edukacyjna pn. „La-
boratorium przyrody” powsta-
nie przy Szkole Podstawowej im. 
Marii Kownackiej w Grabowie. 
Przyznana dotacja z WFOŚiGW  
w Łodzi na to zdanie wynosi 
49.465 zł. aa 

Łowicz�|�Stowarzyszanie�Łowickie.pl

Kamizelki odblaskowe 
rozchwytywane

Ponad 300 darmowych ka-
mizelek odblaskowych w czasie 
około godziny rozdali rowerzy-
stom przedstawiciele stowarzy-
szenia Łowickie.pl i łowickie-
go oddziału banku Pekao S.A.,  
przy wsparciu policjantów wy-
działu ruchu drogowego KPP 
Łowicz.

Kamizelki pozyskano w ra-
mach konkursu Fundacji Banku 
Pekao S.A. im. Mariana Kantona. 
Każdy, kto podjechał do wolonta-
riuszy rowerem, za darmo zyski-
wał odblaskową kamizelkę z logo 
Łowickie.pl. Policjanci udzielali 
przy tym praktycznych wskazó-
wek i porad na temat tego, jak ro-
werzyści powinni zadbać o swoje 
bezpieczeństwo na drogach.

Zainteresowanie było duże, za-
ledwie po godzinie praktycznie 
nie było już czego rozdawać. – Za-
interesowanie zaskoczyło nawet 
nas samych – przyznał Remigiusz 
Ruta, jeden z organizatorów. tmFo
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Niektórzy przyjechali po 
kamizelki specjalnie,�niektórzy�
przypadkiem�–�kamizelkę�otrzymał�
każdy�rowerzysta,�który�pomiędzy�
9�a�10�podjechał�do�wolontariuszy.�
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zielony zakątek przy SP 7 w Radomsku.�niedługo�podobne�miejsca�
powstaną�także�w�wielu�szkołach�na�naszym�terenie.�

Fo
t.

�w
Fo

Ś
iG

w
�w

�Ł
o

D
zi



17www.lowiczanin.info � ���nr 44������30�października�2019

Sanniki |�remont�musi�zakończyć�się�jeszcze�w�tym�roku�

Modernizacja sali droższa niż zakładano
Trzy oferty wpłynęły  
na przetarg nieograniczony 
na wyłonienie wykonawcy 
modernizacji sali 
gimnastycznej w Szkole 
Podstawowej im. Fryderyka 
Chopina w Sannikach. 
Niestety wszystkie trzy były 
droższe niż zakładano. 

Mimo to radni, którzy obra-
dowali na sesji, 29 październi-
ka, zamierzali zmienić uchwałę 
budżetową i dołożyć pieniędzy, 
żeby inwestycja mogła być wy-
konana. Ostateczne decyzja mia-

ła zapaść już po oddaniu do druku 
tego numeru Nowego Łowiczani-
na. Miasto i gmina Sanniki zamie-
rzała przeznaczyć na sfinansowa-
nie zamówienia 159.346 zł brutto. 
Tymczasem najtańsza z ofert, zło-
żona przez miejscowego przedsię-
biorcę „SPEC-BUD Felczak Al-
fred” z Sannik opiewała na kwotę 
198.850 złotych. Komisja prze-
targowa, która analizowała oferty 
od wykonawców, wytypowała tę 
ofertę do podpisania umowy. Ma 
to nastąpić w ciągu najbliższych 
kilku dni, by zaraz potem mogły 
rozpocząć się roboty. 

– Ze względu na dofinansowa-
nie tej inwestycji pieniędzmi spo-

za budżetu (95 tys. zł z Minister-
stwa Sportu i Turystyki – przyp. 
red.), musi ona zostać zakończo-
na jeszcze w tym roku. Zresztą nie 
chcemy na dłuższy czas pozba-
wiać uczniów sali gimnastycznej 
– powiedziała nam Honorata Kaź-
mierczak. 

Zakres inwestycji obejmu-
je przełożenie rur zasilających 
grzejniki spod podłogi na ścia-
ny sali, wykonanie nowej podło-
gi z nawierzchnią poliuretanową, 
malowanie ścian i sufitu i mon-
taż dwóch słupków do siatkówki. 
Roboty mają szansę rozpocząć się 
w listopadzie, a zakończyć się po-
winny do 20 grudnia.  mak 

RzUt okieM�|�„koLory�JeSieni”�w�kiernozi�

Na warsztaty plastyczne 
„kolory jesieni” zaprosił 
uczniów klas drugich i trzecich 
miejscowej szkoły Gminny 
ośrodek kultury w kiernozi. 
odbyły�się�one�w�dwóch�turach.�
28�października�Gok�odwiedzili�
uczniowie�klas�drugich,�kilka�dni�
wcześniej�zaś�trzecioklasiści.�–�
Może�teraz�spróbujemy�zrobić�
wspólnie�jesienne�kompozycje�
z�paniami�z�kół�Gospodyń�
wiejskich?�–�zastanawia�się�
szefowa�Gok�kiernozia�beata�
Lewaniak.�Galeria�zdjęć�na�stronie�
www.lowiczanin.info.�mak��Fo
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Gmina Łowicz�|�Stypendia�dla�studentów�rozdane�

Są zdolni i ambitni,  
a gmina to docenia
Władze gminy Łowicz 
doceniają uzdolnionych, 
młodych mieszkańców, 
którzy z wysokimi 
wynikami kontynuują 
naukę na uczelniach 
wyższych. Już po raz 
siódmy zostały przyznane 
stypendia naukowe  
dla najlepszych studentów 
zamieszkujących na terenie 
gminy Łowicz. Otrzymało 
je 7 młodych ludzi.

Uroczystego wręczenia stypen-
diów dla uzdolnionych studen-
tów oraz podziękowań za wycho-
wanie dla ich rodziców dokonali 
przewodniczący rady Maciej Ma-
langiewicz i wójt Andrzej Baryl-
ski 28 października na sesji Rady 
Gminy Łowicz. 

W tym roku do gminy wpłynę-
ło 30 wniosków  o przyznanie sty-
pendium naukowego, z których 
29 spełniało kryteria formalne (1 
został odrzucony, gdyż złożyła go 
osoba zamieszkująca w Łowiczu, 
a nie na terenie wiejskiej gminy 
Łowicz). 7 najlepszych studentów 
będzie otrzymywać stypendium  
w wysokości 480 zł co miesiąc, 
począwszy od 1 października br. 
do 31 lipca 2020 roku. 

Tegorocznymi stypendystami 
zostali: ze średnią 5,00 Juliusz 
Brzózka, studiujący bezpieczeń-
stwo wewnętrzne na Akademii 
Sztuki Wojennej w Warszawie; ze 
średnią 4,92 Paulina zwolińska, 
studiująca filologię polską na Uni-
wersytecie Łódzkim w Łodzi; ze 
średnią 4,76 Agnieszka Żabka, 
studiująca na kierunku lekarskim 
na Uniwersytecie Medycznym  
w Łodzi; ze średnią 4,60 katarzy-
na znajdek, studiująca farma-
cję na warszawskim Uniwersyte-
cie Medycznym w Warszawie; ze 
średnią 4,73 Paulina Niedziel-
ska, studiująca na kierunku sztu-
ka mediów na Akademii Sztuk 
Pięknych; ze średnią 4,73 Agata 
kwiecińska, studentka technolo-
gii żywności i żywienia człowieka 

na Politechnice Łódzkiej w Łodzi 
oraz ze średnią 4,76 Aneta Grasz-
ka, studiująca na kierunku techno-
logia chemiczna na Politechnice 
Łódzkiej w Łodzi. 

Agnieszka Żabka jest student-
ką piątego roku Uniwersytetu 
Medycznego w Łodzi na kierun-
ku lekarskim. – Studia są bardzo 
ciekawe, ale też wymagające, cza-
sami pełne wyrzeczeń i rezygna-
cji z typowo studenckiego życia, 
ale dają również wiele możliwości 
rozwoju – podkreśla. Dzięki swo-
jej uczelni, Agnieszka ma możli-
wość przebywać na studenckiej 
wymianie międzynarodowej na 
Słowacji, gdzie na Pavol Jozef Ša-
fárik University studiuje medycy-
nę po angielsku. – Jest to ogromne 
wyróżnienie oraz wspaniała przy-

goda, jak z resztą całe studia me-
dyczne – mówi. 

Agnieszka ma nadzieję, że ni-
gdy nie straci pasji do wykony-
wania zawodu lekarza, choć jesz-
cze nie podjęła decyzji o wyborze 
specjalizacji. – Mam to szczęście, 
że w moim najbliższym otoczeniu 
mam wspaniałych lekarzy, na któ-
rych mogę się wzorować – pod-
kreśla. 

Studentka jest pod wrażeniem 
tego, że jej gmina wspiera mło-
dych ludzi i daje im bodziec roz-
wojowy. 

– Pięknym elementem uroczy-
stości było wręczenie podzięko-
wań dla rodziców. To bardzo waż-
ne, by docenić ich wkład w nasze 
wychowanie – docenia. 

Stypendium już po raz trzeci 
został wyróżniony Juliusz Brzóz-
ka, student II stopnia na kierun-
ku bezpieczeństwo wewnętrz-
ne na Akademii Sztuki Wojennej  
w Warszawie. – Wybrałem taki 
kierunek, ponieważ już od wcze-
snej młodości byłem zaintereso-
wany systemem bezpieczeństwa 
państwa, działaniami oraz taktyką 
funkcjonowania służb państwo-
wych – mówi Juliusz Brzózka. 
– Nie ukrywam, że chciałabym 
związać swoją przyszłość z bez-
pieczeństwem województwa łódz-
kiego, a co za tym idzie powiatu 
łowickiego i gminy Łowicz – do-
daje. 

Uważa on, że gmina Łowicz 
przyznając stypendia podjęła bar-
dzo ciekawą inicjatywę i aktyw-
nie wspiera uzdolnionych studen-
tów, którzy pochodzą z jej terenu. 
On swoje stypendium zainwestuje 
w naukę i ukończenie studiów ma-
gisterskich.  aa 

Bolimów�|�wybrano�nową�dyrektor�Gok

Karolina Przyżycka 
przejmie obowiązki  
15 listopada
30-letnia Karolina 
Przyżycka, pochodząca 
z Ziemiar, zwyciężyła 
w ogłoszonym przez 
Urząd Gminy konkursie 
na stanowisko dyrektora 
Gminnego Ośrodka 
Kultury w Bolimowie. 
Głosowało na nią 
czterech spośród  
5 członków komisji 
konkursowej.

Zastępca wójta i jednocześnie 
przewodniczący komisji konkur-
sowej Patryk Kołosowski powie-
dział nam, że wybór zwycięzcy 
konkursu nie był prostym zada-
niem. Przed komisją w piątek 
25 października zaprezentowało 
się pięć spośród sześciu kandyda-
tek, które spełniły wymogi formal-
ne w pierwszym etapie konkur-
su. – Wszystkie pani były dobrze 
przygotowane do konkursu, każda 
z nich wysoko oceniła dotychcza-
sową pracę GOK i kierowanie pla-
cówką przez odchodzącą ze stano-
wiska Irenę Śmigierę-Milewską. 
Trzy kandydatki pochodzące   
z naszego terenu wykazały się cie-
kawymi pomysłami w zakresie 
funkcjonowania ośrodka, myślę, 
że w przyszłości będziemy chcieli 
skorzystać z tego potencjału – po-
wiedział nam zastępca wójta.

Przypomnijmy, że kandydat-
kami były: Urszula Bobrowska  
z Ziąbek, Karolina Jażdżyk z Bo-
limowa, Aleksandra Wiernikow-
ska z Łasiecznik, a spoza terenu: 
Kamila Ludwicka ze Skierniewic 
i Anna Smolarek z Wiskitek. Ta 
ostatnia nie zjawiła się na „prze-
słuchaniu” przed komisją.

Po zapoznaniu się z kandydat-
kami i ich pomysłami na prowa-
dzenie ośrodka, z pięcioosobowe-
go składu komisji czterech jego 
członków głosowało za kandyda-
turą Karoliny Przyżyckiej, zaś je-
den z kandydaturą Urszuli Bo-
browskiej. 

Zastępca wójta powiedział 
nam, że wybrana kandydatka 
przekonała do siebie komisję m.in. 
doświadczeniem w pracy samo-
rządowej i pozyskiwaniu środków 
zewnętrznych.

Karolina Przyżycka ukończyła 
w 2013 roku kierunek zarządzania 
na Uniwersytecie Warszawskim,  
a w bieżącym roku ukończyłam 
studia podyplomowe na Akademii 
Leona Koźmińskiego w Warsza-
wie na kierunku zamówienia pu-
bliczne. W 2012 roku rozpoczęła 
pracę w łowickim Urzędzie Miej-
skim od stażu w Wydziale Dzia-
łalności Gospodarczej, obecnie  
w Wydziale Współpracy z Orga-
nizacjami Pozarządowymi, Ak-
tywności Obywatelskiej i Przed-
siębiorczości.  

Jak nam powiedziała wystarto-
wała w konkursie ponieważ czu-
je się mocno związana z gmi-
ną Bolimów, na terenie której się 
urodziła i wychowała, planuje też 
w najbliższej przyszłości powrót 
w rodzinne strony. Jak podkreśla  
w ostatnich latach wiele się na-
uczyła i czuje się gotowa na pod-
jęcie nowych wyzwań.

– W chwili obecnej istotne jest 
dla mnie poznanie oczekiwań 
mieszkańców w dziedzinie kul-
tury, aby móc opracować strate-
gię działania GOK zgodnie z wolą 
wspólnoty – powiedziała nam – 
Zależy mi, aby GOK w przyszło-
ści stanowił centrum kulturalne 
zaangażowane w życie społeczne 
mieszkańców gminy, żeby był in-
stytucją otwartą na wspólne dzia-
łania, nowoczesne technologie,  
a przede wszystkim miejscem 
chętnie odwiedzanym jako forma 
spędzenia wolnego czasu.

W wypowiedzi dla NŁ Karoli-
na Przyżycka akcentuje też, że jest 
obecnie koordynatorem projektów 
unijnych w łowickim ratuszu, dla-
tego też zależy jej na wykorzysta-
niu tych doświadczeń dla pozy-
skiwania funduszy zewnętrznych 
na tzw. projekty miękkie z zakre-
su kultury oraz na projekty inwe-
stycyjne.

Karolina Przyżycka wysoko 
ocenia swoją poprzedniczkę i li-
czy na współpracę z nią.  tb

zdolni studenci z�terenu�gminy�Łowicz�zostali�nagrodzeni�na�sesji.
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Łowicz – kompina�|�ii�Memoriał�kamila�zabosta

Spływ kajakowy w skupieniu i kontemplacji
Bliska rodzina, przyjaciele, 

znajomi Kamila Zabosta, w sumie 
45 osób, wzięło udział w organi-
zowanym przez Łowicką Akade-
mię Sportu memoriale jego pa-
mięci, czyli spływie kajakowym 
Bzurą z Łowicza do Kompiny.

Pochodzący z Goleńska Kamil 
Zabost był jednym z współtwór-
ców i zarazem najlepszych za-
wodników w Łowickiej Akademii 
Sportu. Dzisiaj, 30 październi-
ka, mijają dwa lata od jego przed-
wczesnej śmierci. Podczas zorga-
nizowanego kilka dni wcześniej, 
już po raz drugi, memoriału wspo-
minano nie tylko liczne sukcesy  
w taekwondo w skali krajowej 
(m.in. 5 tytułów mistrza kraju)  
i międzynarodowej (reprezento-
wanie barw Polski na Mistrzo-
stwach Europy, Akademickich 
Mistrzostwach Świata, Letniej 

Uniwersjadzie), ważniejsze było 
jednak wspomnienie tego, jakim 
Kamil Zabost był człowiekiem.

W spływie płynęło 40 uczest-
ników, do tego 5 osób odpowie-

dzialnych było za bezpieczeństwo 
uczestników i organizację. Wszy-
scy wspólnie modlili się później 
w kościele w Kompinie. Podczas 
mszy ks. Bogdan Skóra odczytał 

list na tę okazję napisany przez ks. 
bp. Wojciecha Osiala. – Pamię-
tamy o Kamilu i nie zapomnimy  
o nim nigdy – stwierdza Piotr Ko-
walski, wiceprezes ŁAS.     tm

to był z pozoru podobny spływ do�wielu�organizowanych�przez�ŁaS,�ale�zupełnie�inny�był�jego�charakter�–�
uczestnikom�towarzyszyła�myśl�o�ich�zmarłym�bliskim.�

Wybrana w konkursie��
nowa�dyrektor�Gok�bolimów�
karolina�przyżycka.
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ks. Władysław Grzelak (1900-1942)
Na kartach lokalnej historii ks. Władysław 
Grzelak zapisał się jako wspaniały duchowny, 
niezwykły człowiek, który swoje życie w całości 
poświęcił Bogu i innym ludziom. Choć od śmierci 
kapłana minęło prawie osiemdziesiąt lat, pamięć 
o nim nadal pielęgnują mieszkańcy gminy, którzy 
w niedzielę, 20 października, dokonali odsłonięcia 
tablicy pamiątkowej, będącej wyrazem 
dziękczynienia za to, że tak wyjątkowy człowiek 
niegdyś żył pośród ich przodków.

Ksiądz Władysław Grzelak 
urodził się 16 lipca 1900 roku  
w Krępie. Był jednym z ośmior-
ga dzieci Jana i Józefy Grzela-
ków. Od pierwszych lat swego ży-
cia był zdolnym uczniem, a dzięki 
nieprzeciętnym zdolnościom, wy-
trwałości i sile charakteru zdo-
był gruntowne wykształcenie.  
W młodości uczęszczał do trzy-
oddziałowej Szkoły Elementarnej  
w Domaniewicach, a następnie 
do Gimnazjum Realnego w Ło-
wiczu, które ukończył w 1923 
roku. Już wtedy poczuł, że swoje 
życie chciałby zawierzyć Bogu, 
wstąpił do Seminarium Duchow-
nego w Łodzi. Święcenia kapłań-
skie przyjął 18 września 1926 roku  
z rąk pierwszego biskupa nowo 
utworzonej Diecezji Łódzkiej – 
Wincentego Tymienieckiego. 

W tym czasie podjął trud dal-
szej nauki, realizując studia na 
Wydziale Teologicznym Uniwer-
sytetu Warszawskiego, a jedno-
cześnie stał się prefektem Gimna-
zjum Żeńskiego im. H. Trzcińskiej 
w Piotrkowie Trybunalskim. Dy-
plom ukończenia studiów wyż-
szych otrzymał w 1931 r., zaś 
w tym samym roku – 29 sierp-
nia – został profesorem od Pisma 
Świętego Wyższego Semina-
rium Duchownego w Łodzi. Od-
tąd sprawował funkcję wikariu-
sza w kilku łódzkich parafiach. 
Pełnił ją m.in. w parafii Wniebo-
wzięcia Najświętszej Marii Panny, 
a w ciągu trzech lat, poprzedzają-
cych aresztowanie – od 20 sierp-
nia 1938r. do 6 października 1941 
r. – w parafii św. Stanisława Kost-
ki w Łodzi.

z rodzinnego albumu
Niewielu już mieszkańców 

gminy osobiście pamięta zmarłe-
go przedwcześnie księdza. Wśród 
jego żyjących potomków są jed-
nak tacy, dla których posiadanie 
tak wspaniałego przodka po dziś 
dzień jest zaszczytem. Należy do 
nich wójt gminy Domaniewice, 
Paweł Kwiatkowski, który tego 
niezwykłego człowieka zna z opo-
wieści rodzinnych oraz albumów, 
w jakich królują osoby i chwile 
uwiecznione przed laty.

– Ksiądz Władysław Grze-
lak był bratem mojego dziadka.  
W naszej rodzinie wiele się o nim 
mówiło, a w rodzinnych albumach 
wciąż widnieją jego zdjęcia. Przy-
kładem może być czarno-biała fo-
tografia, na której duchownego 
widać pośród innych członków 
mojej rodziny. Był to ważny mo-
ment, bowiem przypadało wtedy 
wesele moich dziadków – opowia-
da Paweł Kwiatkowski.

Nasz rozmówca zaznacza, 
że duma, jaką odczuwa na myśl  
o obecności wybitnej postaci w 
dziejach domaniewickiej historii 
płynie w jego odczuciu z dwóch 
źródeł: osobistego, stając się ro-
dzajem wdzięczności za znaczą-
cego przodka, a także formalne-
go, bowiem jako wójt jest dumny 
z tego, że gmina miała w swych 
dziejach tak znamienitego repre-
zentanta.

życie znane  
z opowieści
Pośród mieszkańców okolicy 

są również tacy, którzy choć nie 
byli z księdzem spokrewnieni i 

nigdy nie dostąpili zaszczytu po-
znania go, pielęgnują pamięć  
o nim, gruntowną wiedzę na jego 
temat również czerpiąc z rodzin-
nych opowieści. Należy do nich 
Henryk Barbucha, który od wie-
lu lat zaangażowany jest w odkry-
wanie i opisywanie niezwykłych, 
choć tragicznych losów duchow-
nego. Jest on autorem m.in. ży-
ciorysu ks. Władysława Grzelaka, 
który w ostatnich dniach trafił pod 
strzechy domaniewickich domów. 
Wszystko po to, by przypomnieć 
o dziełach życia oddanego Bogu 
kapłana oraz zasłużonego miesz-
kańca gminy w przededniu odsło-
nięcia poświęconej mu pamiątko-
wej tablicy w kościele parafialnym  
w Domaniewicach. 

– Od dawna interesuję się histo-
rią wsi, a dzieje ks. Władysława 

Grzelaka są jej ważnym i warto-
ściowym elementem. Wiedzę na 
ich temat czerpałem z zachowa-
nych źródeł tekstowych i doku-
mentów, a nade wszystko z roz-
mów ze starszymi mieszkańcami 
naszej gminy, którzy go pamięta-
li. Często byli to jego rówieśnicy. 
W sposób szczególny zapamięta-
łem rozmowy z najbliższymi mi 
osobami, zwłaszcza z moją bab-
cią, Petronelą Kruk z domu Gra-
bowicz, która była jego sąsiadką – 
zauważa Henryk Barbucha.

Świętość i modlitwa
Swoje powołanie do życia  

w świętości ks. Władysław Grze-
lak realizował dzięki nieustan-
nej bliskości z Bogiem, żarliwej 
modlitwie oraz zaangażowaniu  
w sprawy ziemi ojczystej. Jak bo-
wiem wynika z zapisków nasze-
go rozmówcy już w dzieciństwie 
ważne miejsce w jego sercu pełnił 
Bóg, zaś w późniejszych latach, 
będąc już kapłanem, stał się gorli-
wym czcicielem Matki Bożej i Jej 
Syna w cudownym obrazie Do-
maniewickiej Pani, który od 1633 
roku znajduje się w ołtarzu głów-
nym Sanktuarium Matki Bożej 
Pocieszycielki Strapionych w Do-
maniewicach. 

Los świątyni nigdy nie był mu 
obojętny. Kiedy w latach 30-tych 
ubiegłego stulecia kaplicy grozi-
ła ruina, młody ksiądz wielokrot-
nie odwiedzał parafię, organizując 
liczne zbiórki na jej remont. Jego 
działalność charytatywna obej-
mowała również pomoc finanso-
wą na rzecz parafii, jakiej udzie-
lił dzięki dochodowi uzyskanemu 
z publikacji, poświęconej dziejom 
domaniewickiego sanktuarium,  
a przygotowanej z okazji 300-le-
cia konsekracji kaplicy i znajdują-
cego się w niej Łaskami Słynące-
go Obrazu. Niewielką książeczkę 
„Domaniewice 1633-1933” wy-
dał własnym kosztem, zaś dochód  
z niej przeznaczył w całości na po-
trzeby wspomnianej kaplicy. 

„Życie jego cechowała wiel-
ka świętość i modlitwa” – pisano  
o nim, a choć wiele cennego czasu 
poświęcał Bogu, nigdy w jego ży-
ciu nie zabrakło miejsca dla dru-

WSPoMNieNiA |�pozoStaną�w�naSzeJ�paMięci

pochodził�z�wielodzietnej�
rodziny�chłopskiej,�
zamieszkującej�w�krępie.�
Jako�pierwszy�mieszkaniec�tej�
miejscowości�ukończył�studia�
wyższe.�był�absolwentem�
wydziału�teologicznego�
uniwersytetu�warszawskiego�
oraz�profesorem�od�pisma�
Świętego�wyższego�
Seminarium�Duchownego��
w�Łodzi.�Swoje�życie��
w�całości�poświęcił�bogu��
i�ludziom.�6�października��
1941�r.�aresztowany��
i�wywieziony�do�obozu��
zagłady�w�Dachau.��
12�października�1942�r.��
zmarł�śmiercią�męczeńską��
w�komorze�gazowej.�

   ks. Władysław Grzelak 
(1900-1942)

oDeSzLi oD NAS�|�16.10.2019�–�25.10.2019

� 16 października:��
Józefa�kacpszak,�l.81.

� 17 października:  
Jan�podkoński,�l.87;��
Jadwiga�anuszkiewicz,�l.83;�
Marek�Jan�Sasin,�l.69.

� 18 października:��
teresa�Lucyna�Łapa,�l.85.

� 19 października: 
Stanisława�Szalewicz,�l.86;�
kazimiera�cholewska,�l.87:�
tomasz�Jędrzejczak,�l.52,�
Głowno.

� 20 października:  
zdzisław�pieniążek,�l.82.

� 21 października:��
Stefania�kozanecka,�l.66.

� 24 października:  
katarzyna�Lelonkiewicz,�l.97;�
Genowefa�kosiorek,�l.90;�
halina�Jędrzejczyk,�l.67;�
eugeniusz�wódka,�l.78,�
Łowicz.

� 25 października:  
irena�Marczak,�l.84;��
Jan�Łysio,�l.56.
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RzUt okieM�|�MotocykLiŚci�DLa�niepoDLeGŁeJ�

Łowicki klub Motocyklowy No.16 przyłączył się 
20 września do patriotycznego rajdu ph. „101 km 
na 101 lat niepodległości”, który po raz kolejny 
zorganizował Żandarmski klub Motocyklowy.�
intencją�wyprawy�było�upamiętnienie�poległych�
podczas�ii�wojny�światowej.�Miejscem�zbiórki�była�
miejscowość�pieńków,�skąd�motocykliści�wspólnie�
wyruszyli�na�cmentarz�w�palmirach,�gdzie�zapalili�
światełko�tym,�którzy�w�bestialski�sposób�zostali�
rozstrzelani�w�1940�roku�przez�niemców.�Dwoma�
kolejnymi�punktami�na�mapie�wyprawy�były�pomnik�
bitwy�nad�bzurą�w�witkowicach�oraz�Sochaczew,�
gdzie�zwiedzano�z�przewodnikiem�Muzeum�ziemi�
Sochaczewskiej�i�pola�bitwy�nad�bzurą.�oprac. aa 

WitAMy WśRóD NAS |�w�oStatnich�Dniach�uroDziLi�Się�w�SzpitaLach�w�Łowiczu�i�w�GŁownie

W tej rubryce zamieszczamy fotografie noworodków, które w dniach poprzedzających wydanie tego numeru tygodnika urodziły się w szpitalach w Łowiczu i w Głownie, wraz z datą i godziną tej szczęśliwej  
dla rodziców chwili. Dziękujemy�rodzicom,�którzy�zgodzili�się�na�publikację�i�życzymy�dużo�radości�z�powiększenia�rodziny.�każde�nowo�narodzone�dziecko�witamy�serdecznie�w�naszej�lokalnej�społeczności.�a�jeśli�wasze�dziecko�urodziło�się��
w�tych�dniach�w�jakimś�innym�szpitalu�–�prosimy,�przyślijcie�nam�fotografię�i�dane�(redakcja@lowiczanin.info)�–�także�z�przyjemnością�je�zamieścimy. Redakcja
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giego człowieka. Z radością anga-
żował się więc w sprawy ważne 
dla mieszkańców wsi. Z informa-
cji Henryka Barbuchy wynika, 
iż nieżyjący już od wielu lat ró-
wieśnicy księdza niejednokrotnie 
wspominali o jego działalności na 
rzecz okolicy. 

Pośród ich refleksji znajdowało 
się również wspomnienie aktyw-
ności, podejmowanej przez kapła-
na w trakcie zakładania ochotni-
czej straży pożarnej w 1918 roku, 
kiedy to chętnie służył swoją po-
mocą i radą.

zbyt szybko odszedł  
do Pana
Dzięki staraniom Henryka Bar-

buchy mieszkańcy okolicy pamię-
tają nie tylko o dziełach życia ks. 
Władysława Grzelaka, lecz tak-
że o tragicznych wydarzeniach lat 
1941-1942, które dopełniły jego 
losu. 6 października 1941 roku wi-
kariusz został aresztowany przez 
niemieckie władze okupacyjne  
i wywieziony wraz z grupą innych 
księży do obozu zagłady w Da-
chau, otrzymując numer obozo-
wy 28137. W miejscu tym udało 
mu się przetrwać zaledwie rok – 
12 października 1942 roku zmarł 
śmiercią męczeńską w komorze 
gazowej. Wcześniej został dotkli-
wie pogryziony przez wilczura 
strażnika obozowego. Była to kara 
za próbę kradzieży garści świń-
skiej karmy z obozowej chlew-
ni. Wstrząsające wieści o pobycie  
w obozie oraz okrutnej śmierci ks. 
Władysława Grzelaka przekazał 
jego bratu Józefowi, ks. Tadeusz 
Rulski, proboszcz domaniewic-
kiej parafii w latach 1955-1960, 
będący jednocześnie współwięź-
niem i towarzyszem niedoli du-
chownego. 

Henryk Barbucha dotarł rów-
nież do opracowania „Martyrolo-
gium Polskiego Duchowieństwa 
Rzymskokatolickiego pod oku-
pacją hitlerowską w latach 1939-
1945”, w którym autor, będący 
również więźniem wspomniane-
go obozu pisze: „Zima 1941 r. 
nadwyrężyła jego zdrowie i osła-
biła cały organizm. Jako wyczer-
panego i wychudzonego uznano 
go za inwalidę i wywieziono na 
zniszczenie”. 

Wspomnienie o pochodzącym 
z Krępy duchowym zawarte zo-
stało także w publikacji autorstwa 
Anny Jagodzińskiej „Niezłom-
ni. Wierni Bogu i Ojczyźnie” po-
święconej postaciom księży, zwią-
zanych m.in. z diecezją łódzką, 
którzy wywiezieni zostali do obo-
zu w Dachau.

krępa czekała  
na niego 550 lat 
Mieszkańcy Krępy do dziś za-

chowali pamięć o tym niezwy-
kłym duchownym. Warto wspo-
mnieć, że był on pierwszym 
mieszkańcem tej miejscowości, 
który dzięki nieprzeciętnym zdol-
nościom ukończył studia wyższe. 
– To człowiek-symbol. Krępa cze-
kała na niego od momentu swoje-
go powstania, czyli przez 550 lat 
– podkreśla Henryka Barbucha, 
który od 2012 roku czynił starania 
o upamiętnienie postaci niezwy-
kłego księdza. 

Przed siedmioma laty naszemu 
rozmówcy w sposób szczegól-
ny zależało na uhonorowaniu za-
służonego mieszkańca gminy po-
przez m.in. nadanie jego imienia 
jednej z ulic. Do wniosku złożone-
go do Przewodniczącego Gmin-
nej Rady Narodowej w Domanie-
wicach dołączył życiorys kapłana, 
którego opracowania dokonał na 
podstawie wcześniej zgromadzo-
nych informacji, dokumentów 
oraz z rozmów z ks. Tadeuszem 
Rulskim, a także źródłom udo-
stępnionym przez Archiwum Ar-
chidiecezjalne w Łodzi. Mimo, że 
wówczas się to nie udało, Henryk 
Barbucha nie spoczął i zaledwie 
cztery lata później, 13 paździer-
nika 2016 roku, w porozumieniu  
z najbliższą żyjącą dziś rodziną 

ks. Władysława złożył do Archi-
diecezji Łódzkiej pismo z prośbą 
o jego rychłą beatyfikację. Obec-
nie wybitny duchowny wraz z in-
nymi księżmi oczekuje na proces 
beatyfikacyjny.

Pamięć o nim  
przetrwa pokolenia 
Obecny rok także stanowi prze-

łomowy moment dla zachowania 
pamięci o postaci księdza Włady-
sława Grzelaka. Wszystko to za 
sprawą poświęconej mu pamiąt-
kowej tablicy, jaka odsłonięta zo-
stała w niedzielę, 20 października, 
w kościele św. Bartłomieja w Do-
maniewicach. Proboszcz wspo-
mnianej parafii, Krzysztof Osiń-
ski, podkreśla, że tak ważna postać 
dla kościoła, parafii i gminy zasłu-
guje na godne upamiętnienie.

– Odsłonięcie pamiątkowej ta-
blicy, zjednoczyło mieszkańców 
okolicy w modlitwie. Zależy mi 
na rychłej beatyfikacji księdza 
Władysława Grzelaka, w tej in-
tencji modliliśmy się w trakcie 
uroczystego nabożeństwa. Dziś 
zawierzam tę sprawę Panu Bogu – 
podkreśla proboszcz.

Wiele wskazuje na to, że pa-
mięć o pochodzącym z Krępy 
księdzu przetrwa w kolejnych po-
koleniach. Niewykluczone, że 
przyczyni się do tego nie tylko 
trwający proces beatyfikacyjny, 
lecz także dostępność historycz-
nych źródeł oraz dokumentów, 
związanych z jego życiem. Przed 
laty dotarł do nich Henryk Barbu-
cha, który dziś zapewnia, że nie-
bawem zostaną one skompleto-
wane i uzupełnione przez relację  
z odsłonięcia okolicznościowej ta-
blicy w świątyni, a następnie prze-
kazane do archiwum diecezji ło-
wickiej. W rozmowie z naszym 
reporterem przyznał: 

– Zależy mi na tym, by źró-
dła, którymi dysponuję, zostały 
zachowane. Ksiądz Władysław 
Grzelak był ważną i wyjątkową 
postacią, której należy się wszel-
ki honor, pamięć i modlitwa. Zro-
bię wszystko, by nadal żył w świa-
domości mieszkańców okolicy. 
Pragnę, by zawsze pamiętali oni  
o dziełach życia człowieka, które-
go losy przedwcześnie przekreśli-
ła historia.  aw

6�października�1941�roku�
został�aresztowany��
i�wywieziony�wraz��
z�grupą�innych�księży��
do�obozu�zagłady��
w�Dachau,�otrzymując�
numer�obozowy�28137.�

Nikodem Siekierski,��
ur.�2.10.2019�r.,�godz.�10.48,��
dł.�54�cm,�waga�3.000�g,��
syn�katarzyny�i�Dawida�
Siekierskich,�zam.�Świeryż.

Marianna Ceret,��
ur.�21.10.2019�r.,�godz.�7.50,��
dł.�52�cm,�waga�3.000�g,��
córka�anny�i�Jarosława,��
zam.�Strzebieszew.

Michalina Czarnecka,��
ur.�21.10.2019�r.,�godz.�11.12,��
dł.�49�cm,�waga�2.700�g,��
córka�Moniki�i�huberta,��
zam.�Łowicz.

zuzanna Galińska,��
ur.�21.10.2019�r.,�godz.�8.45,��
dł.�56�cm,�waga�3.200�g,��
córka�Martyny�i�krzysztofa,��
zam.�zgierz.

Bogumił Bogucki,��
ur.�22.10.2019�r.,�godz.�14.20,��
dł.�54�cm,�waga�3.180�g,��
syn�Martyny�i�Macieja,��
zam.�Łowicz.

Antosia Płuska,��
ur.�23.10.2019�r.,�godz.�2.00,��
dł.�58�cm,�waga�2.860�g,��
córka�Moniki�i�Marcina,��
zam.�klewków.

Łowicz, Soleczniki |�polskie�Stowarzyszenie�„rodak”�

Zbiórka pomocy dla Polaków na Litwie 
Do siedziby Klubu Seniora 
„Radość” przy ul. 3 Maja 
w Łowiczu do 7 listopada 
można dostarczać pomoc 
rzeczową, która 11 listopada 
trafi do najbardziej 
potrzebujących Polaków, 
mieszkających w rejonie 
solecznickim na Litwie. 

Dla wszystkich osób, rodzin  
w trudnej sytuacji materialnej, po-
trzebne są także artykuły higieny 
osobistej, pasty do zębów, mydło, 

proszki do prania, a także bielizna 
czy skarpety. Powinny to być rze-
czy nieużywane, dobrej jakości. 
Żywność powinna mieć natomiast 
długi termin przydatności.

Dary te można dostarczać od 
poniedziałku do piątku w godzi-
nach 14-18 do siedziby Klubu Se-
niora „Radość” przy ul. 3 Maja 
11. Inną drogą ich dostarczenia 
jest skontaktowanie się i umówie-
nie bezpośrednio z głównymi or-
ganizatorami akcji, czyli Polskim 
Stowarzyszeniem „Rodak”, pod 
telefonami 662-517-417 (prezes 

stowarzyszenia Dariusz Mroczek) 
lub 730-080-280 (Paulina Bro-
chocka – członek zarządu stowa-
rzyszenia).

Przypomnijmy, że od 17 wrze-
śnia „Rodak” działa jako stowa-
rzyszenie (choć osoby tworzą-
ce jego trzon działały już dużo 
wcześniej). Bliżej działalność  
i cele działania „Rodaka” zosta-
ły zaprezentowane 18 październi-
ka podczas spotkania integracyj-
no-informacyjnego w restauracji 
„Kulinarne Mosty” w łowickim 
ZAZ.  tm

Łowicz�|�„Dziesiątacy”�na�cmentarzu�katedralnym

Biało-czerwone barwy na grobach żołnierzy
Kilkunastosobowa grupa skła-

dająca się członków Stowarzysze-
nia Historycznego im. 10 Pułki 
Piechoty w Łowiczu oraz zaprzy-
jaźnionych członków łowickiego 
Fan Klubu Widzew Łódź spotkała 
się 26 października na cmentarzu 
przy ul. Blich w Łowiczu. Ekipa 
ta, ubrana w stroje robocze, udała 
się na groby żołnierskie, aby wy-
konać tam prace porządkowe. 

Pogoda sprzyjała. Akcja od-
bywała się nie po raz pierwszy, 
więc „Dzisiątacy” przeprowa-
dzili ją sprawnie, nie mają rów-
nież problemów z lokalizacją gro-

bów, które odwiedzają cyklicznie. 
Szczególną uwagę zwracali na 
groby pojedyncze. Na niektórych 
umieszczają tylko biało-czerwo-
ne wstążki, żeby odwiedzającym 
cmentarz zwrócić uwagę, gdzie 
spoczywają żołnierze. Inne, rza-
dziej odwiedzane przez rodziny, 
kompleksowo sprzątali. 

Jak nam powiedział Piotr Mar-
ciniak, prezes stowarzyszenia, gdy 
stowarzyszenie upora się z odtwo-
rzeniem zabytkowego Fiata 508, 
planowane jest przeprowadzenie 
renowacji niektórych grobów i ta-
blic z piaskowca.  mwk

„Dziesiątacy”�przy�grobie�
lekarza�pułkowego�dr.�Stanisława�
rotstada�(1895-1994).�
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Łowicz�|�co�lubi�w�swojej�pracy�andrzej�kaźmierczak�

Anestezjolog – zawód, 
w którym lekarz może się spełnić
Studia na Akademii Medycznej w Łodzi wybrał trochę przypadkiem, 
ale dzisiaj nie wyobraża sobie, aby był kimś innym niż anestezjologiem. 
W ostatnich latach najbardziej spełnia się na oddziale intensywnej terapii. 
3 listopada br. minie 39 lat odkąd Andrzej Kaźmierczak – ordynator 
oddziału anestezjologii i intensywniej terapii, rozpoczął staż zawodowy 
w szpitalu Łowiczu. Zanim został anestezjologiem namawiano go, 
aby został ginekologiem. Z tym działem medycyny też ma do czynienia. 

Andrzej Kaźmierczak jest ło-
wiczaninem. Ukończył Szkołę 
Podstawową nr 4 oraz – wtedy je-
dyne w mieście – Liceum Ogól-
nokształcące im. Józefa Cheł-
mońskiego. Mama była główną 
księgową w Łowickiej Spółdziel-
ni Mieszkaniowej, tata praco-
wał również w księgowości m.in. 
w fi rmie zajmującej się ceramiką 
budowlaną, działającej na Kata-
rzynowie oraz w pałacu w Nie-
borowie. W jego rodzinie nie 
było więc tradycji medycznych. 
Były za to muzyczne: dziadek 
lekarza, Wincenty Kaźmierczak 
(1904-1978) – był twórcą „Weso-
łego Autobusu”, a stryjek Janusz 
Kaźmierczak (1932-2013) – był 
muzykiem i jest upamiętniony 
w Alei Gwiozd Łowickich.

19-letni Andrzej Kaźmierczak 
planował po maturze podjąć stu-

dia na Politechnice Łódzkiej, jed-
nak idąc – dosłownie – „za gło-
sem serca” wybrał medycynę. 
– Mój brat został farmaceutą, ja 
lekarzem. Moja dziewczyna Ewa 
(wtedy już studentka na wydzia-
le farmacji AM w Łodzi) miesz-

kała w akademiku swojej uczel-
ni na tzw. Lumumbowie (przy 
ówczesnej ul. Nowotki) i gdy-
bym poszedł na politechnikę, 
to mieszkałbym akademiku 
w Al. Politechniki, musiałbym 
więc do niej jechać 50 minut 
tramwajem. Właśnie dlatego po-
stanowiłem zdawać na medycynę 
– wspomina pan Andrzej. Ewa to 
jego żona, a poznał ją w I klasie 
liceum. Od 1970 roku są parą. 

Gdy jesteśmy przy temacie ro-
dziny, to możemy dodać, że Ewa 
i Andrzej Kaźmierczak mają 
dwoje dzieci i czworo wnuków. 
Córka Katarzyna, podobnie jak 
mama jest farmaceutką i mieszka 
na stałe w Anglii. Syn Piotr, po-
dobnie jak tata został lekarzem, 
jest kardiochirurgiem dziecię-
cym, pracuje Instytucie Centrum 
Zdrowia Matki Polki w Łodzi. 

Byłem młody, 
ambitny i szalony 
– Po studiach na Akademii Me-

dycznej nie miałem sprecyzowa-
nej specjalizacji – mówi Andrzej 

Kaźmierczak. – Ponieważ miesz-
kałem blisko ówczesnego ordy-
natora oddziału ginekologii, Zbi-
gniewa Łapińskiego, ten zachęcał 
mnie, gdy jeszcze byłem na stu-
diach, abym po nich wybrał spe-
cjalizację właśnie z ginekologii. 

Wtedy (a – przypomnijmy 
– był to rok 1980) do szpitala 

w Łowiczu przyszła pracować 
duża grupa lekarzy (z tego rocz-
nika na etacie w szpitalu pracu-
je jeszcze Urszula Szymczak, le-
karz pediatrii), podobnie było rok 
wcześniej, kiedy pracę rozpoczął 
Adam Rogowski-Tylman obecny 
ordynator chirurgii i jego nieżyją-
cy już zastępca Wojciech Macie-

jak. Na oddziale ginekologiczno-
-położniczym w tamtych czasach 
bywało po 8-9 asystentów, po-
dobnie było na chirurgii, gdzie 
było ich 8. 

Nasz rozmówca chciał spróbo-
wać czegoś innego. Jak sam przy-
znaje, był młody, ambitny i trochę 
szalony. Szybko jednak nauczył 

na�oioM�szpitala�
w�Łowiczu�trafi�ają�
więc�teraz�głównie�
pacjenci�kardiologiczni�
i�poudarowi�–�po�
nagłych�zatrzymaniach�
krążenia,�
z�niewydolnością�
oddechową,�
wymagający�
mechanicznej�
wentylacji.�

mirka wolSka
-koBiereCka

mirka.wolska@lowiczanin.info
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Część zespołu oioM, jaki zastaliśmy w szpitalu 24 października rano.�od�lewej:�krystyna�rześna,�edyta�
wilanowska,�elżbieta�klimczak,�bogusława�Marciniak,�ordynator�andrzej�kaźmierczak,�jego�zastępca�Marta�
rabszytyńska-Lisicka,�dr�anna�Szymczak,�dr�roman�przybylski,�Grażyna�Gawrońska�i�doktor�Milena�Szwarocka.�
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się, że uprawianie zawodu lekarza 
polega na podejmowaniu decyzji. 

Dyrektorem szpitala był wów-
czas dr Franciszek Roliński, który 
zaproponował Andrzejowi Kaź-
mierczakowi, aby specjalizował 
się w anestezjologii, jako pierw-
szy lekarz z Łowicza. Dyrektor 
znał się osobiście z dr Marianem 
Graczykiem, ówczesnym ordy-
natorem anestezjologii w szpitalu 
im. M. Kopernika w Łodzi. Mło-
dy lekarz z Łowicza po pierw-
szym spotkaniu z nim podjął de-
cyzję na tak. – Graczyk pokazał 
mi oddział. Ja już wtedy wie-
działem, że chcę pracować w Ło-
wiczu i miałem świadomość, że 
aby szpital się rozwijał, potrzebni 
są do tego specjaliści. Widziałem  
w tym szansę i dla szpitala, i dla 
siebie – że w anestezjologii będą 
się mógł szybko usamodzielnić. 

I tak Andrzej Kaźmierczak roz-
począł specjalizację pod kierun-
kiem dr. Mariana Graczyka. Wraz 
z uzyskaniem I stopnia specjaliza-
cji, a było to w 1984 roku, w szpi-
talu powstał najpierw dział aneste-
zjologii (oddziałem został dopiero 
w 1993 roku), później rozpoczęła 
w nim pracę Marta Rabsztyńska-
-Lisicka, która pracuje na oddzia-
le nadal, jest zastępcą ordynatora. 
Potem do zespołu dołączyli: Ro-
man Przybylski, Roman Sadow-
ski i Marcin Gudaj – ordynator był 
opiekunem tych lekarzy w czasie 
gdy robili specjalizację. 

On sam w 1995 roku dokończył 
specjalizację II stopnia. Zajęło mu 
to nieco więcej czasu niż pierwszy 
stopień, a związane było z tym, że 
w szpitalu było dużo pracy. Te-
raz oddział, który liczy 5 lekarzy, 
poza ordynatorem, wspomnianym 
Romanem Przybylskim i zastęp-
cą, są to: Anna Szymczak i Milena 
Szwarocka – która w tym zespo-
le jest najmłodsza, specjalizację 
zrobiła w tym roku. Dwie osoby  
w tym gronie mają już uprawnie-
nia emerytalne.

oit niemal zawsze  
w pełni obłożony 
W latach 80. i 90. Andrzej Kaź-

mierczak praktycznie cały czas 
pracował na bloku operacyjnym, 
gdzie znieczulał pacjentów do za-

biegów i operacji. Jak mówił kie-
dyś w wywiadzie z NŁ, a teraz to 
powtórzył – nie lubi bólu, więc 
lubi go ludziom oszczędzać przez 
znieczulenie. 

Obecnie w swojej pracy naj-
bardziej lubi Oddział Intensywnej 
Terapii, który powstał 1996 roku. 
Od czasu kompleksowego remon-
tu szpitala liczy on 6 łóżek (wcze-
śniej łóżek na OIT było 5) i odpo-
wiada wszelkim rozporządzeniom 
i standardom. Oddział niemal cały 
czas ma 100% obłożenie, podob-
nie jak inne OIT-y w wojewódz-
twie. Szpital ma obowiązek dwa 
razy dziennie zgłaszać do woje-
wódzkiego koordynatora wyko-
rzystanie oddziału. Jeśli jakieś 
miejsce byłoby wolne, zostałby tu-
taj skierowany jakiś pacjent z in-
nego miasta.

Praca na OIT-ie to praca  
z pacjentami najciężej chorymi,  
którym trzeba zapewnić bez-
pieczeństwo. Na przestrzeni lat  
w Łowiczu zmieniła się specyfi-
ka tego oddziału. Kiedyś trafiało 
tutaj wiele osób po wypadkach, 
po poważnych zabiegach chirur-
gicznych (np. po trepanacji czasz-
ki) oraz zatrzymaniach akcji serca.  
Po wprowadzeniu ustawy o ra-
townictwie medycznym pacjen-
ci powypadkowi nie trafiają do 
łowickiego szpitala, ale do cen-
trów wypadkowych. Nawet jeśli 
w czasie tomografii zostanie roz-
poznany krwiak w obrębie czasz-
ki, pacjent odsyłany jest na oddział 
neurochirurgiczny. 

Na OIT szpitala w Łowiczu tra-
fiają więc teraz głównie pacjenci 
po nagłych zatrzymaniach krąże-
nia, z niewydolnością oddechową, 
wymagający mechanicznej wen-
tylacji, po udarach mózgu. 

Po 39 latach pracy nasz roz-
mówca nie umie oszacować, ilu 
pacjentów znieczulał. Na pew-
no było ich tysiące. Wprowadzał  
w Łowiczu wszystkie metody 
znieczulania. Ma świadomość, 
że to, czym obecnie dysponu-
je, jeśli chodzi o leki i sprzęt to 
już zupełnie inny poziom w po-
równaniu do tego, jak wygląda-
ła anestezjologia, gdy rozpoczy-
nał specjalizację. Jeszcze w latach 
80. monitorowanie pacjenta w 

czasie operacji polegało na tym, 
że on miał do dyspozycji tylko ci-
śnieniomierz i palec, który trzy-
mał na tętnicy pacjenta, aby czuć 
jego puls. – Dzisiaj taka sama po-
została tylko odpowiedzialność 
lekarza, bezpieczeństwo pacjenta  
i nasze warunki pracy zmieniły się 
diametralnie, choć anestezjologia 
to wciąż młoda dziedzina medy-
cyny – ocenia ordynator.

Deficytowa 
specjalizacja
Co pewien czas w mediach 

ogólnopolskich pojawiają się in-
formacje o braku lekarzy w Pol-
sce. Od wielu lat anestezjolodzy 
(obecnie także pediatrzy i inter-
niści) wymieniani byli najczę-
ściej. – To zawsze była deficytowa 
specjalizacja – przyznaje dr Kaź-
mierczak. – Wynikało to z faktu, 
że anestezjolodzy pracować mo-
gli wyłącznie w szpitalu i nie mie-
li możliwości realizowania pry-
watnych praktyk. W tym zakresie  
w naszym kraju wiele się zmieniło  
i są już możliwości dorobienia 
poza szpitalem. 

Problem z lekarzami anestezjo-
logami nadal jednak jest, ponie-
waż szpitale powiatowe, a więc 
takie jak łowicki, nie mają reko-
mendacji do robienia specjaliza-
cji z anestezjologii. Mają ją jedy-
nie kliniki oraz OIT w szpitalach 
wojewódzkich. – Praktycznie to 
wygląda tak, że jeśli młody lekarz 
zatrudni się u nas na umowę o pra-

cę i chce robić specjalizację z ane-
stezjologii, to „znika” na 6 lat do 
kliniki. U nas niestety nie może 
być rezydentem, a ja nie mogę być 
opiekunem specjalizacji.

wciąż trudny temat: 
transplantacja
Spełnienie w tym zawodzie po-

lega właśnie na tym, że łagodzi się 
ludziom ból, daje poczucie bez-
pieczeństwa i zadowolenie. Ale 
są też inne aspekty tej pracy, któ-
rych pominąć nie można – pobie-
ranie narządów do przeszczepów.  
W sytuacji, gdy lekarz ma podej-
rzenie, że doszło do śmierci mó-
zgu, powołuje komisję, która to 
potwierdzi. Gdy jest to potwier-
dzone, z rodziną chorego prze-
prowadzana jest rozmowa, której 
celem jest uzyskanie zgody na po-
branie narządów do przeszczepu. 

– To są bardzo trudne rozmowy, 
ale sama decyzja o tym i procedu-
ra, która ratuje innym ludziom ży-
cie, daje dużo satysfakcji – mówi 
Andrzej Kaźmierczak, wyjaśnia-
jąc, że spotkania podczas których 
lekarze są uczeni tego, jak pro-
wadzić te rozmowy z rodzina-
mi przeprowadza Poltransplant 
– czyli Centrum Organizacyjno- 
Koordynacyjne ds. Transplantacji 
w naszym kraju. To wszystko za-
częło się w latach 90. 

Rola takiego szpitala jak w Ło-
wiczu polega właśnie na prze-
prowadzeniu rozmowy z rodzi-
ną, zabezpieczeniu pacjenta oraz 
poinformowaniu koordynatora  
Poltransplantu. Z centrum tego 
przyjeżdżają zespoły, które kwali-
fikują dawców oraz pobierają na-
rządy do przeszczepów. Oddziel-
ne zespoły pobierają nerki, serce  
i wątrobę. 

Andrzej Kaźmierczak powie-
dział nam, że w sumie w szpi-
talu w Łowiczu było 13 kwalifi-
kacji do przeszczepów. Pobrano 
26 nerek, 2 serca, 5 razy wątrobę  
i raz trzustkę. Tylko dwa razy 
zdarzyło się, że rodzina odmówi-
ła pobrania narządów. Dlaczego? 
– o to nie pytał. 

Jak mówi nasz rozmówca, 
transplantacja w województwie 
łódzkim nie jest w dobrej kondy-
cji. Mamy tu liczbę przeszczepów 

jedną z najmniejszych w kraju. 
W tej dziedzinie jest więc jeszcze 
dużo do zrobienia. 

zgrany zespół
W czasie rozmowy z nami or-

dynator OIT w Łowiczu kilka 
razy wspomniał o tym, że bardzo 
dobrze pracuje mu się w zespole, 
którym kieruje. Składa się z 5 le-
karzy (wraz z ordynatorem) oraz 
17 pielęgniarek anestezjologicz-
nych, które wymiennie pracują  
na bloku operacyjnym i na OIT. 

– To świetny zespół. Ja na eme-
ryturę się na razie nie wybieram. 
Czuję, że mogę jeszcze pracować. 
Gdy już będę czuł, że nie mogę, 
wtedy przejdę na emeryturę – de-
klaruje 64-latek. 

radosne chwile
Wspomnieliśmy o kontak-

tach z ginekologią. Otóż Andrzej 
Kaźmierczak przeprowadza także 
znieczulenia (zewnątrzoponowe) 
w czasie niektórych porodów. Jest 
to niezbyt częsta praktyka, zda-
rza się ich maksymalnie 6 w roku. 
Ubolewa nad tym, że nie można 
ich wykonywać więcej, ale zespół 
jest zbyt mały, aby można było po-
móc każdej pacjentce. 

Przy znieczulaniu porodu obec-
ny musi być zarówno lekarz, jak 
i pięlegniarka anestezjologiczna. 
Nie ma też prawnej możliwości, 
aby pacjentka za znieczulanie za-
płaciła, zapłacić za to może tyl-
ko NFZ, ale stawka funduszu jest 
niska i NFZ zapłaci tylko za wy-
konane znieczulanie – nie zapłaci 
za dyżur, w którym lekarz i pielę-
gniarka są w gotowości do pracy.

– Ale ja to bardzo lubię i jak 
przejdę na emeryturę, to będę jeź-
dził do szpitali i znieczulał porody 
– mówi z uśmiechem anestezjo-
log. Pamięta pierwszą pacjentkę, 
której poród znieczulał, było to  
w 1992 roku. Kobieta rodziła 
czwarte dziecko, poprzednie po-
rody miała bardzo ciężkie. Tym 
razem wszystko trwało 2 godziny 
i obyło się bez bólu. Po wszyst-
kim miała powiedzieć lekarzowi, 
że jak powie mężowi, że w cza-
sie porodu się śmiała, to on jej nie 
uwierzy... Dla takich chwil warto 
wykonywać ten zawód. 

w�szpitalu�w�Łowiczu�
było�13�kwalifikacji�
do�przeszczepów.�
pobrano�26�nerek,��
2�serca,�5�razy�wątrobę�
i�raz�trzustkę.��
tylko�dwa�razy�
zdarzyło�się,�
że�rodzina�odmówiła�
pobrania�narządów.

Powiat łowicki 
Młodzieżowa 
Rada Powiatu 
Łowickiego 
wybrana
18 października  
we wszystkich 8 szkołach 
ponadpodstawowych  
na terenie powiatu 
łowickiego przeprowadzone 
zostały wybory 
do Młodzieżowej Rady 
Powiatu Łowickiego. 
Będzie ona liczyła  
16 członków, po dwie osoby 
z każdej placówki. 

Na pierwszej sesji MRPŁ wy-
brany zostanie jej przewodniczą-
cy oraz zastępcy. Data tej sesji  
nie została jeszcze ustalona. Opie-
kunami Młodzieżowej Rady zo-
stali wybrani trzej członkowie 
rady dorosłej: wicestarosta Piotr 
Malczyk, przewodniczący Rady 
Powiatu Marek Jędrzejczak oraz 
Aleksander Frankiewicz – dwaj 
ostatni są nauczycielami. 

W skład Młodzieżowej Rady 
weszli: Agata Blus i Mateusz 
Motyl – oboje z I LO w Łowi-
czu, Miłosz Wróbel i Julia Paw-
lata – z II LO w Łowiczu, Adrian 
Szymajda i Weronika Biegań-
ska – z ZSP nr 1 w Łowiczu, 
Hubert Stelmaszczyk i Mateusz  
Grzegory-Raróg z ZSP nr 2  
w Łowiczu, Wiktoria Gajda i Ja-
kub Drzewiecki – z ZSP nr 3 
w Łowiczu, Natalia Siewierska  
i Weronika Bogus – z ZSP nr 4, 
Maciej Urbański i Anna Koza  
– z pijarskiego LO, Julia Woźniak 
i Michał Flisowski – z ZS CKR  
w Zduńskiej Dąbrowie. 

MRPŁ będzie miała charak-
ter konsultacyjny, działała w celu 
upowszechniania idei samorząd-
ności, zwłaszcza wśród młodych 
ludzi, działała na rzecz edukacji 
publicznej. Samorządowi będzie 
sygnalizowała, jakie są aktual-
ne problemy i potrzeby młodych  
ludzi.  mwk
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Muzyka to niebo z nutami
Spontanicznie zaintonowane słowa Apelu Jasnogórskiego, czyli „Maryjo Królowo 
Polski”, odśpiewane trzykrotnie przez kilkaset osób pod ołtarzem głównym łowickiej 
katedry, zakończyły III Ogólnopolski Festiwal Muzyki Chóralnej im. Mikołaja 
Zieleńskiego, który w minioną sobotę, 26 października, zorganizowany został w Łowiczu.  
Chóry zaprosił w to miejsce biskup Andrzej Dziuba, do pamiątkowego zdjęcia. 

Festiwal trwał niemal przez 
cały dzień. Przesłuchania rozpo-
częły się o godz. 10.30 w Muzeum 
w Łowiczu, zakończyły się oko-
ło godz. 14.30. Na festiwal przy-
jechało 14 chórów, choć w pro-
gramie festiwalu było ich 15. Nie 
dojechał Chór Kameralny Koe  
z Sokołowa Podlaskiego, który 
miał prezentować się jako ostatni. 

Jury oceniało uczestników  
w trzech kategoriach: chóry jed-
nolite, mieszane i zespoły wokal-
ne. Niektórzy uczestnicy festiwalu 
pozostali w Łowiczu do niedzieli  
i zaśpiewali podczas mszy świę-
tych w kilku kościołach. 

modlitwa wyrażona 
śpiewem
Ogłoszenie werdyktu jury 

nastąpiło po wieczornej mszy 
św. celebrowanej przez bisku-
pa łowickiego Andrzeja Dziubę  
w katedrze, podczas której śpie-
wały poszczególne chory. Ordy-
nariusz dziękował organizatorom 
i uczestnikom za piękny śpiew  
i modlitwę wyrażoną tym śpie-
wem. – Cieszymy się, że Mikołaj 
Zieleński, który w tym kościele 
przez czterema wiekami dyry-
gował chórami, może nas dzisiaj 
usłyszeć – mówił. 

Jurorom przewodniczyła prof. 
Katarzyna Sokołowska. Werdykt 
jury mówił o bardzo wysokim 
poziomie festiwalu oraz równie 
dobrym przygotowaniu chórów. 

Zacytowała też Ludwika Jerze-
go Kerna, który kiedyś napisał,  
że muzyka to niebo z nutami za-
miast gwiazd. 

kto wyśpiewał nagrodę
W kategorii chórów jedno-

rodnych srebrną nagrodę (odpo-
wiednik miejsca II) zajął Chór 
Młodzieżowy Gregorianum  
z Warszawy. Złotą nagrodę (miej-
sce I) – Chór Żeński Eufeme z Ło-
dzi pod dyr. Michała Jana Barań-
skiego. 

W kategorii zespołów wokal-
nych srebrne nagrody otrzyma-
ły: Zespół Wokalny „A’Cepel-
la” z Kielc oraz Chór Kameralny 
Endorfina z Warszawy. Złote na-
grody przyznano Scholi Canto-

rum Exultet ze Świdnicy pod dyr. 
Marty Monety oraz Zespołowi 
„Discors Concordia” z Poznania 
pod dyr. Anny Biniaś.

W kategorii chórów miesza-
nych nagrodę brązową wyśpiewa-
ło Towarzystwo Śpiewaczo-Mu-
zyczne „Lutnia” z Koła. Nagrodę 
srebrną – Chór Sine Nomine  
z Ciechanowa oraz Chór Akade-
micki Politechniki Świętokrzy-
skiej w Kielcach. Nagrody złote 
– Chór Stowarzyszenia Śpiewa-
czego „Canto Alegre” im. Jana 
Kondratowicza z Łodzi pod dyr. 
Eweliny Bień, Chór Akademic-
ki Szkoły Głównej Gospodarstwa 
Wiejskiego w Warszawie pod kie-
runkiem Michała Dąbrowskiego, 
Chór Mieszany Tactus Sonus ze 

Świdnicy pod dyr. Marty Mone-
ty oraz Chór Mieszany Camera-
ta Varsovia z Warszawy pod dyr. 
Elżbiety Siczek. 

Nagrodę specjalną za propa-
gowanie muzyki Karola Szyma-
nowskiego, w związku z trwają-
cym Rokiem Szymanowskiego, 
otrzymał Chór Mieszany Camera-
ta Varsovia. 

Nagrodę Specjalną za najlep-
sze wykonanie utworu Mikoła-
ja Zieleńskiego zdobył Poznański 
Chór Kameralny Fermata przy 
Uniwersytecie Artystycznym pod 
dyr. Mateusza Sibilskiego. Chór 
ten zdobył również Grand Prix fe-
stiwalu. 

Patroni... nie przyszli
Organizatorem festiwalu było 

Łowickie Towarzystwo Muzycz-
ne im. Mikołaja Zieleńskiego, 
wspierane przez Łowicki Ośro-
dek Kultury. Pomysłodawca i dy-
rektor artystyczny, profesor Aka-
demii Muzycznej w Łodzi dr hab. 
Jerzy Rachubiński, z powodu 
problemów ze zdrowiem nie był 
obecny na festiwalu. Podzięko-
wania i kwiaty dla niego wręczo-
no jego żonie, Katarzynie, która 
przyjęła je ze wzruszeniem. 

Patronat nad festiwalem objęli: 
biskup łowicki Andrzej Dziuba, 
starosta łowicki Marcin Kosiorek  
i burmistrz Łowicza Krzysz-
tof Kaliński. W czasie wręcze-
nia nagród nazwiska ich odczyta-
no, podobnie jak dyrektora ŁOK 
Macieja Malangiewicza. Ponie-
waż proszono ich o wystąpienie  
i uczestniczenie we wręczaniu na-
gród, okazało się, że nikt z wy-
mienionych, poza bp. Andrzejem 
Dziubą, nie był obecny.  mwk

Muzeum�|�170.�rocznica�urodzin�malarza�

Dzieła Chełmońskiego 
przyjadą do Łowicza 
W czwartek, 7 listopada, 
minie 170. rocznica urodzin 
Józefa Chełmońskiego.  
Z tej okazji I LO, którego 
patronem jest ten wybitny 
pejzażysta, wspólnie  
z Muzeum w Łowiczu, 
szykują wyjątkowe 
wydarzenie.

Tego dnia o godz. 12.00 w mu-
zeum odbędzie się finał projektu 
„Chełmońskie inspiracje – w 170. 
rocznicę urodzin malarza”, który  
I LO realizuje z dofinansowa-
niem w ramach programu Małe 
Granty 2019. Odbyły się już ple-
ner malarski i konkurs fotograficz-
ny, które zostaną podsumowane,  
a ich uczestnicy otrzymają nagro-
dy. W ramach projektu powstały 
też kubki z logo szkoły, które będą 
rozdawane uczestnikom konkur-
sów i przyjaciołom szkoły. 

W kaplicy barokowej prezen-
towane będą dzieła Józefa Cheł-
mońskiego, które zostaną prze-

wiezione ze zbiorów Muzeum 
Mazowieckiego w Płocku. Będą 
to 4 prace olejne Chełmońskiego: 
Pole z łubinem, pejzaż z krzyżem, 
Czaple oraz Pijany chłop – szkic. 
Ponadto zaprezentowane zostaną 
dzieła innych autorów, nawiązują-
ce do tematu wydarzenia, pośród 
których będą grafiki przedstawia-
jące prace Chełmońskiego, a tak-
że portret malarza. Ekspozycja bę-
dzie prezentowana w tym miejscu 
do końca 2019 roku. Wykład pt. 
„Pejzaże Chełmońskiego. O twór-
czości „samotnika z Kuklówki” 
wygłosi Mariusz Kasprzak z Mu-
zeum Mazowieckiego w Płocku.

I LO zamierza świętować uro-
dziny patrona już od rana – i to na 
wesoło! Dyrektor Dorota Dzieka-
nowska-Słoma powiedziała nam, 
że Samorząd Uczniowski wy-
szedł z inicjatywą, aby tego dnia 
w szkole pojawił się tort, ucznio-
wie będą mogli przyjść w prze-
braniach i udekorować popiersie 
patrona, z którym będzie można 
sobie zrobić selfie „z urodzin”. aa 

Pamiątkowe zdjęcie uczestników oraz organizatorów  
iii ogólnopolskiego Festiwalu Muzyki Chóralnej w Łowiczu��
pod�głównym�ołtarzem�katedry.�kciuk�w�górę�to�gest,�który�obrazuje�
życzenia�zdrowia�dla�pomysłodawcy�i�dyrektora�artystycznego�festiwalu��
–�Jerzego�rachubińskiego.�
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Plener malarski w i Lo�był�częścią�projektu�„chełmońskie�inspiracje��
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 iNFoRMAtoR�Łowicki�

ważne telefony
� �infolinia PkP:�intercity�703�200�200,��

koleje�Mazowieckie�22�364�44�44,��
Łódzka�kolej�aglomeracyjna�(42)�205�55�15

� informacja PkS 609-846-204
�Pogotowie ratunkowe 999�alarmowy
�Straż pożarna 998�alarmowy
�Policja 997�alarmowy
�Policyjny telefon zaufania�837-80-00
�Pogotowie energetyki cieplnej �

46-837-59-16
�Pogotowie wod.-kan.�46-837-35-32
�Pog. energetyczne�991,�46-830-15-00
�Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu:�881-551-551,�46�830-91-53�
�Warsztat konserwatorski ŁSM  

46-837-65-58
�taxi osobowe:�46-837-34-01;�46-191-91;�

46-830-05-00;�606-486-555;�600-508-308;��
Dworcowa:�602-774-552

�taxi bagażowe:�46-837-35-28�
�Punkt bezpłatnej pomocy psycho-

logicznej –�budynek�muszli�koncertowej,�
park�błonie�w�Łowiczu,�ul.�św.�Floriana�7

dot. uzależnień (alkohol, narkotyki):�
pon.�w�godz.�15-19,�tel.�691-730-115.�
dot. przemocy w rodzinie:�soboty��
w�godz.�16-19,�zapisy�osobiście.�
mityngi grup wsparcia:�Grupa�anoni-
mowych�alkoholików�–�czwartki�godz.�19,��
Grupa�anonimowych�narkomanów�–�
piątki�godz.�18.

dyżury przychodni
�Nocna i świąteczna  

pomoc lekarska  
ul.�ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).

apteki
�Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�
tel.�46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

�kościół pw. św. Ducha: 7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�

�kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00.�

�Bazylika katedralna:�
7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.

�kościół o.o. Pijarów:  
8.00,�9.30,�11.00,�12.30,�16.00.�

�kościół Sióstr Bernardynek:��
8.00,�10.00

�kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00,�10:00,�12.30,�18.00.

�kaplica seminaryjna:��
10.00.

basen w Łowiczu 
ul.�kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

�Pływalnia kryta:�czynna�pon.-pt.�8.00-
22.00;�sob.-niedz.�8.00-20.00.��
wejścia�dla�posiadających�karnety�i�kupują-
cych�bilety�wg�harmonogramu:

poniedziałki�-�12.10-14.45�i�19.50-22.00
wtorki�-�11.35-13.45�i�19.15-22.00
środy�-�10.30-11.30�i�19.50-22.00
czwartki�-�13-16.30�i�19.15-22.00
piątki�-�16.50-18.05�i�19.15�-22.00
soboty�-�11.00-20.00
niedziele�-�10.00-20.00

boiska i hale 
sportowe

�Boiska orlik, ul. Grunwaldzka 9 
tel.�735-048-9514,5

�Boiska orlik ul. Bolimowska 15/19  
tel.�516-031-268

�Stadion piłkarski ul.�Starzyńskiego�6/8,�
tel.�46-837-62-08

�Stadion wielofunkcyjny �
ul.�Jana�pawła�ii�nr�3,�tel.�46-837-51-06

�Hala oSiR nr 1 ul. Jana Pawła ii nr 3,�
tel.�46-837-51-06,�czynna�7.00-15.00��
(we�wtorki�7.00-20.00(

�Hala oSiR nr 2 ul. topolowa 2,��
tel.�46-837-09-04;�czynna:�8.00-16.00��
(czw.�8.00-20.00)�

�Boiska orlik przy SP nr 1, tel.�519-130-
551,�czynne:�pon.-pt.�12.00-20.00,�sob.-ndz.�
12.00-20.00;

�Boisko przy SP nr 4�–�tel.�46�837-36-94
�Boisko przy Lo im. Chełmońskiego  

46�837-42-00

muzea i wystawy
�Arkadia: świątynia Diany –�czynna�do�

31�października,�w�godz.�10.00-16.00;�ogo-
dy:�czynne�codziennie�do�zmierzchu;�bilety:�
12�zł�normalny,�8�zł�ulgowy,�1�zł�dzieci�i�
młodzież�ucząca�się;�8�zł�opłata�za�psa.�

�Bolimów: izba Pamięci o i wojnie 
światowej�–�czynna:�pon.-wt.�w�godz.�12-
20,�śr.-czw.�100-18,�pt.�12-20;�Gminny�ośro-
dek�kultury�w�bolimowie,�ul.�Łowicka�9.

�Domaniewice: „kolorowe klimaty”�
–�wystawa�malarstwa�Jerzego�Dołhania,�
czynna�do�29�listopada;�Gminny�ośrodek�
kultury,�ul.�Główna�3.

�Łowicz: Muzeum, ul.�Stary�rynek�5/7�
–�czynne�od�wt.�do�niedz.�w�godz.�10-16�
(ostatnie�wejście�15.30);�1�i�11�listopada�–�
nieczynne;�2�listopada�–�czynne�do�godz.�
14.00�(ostatnie�wejście�o�13.30).��
bilety:�normalny�12�zł,�ulgowy�7�zł,��
wystawy�czasowe�3�zł,�wstęp�bezpłatny��
na�wystawy�stałe�–�środa;
Wystawy stałe: „Sztuka�baroku”,��

„historia�miasta�i�regionu”,��
„etnografia�księstwa�Łowickiego”,��
izba�pamięci�Łowickich�Żydów

Wystawy czasowe:
„Jeszcze słychać śpiew i rżenie koni… 
Wrzesień 1939 roku w Łowiczu”�
–�wystawa�przypominająca�tragiczne�
wydarzenia�wojenne,�pokazująca�życie�
miasta�w�okresie�pierwszych�tygodni�

okupacji;�czynna�do�3�listopada.
„Roman Artymowski 1919-1993. 
Malarstwo – grafika. Wystawa  
w 100. rocznicę urodzin”�–�wystawa�
prezentuje�blisko�40�prac�z�różnych�eta-
pów�twórczości�artysty:�akwarele,�grafiki,�
akryle�i�enkaustyki�powstałe�od�lat�50.��
po�lata�80.�XX�w.,�pochodzące�ze�zbiorów�
rodzinnych;�czynna�do�10�listopada.
„Chełmońskie inspiracje – w 170 
rocznicę urodzin malarza” –�prezenta-
cja�dzieł�Józefa�chełmońskiego�ze�zbio-
rów�Muzeum�Mazowieckiego�w�płocku;�
czynna�od�7�listopada�do�31�grudnia.�
„Haller w Łowiczu. 100-lecie pobytu 
Błękitnej Armii” –�ekspozycja�ze�
zbiorów�Muzeum�w�Łowiczu�i�Muzeum�
regionalnego�w�kutnie�w�ramach�obcho-
dów�Święta�niepodległości;�czynna�od�8�
listopada�do�15�grudnia.
�Łowicki Park etnograficzny – Skan-

sen w Maurzycach�–�czynny�do�17�listo-
pada�w�godz.�9.00-16.00.�bilety:�normalny�
10�zł,�ulgowy�6�zł.�

�Łowicz: Muzeum Diecezjalne, Stary�
rynek�20;�czynne�od�pon.�do�czw.�w�godz.�
10-16,�pt.�i�sob.�w�godz.�10-14.�

�  Łowicz: Galeria Browarna,�ul.�
podrzeczna�17.�informacje�i�kontakt�w�celu�
umówienia�zwiedzania:�tel.�46/838�56�53�
lub�kom.�691�979�262

„Nie Pamięć”�–�wystawa�malarstwa�
Doroty�cieślińskiej-brodowskiej,��
czynna�do�12�listopada.
�Łowicz: Muzeum Guzików –�ekspozy-

cja�ozdobnych�i�zwyczajnych�guzików��
z�całego�świata;�czynna�od�pon.�do�pt.��
w�godz.�10-19,�sob.�9-15;�Galeria�Łowicka,�
ul.�Stanisławskiego�10,�wstęp�wolny.

�Łowicz: izba Pamięci Stanisława klic-
kiego –�i�piętro�baszty�im.�gen.�klickiego,�
czynna�w�niedz.�16-18;�wstęp�wolny.

�Motonostalgia – Muzeum Motory-
zacji, Nieborów 231a –�czynne:�piątek,�
sobota�i�niedziela�w�godz.�10.00-18.00.�
bilety: normalny�12�zł,�ulgowy�10�zł�(dzieci�
i�młodzież�do�lat�15,�emeryci,�renciści�od�65�
roku�życia),�dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.�

�Nieborów: Muzeum�–�czynne:��
30�i�31�października�w�godz.�10.00-18.00;�
1�listopada�–�31�grudnia�(tylko�ekspozycja�
w�pałacu):�codziennie�w�godz.�10.00-16.00;�
25-26�grudnia�–�nieczynne);�
ogrody –�czynne�codziennie�w�godz.�
10.00-18.000;�pon.�wstęp�wolny.

�Sanniki: zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie�w�godz.�8.00-22.00.�bilety�do�
pałacu�–10�zł�(normalny),�3�zł�(ulgowy).��
na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„ożywić historię, czyli pałac w Sanni- 
kach za czasów Natansonów i Dzie-
wulskich” –�wystawa�stała�nt.�historii�
kolejnych�właścicieli�dóbr�sannickich.
„inspiracje leśne i inne” –�wystawa�
malarstwa�Mirosława�benedyktowicza;�
wernisaż:�10�listopada�godz.�15.
„W obiektywie – sannickie inspiracje”�
–�poplenerowa�wystawa�prac�fotograficz-
nych�wykonanej�przez�fotografujących�
zawodowo�(fotoreporterzy,�fotografowie)�
i�zaawansowanych�amatorów�-�członków�
Stowarzyszenia�na�rzecz�rozwoju�Foto-
grafii�humanistycznej�„Foto�humanum”��
z�siedzibą�w�Łodzi.
�Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich –�czynne:�pon.-sob.�9.00-
17.00,�niedz.�i�święta�12.-17.00.�Sromów�11,�
gmina�kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

�Walewice:  Pałac�–�zwiedzanie�pon.-pt.�

godz.�8-15;�w�weekendy�11-17,�po�wcze-
śniejszej�rezerwacji�bilety:�ulgowy�10,00�zł�
os.,�normalny�15,00�zł/os.

Stadnina koni�–�zwiedzanie:�indywidual-
nie�pon.-pt.�w�godz.�8-14;�bilety:�ulgowy��
5�zł/os.,�normalny�8,50�zł/os.�rezerwacje�
zwiedzania:�tel.�693-422-684
�złaków kościelny: obrazy Matki 

Boskiej Częstochowskiej wykonane�
przez�dzieci�z�Sp�w�Matkach;�kościół�pw.�
wszystkich�Św.�w�złakowie�kościelnym.

�„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 
95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” –�wystawa�zdjęć��
w�dużym�formacie;�zespół�Szkół�ponad-
gimnazjalnych�nr�1,�Łowicz,�podrzeczna�30.

koncerty
�Niedziela, 10 listopada:
godz.�19.00�–�„Muzyka religijna 
Moniuszki w katedrze Łowickiej”�–�
wystąpią:�chór�kameralny�„in�Laetitia”�
pod�dyrekcją�barbary�kucharczyk��
oraz�młodzi�polscy�muzycy.�wstęp�wolny.
godz.�14.00�–�Jesienne impresje�–�kon-
cert�wokalny:�piosenki�whitney�houston�i�
arethy�Franklin�w�wykonaniu�Moniki�urlik,�
akompaniament:�konrad�Skowroński�-�
gitara,�Marek�błaszczyk�-�fortepian;�pałac�
w�Sannikach,�ul.�warszawska�142;�bilety:�
sala�koncertowa�15�zł,�sala�lustrzana�7�zł.
�Sobota, 16 listopada:
godz.�20.00�–�XVii tipes topes: Ala-
meda 5�–�koncert,�wystąpią:�Jacek�buhl�
–�perkusja,�perkusjonalia;�rafał�iwański�–�
darabukki,�djembe,�conga,�perkusjonalia;�
Łukasz�Jędrzejczak�–�elektronika,�organy�
elektryczne,�wokal;�piotr�Michalski�–�
gitara�basowa;�Jakub�ziołek�–�gitara,�
elektronika,�wokal;�support: Patryk 
Sznicer; klub�hopkultura�w�Łowiczu,�ul.�
podrzeczna�20;�bilety:�10�zł�(przedsprze-
daż),�20�zł�(w�dniu�koncertu)�
�Niedziela, 1 grudnia:
godz.�15.00�–�i Festiwal Piosenki 
Polskiej „zduńskie ogniki”�–�koncert�
galowy,�ogłoszenie�werdyktu,�wręczenie�
nagród;�sala�widowiskowa,�biblioteka�
publiczna�i�Dom�kultury�w�zdunach,�
zduny�1f;�wstęp�wolny.
�Sobota, 7 grudnia:
godz.�17.00�–�świąteczne show�
–�koncert�roberta�rozmusa;��
pałac�w�Sannikach,�bilety:�35�zł.

kino Fenix 
Łowicz�ul.�podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

�środa, 30 października:
godz.�16.15�–�Czarownica 2 /dubbing�
–�familijny�/�fantasy,�prod.�uSa,�reż.�
Joachim�ronning,�118�min.
godz.�17.00�–�ikar. Legenda Mietka ko-
sza�/�sala�ii�–�biograficzny,�prod.�polska,�
reż.�Maciej�pieprzyca,�czas:�119�min.
godz.�18.30�–�Czarownica 2 /�napisy
godz.�19.15�–�obywatel Jones�/�sala�ii�–�
thriller�polityczny,�prod.�polska�/�ukraina�
/�wlk.�brytania,�reż.�agnieszka�holland,�
119�min.
�Czwartek, 31 października:
godz.�16.15�–�Czarownica 2 /dubbing
godz.�17.00�–�ikar. Legenda Mietka 
kosza�/�sala�ii�

godz.�19.15�–�obywatel Jones�/�sala�ii
iii Maraton Halloween:�
godz.�19.00�–�Dziewczyna z trzeciego 
piętra�–�horror,�prod.�uSa,�reżyseria:�
travis�Stevens,�czas:�1�godz.�33�min.;��
godz.�20.45�–�złe miejsce�–�horror,�
prod.�uSa,�reżyseria�Frank�Sabatella,�
czas:�1�godz.�39�min.;�
karnet�na�2�seanse:�25�zł
�Piątek, 1 listopada:
kino�nieczynne
�Sobota – niedziela, 2-3 listopada:
godz.�16.15�–�Czarownica 2�/�dubbing
godz.�16.30�–�tajemnica ojca Pio�/
lektor�/�sala�ii
godz.�18.15�–�obywatel Jones�/�sala�ii
godz.�18.30�–�Czarownica 2�/�napisy
�Poniedziałek – czwartek,  

    4-7 listopada:
godz.�16.15�– Czarownica 2�/�dubbing
godz.�16.30�–�tajemnica ojca Pio /�
lektor�/�sala�ii
godz.�18.15�–�obywatel Jones�/�sala�ii

Bilety: 2D:�normalny�17�zł,�ulgowy�15�zł,�
tanie�poniedziałki�13�zł;�3D: normalny�19�zł,�
ulgowy�16�zł,�tanie�poniedziałki�15�zł

inne
�środa – czwartek,  

    30-31 października
godz.�9.00-14.00�–�„100 tys. drzew  
na 100-lecie Województwa Łódz-
kiego”�–�akcja�sadzenia�drzewek�w�
Skansenie�w�Maurzycach.
�Czwartek, 31 października: 
godz.�19.00-21.00�–�Warsztaty piwo-
warskie: degustacja�wspólnie�uwarzone-
go�piwa,�dyskusja�na�temat�założeń��
a�finalnego�produktu.�klub�hopkultura�
w�Łowiczu,�podrzeczna�20.�wstęp�wolny.
�Sobota, 2 listopada:
godz.�14.00�– „Pokój ich cieniom…” 
spacer�z�przewodnikiem�zdzisławem�kry-
ściakiem;�zbiórka�przy�bramie�głównej�
cmentarza�katedralnego.
�Niedziela, 3 listopada:
godz.�13.00�–�„Maski”�–�premiera�spek-
taklu,�reż.�aleksandra�Jarosa�i�Joanny�
Gałki-walczykiewicz,�przygotowanego�
w�ramach�inicjatywy�lokalnej�„teatr�mój�
mały�widzę�ogromny”;�sala�kinowa�Łowic-
kiego�ośrodka�kultury,�ul.�podrzeczna�
20.�bezpłatne�wejściówki.
godz.�14.00�– „Pokój ich cieniom…” 
spacer�po�cmentarzu�emaus�z�przewod-
nikiem�Jackiem�rybusem;�zbiórka�obok�
kaplicy�cmentarnej.
�Poniedziałek – wtorek, 4-5 listopada:
godz.�9.00-14.00�–�„100 tys. drzew 
na 100-lecie Województwa Łódzkie-
go”�–�akcja�sadzenia�drzewek��
w�Skansenie�w�Maurzycach.
�Czwartek, 7 listopada:
godz.�12.00�–�„Chełmońskie inspi-
racje – w 170 rocznicę urodzin 
malarza”;�w�programie:rozstrzygnięcie�
konkursu�fotograficznego,�wystawa�prac�
pokonkursowych�i�z�pleneru�malarskiego;�
wykład�Mariusza�kasprzaka�pt.�pejzaże�
chełmońskiego.�o�twórczości�„samotni-
ka�z�kuklówki”;�prezentacja�dzieł�Józefa�
chełmońskiego�ze�zbiorów�Muzeum�
Mazowieckiego�w�płocku�(ekspozycja�
do�31�grudnia).�Muzeum�w�Łowiczu,�
Stary�rynek�5/7;�wstęp�wolny.

ważne telefony
� informacja: PkS�42-631-97-06
�taxi w Głownie�42-719-10-14
 Policja 997�alarmowy;�w Głownie  

42-719-20-20;�w Strykowie: 42-719-80-07
�Straż pożarna: 998,��

w Głownie 42-719-10-08,��
w Strykowie 42-719-82-95;

�Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
�Pogotowie wodociągowe 

w Głownie 42-719-16-39
�Pogotowie energetyczne  

w Strykowie 42-719-80-10;��
w zgierzu 42-675-10-00.

msze św. w niedziele
�Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00
�Parafia św. Maksymiliana  

w Głownie: 8.00,�9.30,�11.30,�16.00
�Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00,�9.00,�11.00,�17.00
�Parafia w Dmosinie:�7:30,�10,�12,�18:00
�Parafia św. Marcina w Strykowie: 

8:00,�9:30,�11:00,�18:00

dyżury aptek
�Głowno: 
środa, 30 października:  
ul.�Młynarska�1,�tel.�42�716-45-95�
czwartek, 31 października: 
ul.�Swoboda�17,�tel.�607-680-286
piątek, 1 listopada: �
ul.�Łowicka�38�a,�tel.�42�719-21-31
sobota, 2 listopada: 
ul.�Sikorskiego�45/47,�tel.�42�719-10-28
niedziela, 3 listopada: 
ul.�zgierska�27,�tel.�736-697-733
poniedziałek, 4 listopada:  
ul.�Swoboda�17,�tel.�607-680-286

wtorek, 5 listopada:  
ul.�kopernika�19,�tel.�42�719-20-12
środa, 6 listopada:  
ul.�Młynarska�1,�tel.�42�716-45-95�
Apteki pełnią dyżury:�w�dni�powsze-
dnie�od�zakończenia�zmiany�dziennej�
do�8.�dnia�nast.;�sob.�w�godz.�20.-8.�dnia�
nast.;�niedz.�i�święta�18.-8.�dnia�nast.
�Stryków: niedziela 27 października,��
w�godz.�9.-14.00:�pl.�Łukasińskiego�15,�
tel.�42-719-80-85

dyżury przychodni
�Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul.�kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00
�Przychodnie w Strykowie: 
ul.�kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15�
ul.�targowa�16:�tel.�42-719-92-30
�Punkt konsultacyjny ds. Uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie:�Głowno,��

ul.�kilińskiego�2�pok.�nr�2,�tel.�42-719-26-46
�Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul.�norblina�1:�pon.-pt.�8.-12.00;��
Stryków,�ul.�kościuszki�29:�pon.-pt.�12-16

wystawy i muzea
�Galeria Bank&DM w Głownie.  

Galeria Sztuki Współczesnej Bank&DM 
–�wystawy�indywidualne�i�zbiorowe;�Głow-
no,�ul.�Młynarska�5/13,�i�piętro�budynku�
banku�Spółdzielczego.

�Wystawa grafiki z Wydziału Sztuk 
Wizualnych łódzkiej ASP�w�ramach��
6�Festiwalu�Grafikalia�2019,�czynna�
do�15�listopada,�Galeria�Miejskiego�ośrod-
ka�kultury�w�Głownie,�ul.�kopernika�45.�

�Muzeum Żołnierza Polskiego�–�umun-
durowanie�i�ekwipunek�żołnierzy�frontów�
i�i�ii�wojny�światowej;�Dmosin�2a,�zwiedza-
nie�po�umówieniu�się�tel.�504-327-183.

koncerty
�Sobota, 16 listopada:
godz.�9.30�–�XVii Przegląd konkurso-
wy Młodzieżowych zespołów Wokal-
nych –�Dom�kultury�w�Strykowie;

inne
�Czwartek, 31 października:
godz.�19.00�–�korowód świętych;��
w�programie:�modlitwa�w�szpitalnej�kapli-
cy�św.�rity;�przejście�do�kościoła��
św.�Jakuba�w�Głownie
�Sobota – niedziela, 23-24 listopada:
godz.�10:00-17:00�–�„taneczne 
Wiktorie” –�ogólnopolski Przegląd 
zespołów tanecznych i Solistów 
sala�Szkoły�podstawowej�nr�2�w�Głownie,�
ul.�gen.�andresa�37.�wstęp�wolny.

iNFoRMAtoR�GŁowieńSki�i�StrykowSki�

oFeRty PRACy 
z�dnia�29.10.2019�r.

PoWiAtoWy URząD PRACy W ŁoWiCzU:
� technik�informatyk
� pomocniczy�robotnik�budowlany
� pakowacz�ręczny
� opiekun�zwierząt�domowych
� technik�ds.�rekrutacji�personelu�ze�wschodu
� prace�pomocnicze�magazynowo-produkcyjne
� konfekcjonowanie�wskazanych�produktów
� Sortowacz�surowców�wtórnych
� kierowca�operator�wózków�jezdniowych�

(widłowych)
� przedstawiciel�handlowy�działu�windykacji
� Monter�instalacji�i�urządzeń�sanitarnych
� Szwaczka�maszynowa

PoWiAtoWy URząD PRACy W zGieRzU:
� pracownik�fizyczny
� pracownik�do�zbioru�i�sortowania�jaj��

na�fermie�kur
� Doradca�klienta
� kierowca�samochodu�ciężarowego�kat.�c
� Magazynier
� asystent�muzealny�w�dziale�historycznym
� Stajenny
� Sprzedawca
� technik�technologii�odzieży
� kierowca�samochodu�dostawczego

PoWiAtoWy URząD PRACy W kUtNie:
� Monter�układów�elektronicznych
� pracownik�obsługi�klienta
� ratownik�wodny
� pracownik�produkcji
� pracownik�magazynowy
� Monter�transformatorów
� brygadzista
� nawijacz�cewek�transformatorowych
� pakieciarz
� operator�maszyny�do�cięcia�blachy
� wychowawca
� konstruktor-technolog
� Sprzątacz/ka
� asystent�rodziny

RoLNik SPRzeDAJe 
ceny�z�dnia�28.10.2019�r.

Żywiec wieprzowy:

� różyce:�5,40�zł/kg+Vat

� Domaniewice:�5,40�zł/kg+Vat

� chąśno:�5,40�zł/kg+Vat

� Skowroda�płd.:�5,60�zł/kg+Vat

� karnków:�5,30�zł/kg+Vat

� kiernozia:�5,40�zł/kg�+�Vat

Żywiec wołowy:

� Skowroda�płd.:�jałówki�7,50�zł/kg+Vat,��
krowy�5,50�zł/kg+Vat;�byki�7,20�zł/kg+Vat

� różyce:�jałówki�6,50�zł/kg+Vat,��
krowy�5,00�zł/kg+Vat;�byki�6,00�zł/kg+Vat

� Domaniewice:�jałówki�6,50�zł/kg+Vat,��
krowy�5,00�zł/kg+Vat;�byki�6,00�zł/kg+Vat

� ewelina Błaszczyk 
i Damian Bryszewski�z�Łowicza

śLUBoWALi SoBie

ważne telefony
� informacja PkP�22-194-36�
� informacja PkS 609-846-204
�Policji w Żychlinie (24)�285-29-97
�Policja w Pacynie:�(24)�235-02-710
�Policja w Sannikach:�(24)�235-02-75
�komenda Powiatowa Policji w kutnie:�

(24)�253-22-00�
�Straż pożarna:�998�alarmowy
�oSP w Żychlinie: (24)�285-12-10 

w Pacynie:�604-349-406 
w Bedlnie:�(24)�285-51-91

�Pogotowie energetyczne w Żychlinie:�
285-10-27

�Awarie oświetlenia ulicznego kutno 
całodobowo:�606-605-494,�692-888-144

dyżury
�Nocna i świąteczna Pomoc  

Lekarska kutno, ul.�popiełuszki�1,�nzoz�
red-Med�tel.�(24)�355-60-11,�697-859-705

 Apteka:  
kutno�ul.�Mickiewicza�5,�
tel.�24-254-79-39�-�dyżur�całodobowy

msze święte 
w niedziele i święta

�Żychlin,��
parafia�pw.�Św.�apostołów�piotra�i�pawła:�
7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.

�Żychlin,�kaplica�pw.�św.�Maksymiliana�
kolbego:�9.30,�11.00,�12.30

boiska sportowe
�orlik przy zS nr 1 w Żychlinie�

tel.�601-564-839��
(remigiusz�Michalak)

�Stadion Miejski w Żychlinie,��
ul.�waryńskiego�8�–�boiska do piłki 
plażowej czynne:�pon.-pt.�w�godz.�10-18�
(piotr�wojciechowski,�
tel.�607-574-261)

muzea i wystawy
�Muzeum – zamek w oporowie  

czynne�codziennie�w�godz.�10.00-16.00.��
bilety:�normalny�10�zł,�ulgowy�7�zł.�

�Park przy zamku w oporowie czynny�
codziennie�w�godzinach�8-17;�wstęp�wolny.

�Muzeum Regionalne w kutnie, �
ul.�konduktorska�13,�tel.�505�01�98�90

�Muzeum Bitwy nad Bzurą w kutnie  
–�czynne�w�godz.�10-16.�bilety:�5�zł�i�2,50�zł.

kino kDk w kutnie 
ul.�Żółkiewskiego�4,�tel.�24-254-21-37�w.�101

�środa, 30 października:
godz.�14.30�i�16.15�–�o yeti!�–�animacja,�
komedia,�przygodowy,�prod.�chiny/�uSa,�
reż.�Jill�culton,�czas:�92�min.�
godz.�18.00�–�Boże Ciało –�obyczajowy,�
prod.�polska,�reż.�Jan�komasa,�115�min.
godz.�20.15�–�Legiony�–�film�wojenny,�
prod.�polska,�reż.�D.�Gajewski,�136�min.

�Czwartek, 31 października:
kino�nieczynne
�Piątek, 1 listopada:
kino�nieczynne
�Sobota – środa, 2-7 listopada:
godz.�15.00�–�o yeti!�–�2D,�dubbing;�
animacja�/�komedia�/�przygodowy,�prod.�
chiny/�uSa,�reż.�Jill�culton,�czas:�92�min.�
godz.�17.00�–�ikar. Legenda Mietka ko-
sza�/�sala�ii�–�biograficzny,�prod.�polska,�
reż.�Maciej�pieprzyca,�czas:�119�min.
godz.�19.15�–�Ból i blask�–�dramat,�prod.�
hiszpania,�reż.�pedro�almodóvar,�czas:�1�
godz.�53�min.

koncerty
�Czwartek, 7 listopada:
godz.�17.30�i�20.00�–�klasyka po ban-
dzie –�koncertowe�show�w�takt�melodii�
wygrywanych�przez�charyzmatycznego�
wirtuoza�waldemara�Malickiego.�Scena-
riusz�i�reżyseria:�Jacek�kęcik,�występują:
fortepian�–�waldemar�Malicki,�wio-
lonczela�–�Małgorzata�krzyżanowicz,�

sopran�–�anita�rywalska;�tenor�–�Marcin�
pomykała;�kutnowski�Dom�kultury,��
ul.�Żółkiewskiego�4;�bilety:�90-120�zł.
�Sobota, 16 listopada:
godz.�11.00-16.00�–�Vi Przegląd 
Artystycznego Ruchu Seniora�–�sala�
widowiskowa,�Żychliński�Dom�kultury,�ul.�
Fabryczna�3;�wstęp�wolny.

inne
�środa, 30 października:
godz.�18.00�–�kutno lat 60. i 70.  
w „Nożu” krzysztofa Bieleckiego�
–�poprowadzi�ola�kołodziejek�i�paweł�
orzeł.�centrum�teatru�Muzyki�i�tańca,�
kutno,�ul.�teatralna�1.�wejściówki.
�środa, 6 listopada:
godz.�19.00�–�„Bałagan na strychu” – 
stand-up Łukasza Lotka Lodkow-
skiego;�kutnowski�Domu�kultury,�ul.�
Żółkiewskiego�4;�bilety:�45-55�zł.
�Piątek, 22 listopada:
godz.�19.00�–�Bal Andrzejkowy�–�Gok�
bedlno,�obowiązują�zapisy,�wstęp�70�zł.

iNFoRMAtoR�DLa�ŻychLina�i�okoLic

SkARB RoLNikA
notowania�z�tarGowiSka�MieJSkieGo�
–�ceny�z�dnia�29.10.2019�r.

w�Łowiczu w�Głownie
borówki 1/4kg - 10,00
brokuły szt. 4,00-5,00 5,00
buraki�czerwone kg 2,50 3,00
brzoskwinie kg - 5,00
cebula� kg 2,50 3,00-3,50
czosnek szt. 2,00 1,00-2,50
fasola�zielona kg 8,00 8,00
fasola�żółta kg 8,00 -
gruszki kg 4,00 4,00
jabłka kg 2,00-3,00 2,00-3,00
jaja�fermowe mendel 7,00-8,00 8,00-10,00
jaja�wiejskie mendel 10,00 10,00-12,00
kalafior� szt. 4,00-5,00 4,00-5,00
kapusta�biała� szt. 5,00-6,00 3,50-5,00
kapusta�kiszona kg 6,00 7,00
kapusta�pekińska szt. 4,00 3,00-4,00
koperek pęczek 2,00 1,50
maliny 1/4kg - 8,00-10,00
miód 0,9�l 30,00 30,00
marchew� kg 2,50 3,00
natka�pietruszki pęczek 1,50 1,50
ogórki�kiszone kg 7,00 7,00-8,00
ogórek�zielony kg 6,00 4,00-5,00
papryka�czerwona kg 4,00-5,00 3,00-4,00
papryka�zielona kg 4,00-5,00 3,00-4,00
papryka�żółta kg 4,00-5,00 3,00-4,00
pieczarki kg 9,00 8,00-10,00
pietruszka kg 7,00 8,00
pomidor�malinowy kg 6,00 6,00
pomidor�polny kg 4,00 4,00
por szt. 3,00 2,50
porzeczka�czarna kg 2,50 -
rzodkiewka pęczek 2,50 2,50
sałata szt. 2,50 2,50
seler kg 5,00 3,00
szczypiorek pęczek 2,00 2,00
śliwki kg 5,00 3,00-4,00
włoszczyzna� pęczek 4,00 3,00-4,00
ziemniaki� kg 2,50 2,50
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Ogłoszenia

 
PUNkty PRzyJMoWANiA oGŁoSzeń DRoBNyCH Do „NoWeGo ŁoWiCzANiNA”: BiURo oGŁoSzeń ŁoWiCz,�uL.�piJarSka�3a; BeDNARy,�SkLep�p.�papiernik�24a;�BoBRoWNiki 27,�SkLep�p.�pacLer;�BoLiMóW,�uL.�Farna�1�SkLep�
„ewa”,�p.�papiernik;�DoMANieWiCe,�uL.�GŁówna�26,�SkLep�p.�Jakubiak;�GąGoLiN PoŁUDNioWy,�SkLep�„koS”;�iŁóW:�pL.�rynek�StaroMieJSki�21;�SkLep�p.�papierowSkieGo;�kieRNoziA,�rynek�kopernika,�kioSk�p.��weSoŁowSkieJ;�
koCieRzeW PóŁNoCNy:�SkLep�„na�póŁnocnyM” kURABkA 17A,�SkLep�p.�topoLSkieJ;�ŁoWiCz,�oS.�bratkowice,�kioSk�Lotto;�ŁySzkoWiCe,�SkLep�„Duet”,�uL.�GMinna�6;�NieBoRóW,�aL.�LeGionów�poLSkich�18,�SkLep�p.�FiGata;��
NoWA SUCHA 22,�SkLep�p.�Siewiery;�oStRóW 20,�SkLep�p.�beJDy;�oSMoLiN:�uL.�rynek�2,�SkLep�p.�Serwach;�uL.�rynek�19,�SkLep�SpoŻywczo-przeMySŁowy;�PSzCzoNóW 147,�SkLep�p.�LipińSkieGo;�SANNiki,�uL.�warSzawSka�183,��
SkLep� p.� oLkowicz;� SoBotA,� pL.� zawiSzy� czarneGo� 12,� SkLep� p.� bińczak;� StACHLeW 113A,� SkLep� p.� wierzbickieJ;� StARy DęBSk 6A,� SkLep� SpoŻywczo-przeMySŁowy,� śLeSzyN,� uL.� Górna� 5,SkLep� p.� MączyńSkieJ;� �
zAWADy 67,�SkLep�p.�SokaLSkieJ;�zŁAkóW BoRoWy 139A,�SkLep�p.�piecki;

„WieśCi z GŁoWNA i StRykoWA”:�BiURo oGŁoSzeń�GŁoWNo,�uL.�Łowicka�40;�GŁoWNo,�uL.�bieLawSka�3,�SkLep�wieLobranŻowy;�DMoSiN 1:�piekarnia�boŻena,�krzeSzewSka;�StRykóW:�Stary�rynek�1;��uL.�cMentarna�12.

„NoWy ŁoWiCzANiN” WyDANie DLA ŻyCHLiNA i okoLiC”: BeDLNo 28 SkLep� Mini-MaG;� DoBRzeLiN� SkLep� „MaGDa”,� uL.� wŁ.� JaGieŁŁy;� PACyNA,� uL.� towarowa� 4,� SkLep� p.� M.� Durki;� PLeCkA DąBRoWA,� SkLep� „Monika”;� �
PoDCzACHy 16,�SkLep�SpoŻywczo-przeMySŁowy;�śLeSzyN,�uL.�Górna�5,�SkLep�p.�MączyńSkieJ;�ŻyCHLiN,�uL.�29�LiStopaDa�28,�SkLep�SpoŻywczo-przeMySŁowy.

WyDAWCA i ReDAkCJA Nie PoNoSzą oDPoWieDziALNośCi zA tReść oGŁoSzeń i RekLAM oPUBLikoWANyCH zGoDNie z ARt. 36 UStAWy  z DNiA 26.01.1984 R. „PRAWo PRASoWe”

samochodowe

kupno
�złomowanie�pojazdów-�

zaświadczenia,�auto-skup:�uszkodzone,�
rozbite,�wyeksploatowane,�rząśno�13,�
tel.�kom.�602-123-360.

�kupię�każde�auto,�tel.�kom.�
696-660-509.

 Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

�każdego�Dostawczego,�tel.�kom.�
725-562-998.

�każdego�Forda�transita,�tel.�kom.�
725-361-836.

�Mercedesa,�toyotę,�tel.�kom.�
725-361-836.

sprzedaż
�auDi�a4�Quattro,�1995�rok,�tel.�kom.�

607-189-155.

�auDi�b4,�1,9�tDi,�1994�rok,�tel.�kom.�
600-853-062.

�bMw�318D,�2004�rok,�8.600�zł,��
w�rozliczeniu�mogę�przyjąć�mniejszy,�tel.�
kom.�604-706-309.

�citroËn�berlingo,�1,6�hDi,�srebrny,�
bezwypadkowy,�serwisowany,�zadbany,�
tel.�kom.�505-128-289.

�citroËn�c3,�2011r,�opeL�astra�h,�
2011r,�tel.�kom.�601-355-906.

�citroËn�c5,�2.0�hDi,�2013�rok,��
i�właściciel,�tel.�kom.�508-132-455.

�citroËn�nemo,�1.3,�2014�rok,�tel.�
kom.�600-820-374.

�Fiat�brava,�1999�rok,�tel.�kom.�
727-472-476.

�Fiat�panda�iii,�1.2,�2012�rok,�59.000�
km,�i�właściciel,�salon�polska,�tel.�kom.�
695-323-452.

�Fiat�panda,�1.2,�2011�rok,�40.000km,�
i�właściciel,�klimatyzacja,�salon�pL,�tel.�
kom.�722-090-134.

�Fiat�punto,�1.2,�2002�rok,�1.700�zł,�tel.�
kom.�602-584-266.

 FiAt Seicento Van, 2002 rok 
benzyna, 211.000 km, cena do 
uzgodnienia, tel. kom. 533-240-562.

�ForD�Fiesta,�1.3,�2000�rok,�
140.000km,�5-drzwiowy,�stan�idealny,�tel.�
kom.�513-375-786.

�ForD�Focus,�1,8,�2001�rok,�tel.�kom.�
600-820-374.

�ForD�Mondeo�hatchback,�2.0�tDDi,�
2002�rok,�160.000�km,�zadbany,�tel.�
kom.�690-887-686.

�hak,�hol,�honda�acord�oryginał,�tel.�
kom.�602-370-470.

�honDa�accord,�1995�rok,�lub�na�
części,�tel.�kom.�602-370-470.

�honDa�civic,�1.4�16V,�2005�rok,�
bogate�wyposażenie,�atrakcyjna�cena,�
tel.�kom.�513-375-786.

�hyunDai�i10,�1.2�benzyna,�2010rok,�
114.000�km,�salon�polska,�czerwony,�
bezwypadkowy,�serwisowany,�stan�bdb.,�
cena�12.900�zł,�tel.�kom.�694-547-204.

�hyunDai�i30,�1.6�crDi,�2008�rok,�
stan�bdb,�tel.�kom.�696-142-218.

�MazDa�6,�1.8�sedan�benzyna,�2004�
rok,�tel.�kom.�603-624-879.

�MerceDeS�Vito,�1998�rok,�tel.�kom.�
697-116-271.

�opeL�astra�3,�5drzwi,�2005�
grudzień,1.6�benzyna,�oliwkowy�met.,�
bogate�wyposażenie,�stan�bardzo�dobry,�
cena�11.900zł,�tel.�608-174-892.

�opeL�astra�iii,�1.4,�2007�rok,�180.000�
km,�90�kM,�serwisowany,�stan�bdb,�tel.�
kom.�781-290-611.

�opeL�astra�iii,�1.7�cDti,�2007�rok,�
czarny�metalik,�bogate�wyposażenie,�tel.�
kom.�513-375-786.

�opeL�corsa�b,�1992�rok,�stan�dobry,�
tel.�kom.�604-454-032.

�opeL�corsa�c,�1.0�benzyna,�2003�
rok,�tel.�kom.�781-289-976.

�opeL�corsa,�1.2,�2012�rok,�5-drzwi,�
kupiony�w�polskim�salonie,�tel.�kom.�
600-944-728.

�opeL�corsa,�1,4,�2016�rok,�22000km,�
szary�metalic,�salonowy,�tel.�kom.�
604-208-588.

�opeL�corsa,�1.0,�1998�rok,�tanio,�tel.�
kom.�510-281-982.

�opeL�Meriva�1.7�cDti,�2008�rok,�stan�
bdb,�tel.�kom.�889-443-201.

�opeL�Meriva,�1.7�cDti,�2005�rok,�
klimatyzacja,�możliwość�zamiany�
(mniejszy),�8.200zł,�tel.�kom.�513-329-
718,�513-375-786.

�opeL�Vectra�c,�1.9�tDi,�2009�
rok,�skrzynia�„6”,�15.200�zł,�tel.�kom.�
513-375-786.

�peuGeot�308,�1.6,�2009�rok,�tel.�
kom.�667-133-737.

�peuGeot�308,�1.6�hDi�diesel,�audi�
a6,�1999�rok,�tel.�kom.�696-943-787.

�poLonez,�1995�rok,�jest�w�oryginale,�
60.000�km,�stan�bdb�sprzedam,�tel.�
kom.�511-947-180.

�renauLt�clio,�2001�rok,�2100�zł,�tel.�
kom.�798-906-448.

�renauLt�Laguna�2,�2004�rok,�cena�
do�negocjacji,�tel.�kom.�696-385-646.

�renauLt�Scenic,�1.9�tDi,�2002�rok,�
SuV,�napęd�na�4�koła,�(w�rozliczeniu�
mogę�przyjąć�mniejszy),�tel.�kom.�
513-375-786.

�SkoDa�Fabia,�1.2�benzyna,�2007�
rok,�hatchback,�128.000�km,�salon�
polska,�bordowy�met.,�bezwypadkowa,�
stan�bdb.,�cena�8.900�zł,�tel.�kom.�
608-174-892.

�SkoDa�Felicia�gaz,�1999�rok,�tel.�kom.�
694-146-962.

�SkoDa�romster,�1,4�tDi,�2007�rok,�
6.500zł,�tel.�kom.�502-194-452.

�toyota�avensis,�2.0�D-4D,�2006�
rok,�wersja�D-cat,�15.200zł,�tel.�kom.�
604-706-309.

�toyota�yaris,�1.0,�2007r.,�5-drzwiowy,�
9.900zł,�tel.�kom.�513-375-786.

�Vw�Golf�4,�1,9�tDi,�2001�rok,�tel.�kom.�
511-772-990.

�Vw�Golf�iV,�1.6�16V,�2003�rok,�
czarny�metalik,�klimatyzacja,�tel.�kom.�
604-706-309.

�Vw�passat�kombi,�1.9�tDi,�2003�
rok,�bogato�wyposażony,�7.900�zł,�(w�
zamianie�przyjmę�mniejszy),�tel.�kom.�
513-375-786.

�Vw�passat,�1.9�tDi,�2002�rok,�kombi,�
tel.�kom.�797-775-715.

�Vw�passat,�2.0�benzyna,�2004�rok,�
kombi,�srebrny,�tel.�kom.�603-624-879.

�Vw�polo,�1.6,�2006�rok,�tel.�kom.�
607-418-736.

�Vw�polo,�1.4�tDi,�2009�rok,�12.200zł,�
tel.�kom.�513-375-786.

�Vw�touran�tDi,�2013�rok,�stan�bdb.,�
tel.�kom.�502-751-126.

�Żuk,�tel.�kom.�696-747-339.

inne
�klucze,�piloty,�stacyjki�kodowanie,�

Głowno,�tel.�kom.�606-319-335.

�opony,�felgi�z�niemiec,�hurtownia.�
największy�skład�w�rejonie,�klimatyzacja,�
mechanika.�bratoszewice,�ul.�Łódzka�
28,�www.opony-gaweda.pl,�tel.�(42)�719-
63-08,�tel.�kom.�505-151-701.

�Sprzedaż�przyczepek�
samochodowych,�homologacja,�różne�
typy�i�rozmiary,�tel.�kom.�608-171-821.

�Felgi�„15”,�koła�„13”,�tel.�kom.�
693-054-784.

�przyczepka�samochodowa,�tel.�kom.�
570-980-770.

�koła�zimowe�14/185,�tel.�kom.�
725-282-885.

motorowe

kupno
�Stare�motocykle,�motorowery,�części,�

tel.�kom.�513-185-357.

�kupię�stare�motocykle�wSk,�ShL,�Mz,�
Junak,�motorynka,�komarek,�tel.�kom.�
609-942-407.

sprzedaż
�Sprzedam�Simson�S51,�tel.�kom.�

669-034-011.

�Sprzedam�motor�kawasaki�kLe�500,�
tel.�kom.�722-176-089.

�wSk,�tel.�kom.�696-107-903.

garaże

sprzedaż
�Garaż�blaszany,�zestawiany�

2,5x2,5x2,5;�4�szt.,�tel.�(46)�837-42-46,�
tel.�kom.�605-578-502.

�Sprzedam�garaż�blaszak,�tel.�kom.�
604-971-958.

wynajem
�Garaż�do�wynajęcia�przy�Marche,�tel.�

kom.�668-631-963.

�wynajmę�garaż�na�osiedlu�
bratkowice,�tel.�kom.�668-403-654.

�wynajmę�garaż�blaszany�w�Głownie,�
tel.�kom.�500-533-669.

nieruchomości

kupno
�kupię�ziemię,�gm.�Łyszkowice��

i�okolice,�tel.�kom.�502-602-463.

�przyjmę�w�dzierżawę�ziemię,�łąki.�
Świeryż�+15�km,�tel.�kom.�534-936-733.

�Dom�w�Głownie,�tel.�kom.�
502-358-304.

�kupię�ziemie�rolną�powyżej�2ha�w�
miejscowości�wrzeczko�przy�drodze�
704,�tel.�kom.�888-431-443.

�kupię�mieszkanie�do�50�mkw.�
lokalizacja�obojętna,�chętnie�do�
remontu,�tel.�kom.�694-253-576.

�kupię�kawalerkę�lub�mnij�niż�40�mkw.;�
do�iip.,�tel.�kom.�604-282-998.

�kupię�działkę�budowlaną�w�Łowiczu,�
500-167-549.

sprzedaż
�Sprzedam�lub�zamienię�dom�

pod�Łowiczem�na�bloki,�tel.�kom.�
606-967-338.

�Działka�1,22�ha,�zielkowice�i,�tel.�kom.�
790-537-649,�po�16:00.

�Działkę�budowlaną,�3000�m,�
broniewskiego�Głowno,�kostka�
brukowa,�media,�tel.�kom.�502-136-403.

�Dom,�stan�surowy�zamknięty�z�
działką�1.150�mkw.,�arkadia,�tel.�kom.�
530-370-088.

�Sprzedam�kiosk�gastronomiczny�
przy�targowicy,�5.000zł,�tel.�kom.�
693-351-078.

�ziemia�rolno-budowlana�2,86�
ha,�Lutynek,�gm.�kocierzew,�droga�
asfaltowa,�120.000�zł,�tel.�kom.�
693-351-078.

�Działka�budowlana�2.000�mkw.,�
Janowice,�dwie�drogi�dojazdowe,�tel.�
kom.�502-768-210.

�Działka�2.400�mkw.,�Strzelcew,�
kierunek�Łowicz-Sierżniki,�tel.�kom.�
531-540-090.

�Sprzedam�sklep�spożywczy�
z�wyposażeniem,�z�przeznaczeniem�
również�na�inną�działalność,�Łowicz,�tel.�
kom.�665-503-146.

�Sprzedam�dom�dwurodzinny,�działka�
1.000�mkw.,�os.�radogoszcz�zachód,�
tel.�kom.�783-199-301.

�Sprzedam�budynek�na�sklep�86mkw,�
Łowicz�os.�bratkowice,�tel.�kom.�
887-700-737.

�Sprzedam�ziemię�4,43ha,�gmina�
rybno,�tel.�kom.�696-796-696.

�Działka�rolna�2,18�ha�przy�trasie�
Łowicz-Sochaczew�oraz�leśna�0,40,�tel.�
kom.�665-464-794.

�ziemia�orna�2,62�ha,�złaków�
kościelny,�tel.�kom.�693-093-745.

�budowlano-rolna,�2,6�ha,�220x117�m,�
rzeczka,�wola�Szydłowiecka,�tel.�kom.�
603-878-783.

�Działka�budowlana�1.500�mkw.,�
gmina�nieborów,�tel.�kom.�669-162-492.

�Gospodarstwo�rolne�22,13ha�klasa�
iii-Vi,�Seligi�gmina�bielawy.�Możliwość�
nabycia�placu�z�budynkami�i�przyległą�
działką�0,95ha,�tel.�kom.�535-730-887.

�Sprzedam�działkę�budowlaną�k./
Łowicza�88�arów�z�lasem,�tel.�kom.�
606-818-288.

�Sprzedam�grunty�rolne�1,70�ha�klasa�
iii,�miejscowość�Sokołówek�gmina�
Żychlin,�tel.�kom.�602-275-141.

�Działki�budowlane,�kompina,�tel.�kom.�
508-953-694.

�Działki�budowlane,�ul.�Łowicka,�
Mysłaków,�tel.�kom.�666-337-808.

�Sprzedam�ziemię�rolno-budowlana�
3,5�ha,�Jeziorko,�tel.�kom.�796-855-145.

�Sprzedam�łąki�2,30ha,�złaków�
borowy,�tel.�kom.�693-025-952.

�Dwupokojowe�mieszkanie�w�
Szczecinie�sprzedam�lub�zamienię�na�
Łowicz,�tel.�kom.�603-065-750.

�Dom,�Łowicz-przedmieście,�tel.�kom.�
534-767-923.

�Sprzedam�działkę�budowlaną��
o�powierzchni�0,8ha�oraz�ziemię�rolną��
o�powierzchni�1,5ha�w�Świeryżu�i,�tel.�
kom.�725-299-338.

�Sprzedam�działki�budowlano-rolne,�
placencja�trakt,�tel.�kom.�660-724-766.

�Sprzedam�punkt�apteczny�w�powiecie�
łowickim,�tel.�kom.�724-143-812.

�Działka�z�domkiem�w�Łowiczu�
(Górki)�pow.�2500mkw,�kontakt�
00447944541090.

�Mieszkanie�43�mkw.,�2�pokoje�z�
umeblowaną�kuchnią,�os.�Sikorskiego�
Głowno,�tel.�kom.�507-892-390.

wynajem
�wynajmę�warsztat�500�mkw.,��

4�kanały,�wysokość�5m,�ogrzewany,�
duży�plac�parkingowy,�Łowicz�ul.�armii�
krajowej,�tel.�kom.�601-888-400.

�Do�wynajęcia�M-4,�1-piętro,�tel.�kom.�
605-679-749.

 tanie pokoje noclegowe, Łowicz, 
Plac Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-
16, tel. kom. 512-098-358.

�wynajmę�lokal�użytkowy�70�mkw.,�ul.�
zduńska,�tel.�kom.�607-442-383.

rekLaMa
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�Do�wynajęcia�w�warszawie�
3-pokojowe�mieszkanie�w�nowym�bloku,�
dobra�lokalizacja,�2.000zł+czynsz,�tel.�
kom.�579-001-220,�po�18.00.

�Dam�ziemię�w�dzierżawę,�okolice�
Głowna,�tel.�kom.�664-059-330.

�Mieszanie�do�wynajęcia,�Stryków,�tel.�
kom.�667-376-934.

�wynajmę�lokal�handlowy,��
z�pomieszczeniem�chłodni�na�targowicy�
w�Łowiczu,�tel.�kom.�608-198-430.

�wynajmę�dom�z�podwórkiem,�
najchętniej�na�kwatery�pracownicze,�tel.�
kom.�699-902-211.

�wynajmę�mieszkanie�2-pokojowe,�
centrum�Łowicza,�tel.�kom.�602-328-896,�
po�16.00.

�budynek�inwestycyjny:�Łowicz,�tel.�
kom.�508-953-694.

 Wynajmę duży dom na kwatery 
pracownicze w Głownie, tel. kom. 
668-349-942.

�Do�wynajęcia�mieszkanie�
2-pokojowe,�os.�Dąbrowskiego,�tel.�kom.�
798-081-184.

�Do�wynajęcia�pokój�w�Łowiczu,�tel.�
kom.�666-889-820.

�wynajmę�mieszkanie�100�mkw.,�
Łowicz,�tel.�kom.�604-961-560.

�wynajmę�halę�600�mkw.�(50x12)�
wysokość�4,5,�socjalne,�dobry�podjazd,�
blisko�a2,�okolice�bolimowa,�tel.�kom.�
603-112-242.

kupno różne
�kupię�owoce�kasztanowca:�kasztany,�

tel.�kom.�574-827-824.

�kupię�pustaki�i�blachę�trapezową�
używaną,�tel.�kom.�662-240-085.

�kupię�orzechy�włoskie,�tel.�kom.�
576-193-038.

sprzedaż różne
�kręgi,�pokrywy,�przepusty,�płytki�

chodnikowe�w�kolorze,�tel.�kom.�
531-467-981.

 Piasek płukany, pospółka, żwiry 
podsyp, tel. kom. 721-650-863.

 Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

 Sprzedam choinki: świerk srebrny, 
świerk pospolity. Plantacja 3ha, tel. 
kom. 516-315-356, 604-215-768.

�betoniarka,�sprężarka�samoróbka,�
pojemnik�1000l,�rusztowanie�
warszawskie�22�ramki,�tel.�kom.�
530-370-088.

�Łóżko�rehabilitacyjne,�tel.�kom.�
601-976-634.

 Mauzer 1000l cena 100 zł, tel. 
kom. 601-286-499.

�Strój�łowicki�9-12�lat,�tel.�kom.�
531-540-090.

�tanio�sprzedam�odkurzacz�wodny.�
Dzwonić�w�godz.�10.00-18,00,�tel.�kom.�
514-920-702.

�chłodnia�wędliniarska�3x2,5x2,5,�
tel.�(46)�837-42-46,�tel.�kom.�
605-578-502.

�betoniarki,�naprawa,�wyprzedaż�
części,�tel.�kom.�510-124-700.

�piec�na�ekogroszek�25�kw,�2006�rok,�
stan�dobry,�tel.�kom.�883-854-063.

�kamień�polny,�tel.�kom.�887-361-751.

�wkłady�szybowe�570x1465,�tel.�kom.�
888-612-432.

�Skrzynki�jedynki,�palety,�drabiny,�wagi,�
tel.�kom.�665-464-794.

�tunel�foliowy�7x30,�multiplaty,�
włóknina�12-metrowa,�tel.�kom.�
693-569-671.

�Mieszalnik�do�betonu�poj.�1.000�
dm3,�zagęszczarkę�100�kg,�tel.�kom.�
725-710-267.

�Sprzedam�piec�węglowo-miałowy�1,8�
kw�używany,�tel.�kom.�691-483-257.

 Pianino antyczne, wymaga 
strojenia, stan dobry, tel. kom. 
604-967-648.

�Spawarka�bester�225;�750�zł,�tel.�kom.�
500-385-907.

�Łóżko�rehabilitacyjne�elektryczne,�
wózek�inwalidzki,�materac�
przeciwodleżynowy,�tel.�kom.�
512-278-726.

�Sprzedam�świerk,�tel.�kom.�
697-116-271.

�Sprzedam�kamień�polny,�ok.10t,�różny,�
tel.�kom.�661-887-760,�po�18.00.

�Lodówka�stan�bdb,�tanio,�kuchnia�
gazowo-elektryczna,�stan�bdb,�tanio,�tel.�
kom.�506-960-968.

�tania�wyprzedaż�różnego�obuwia�i�
bielizny,�tel.�kom.�606-818-288.

�Grzejniki�żeliwne,�tel.�kom.�
606-188-034.

�Stół�bilardowy,�piec�ekogroszek,�
domek�letniskowy,�tel.�kom.�791-776-110.

�Sprzedam�futro�i�kożuch,�tel.�kom.�
731-462-042.

�Sprzedam�choinki�świąteczne�cięte�i�
doniczkowe�zwykłe�i�srebrne,�tel.�kom.�
693-677-112.

�Sprzedam�bale�topolowe�porżnięte�na�
7�cm,�tel.�kom.�693-677-112.

�Sprzedam�drzewo�jabłoni�pocięte�do�
kominka,�tel.�kom.�693-677-112.

�Łóżko�rehabilitacyjne�na�pilota�plus�
materace�przeciwodleżynowe,�tel.�kom.�
796-367-062.

�narożnik�brązowy�2,4x1,6,�tel.�kom.�
502-778-128.

 Sprzedam krajzegę z heblarką, tel. 
kom. 504-270-890.

�trociny�i�stemple,�tel.�kom.�
692-132-798.

�rusztowania�warszawskie,�tel.�kom.�
500-262-573.

�paleciak�elektryczny�Linde�2008r.,�
2.800�zł,�tel.�kom.�602-584-266.

�remonty�betoniarek,�tel.�kom.�
603-072-751.

�Sprzedam�łuparkę�do�drzewa,�tel.�
kom.�692-668-521.

�Sprzedam�drzewo�dębowe,�tel.�kom.�
692-668-521.

�Sprzedam�meble,�tel.�kom.�
695-778-924.

praca

dam pracę
�przyjmę�do�pizzerii�pomoc�kuchenną�

oraz�pomoc�na�bar�(weekendy),�tel.�
kom.�504-859-387,�885-353-500.

�zatrudnię�dekarzy�lub�pomocników,�
okolice�Dmosina,�tel.�kom.�609-846-316.

�Firma�5J�zatrudni�dziewiarzy,�tel.�kom.�
660-715-473.

�zatrudnię�kierowcę�c+e,�kraj�na�
chłodnię,�tel.�kom.�605-680-709.

�zatrudnię�do�sprzątania�domu,�
okolice�Łowicza,�tel.�kom.�660-083-556.

 Przy produkcji rolet żaluzji 
zatrudnię, możliwość przyuczenia, 
tel. kom. 501-033-415.

�zatrudnię�kierowcę�c+e�w�
ruchu�międzynarodowym,�tel.�kom.�
501-038-542.

�zatrudnię�kierowców�kat.�c+e�
w�transporcie�międzynarodowym,�
pojedyncze/podwójne�obsady,�nowe�
stawki,�3x�weekend�wolny,�tel.�kom.�604-
237-423,�782-223-211.

�zatrudnię�kierowców�kat.�c+e�na�
hiszpanię,�podwójna�obsada,�tel.�kom.�
799-277-337,�782-223-211.

�zatrudnię�mechanika�samochodów�
ciężarowych,�Łowicz,�ul.�kiernozka,�tel.�
kom.�698-645-426.

�zatrudnię�pomocnika�mechanika�
samochodów�ciężarowych,�Łowicz,�ul.�
kiernozka,�tel.�kom.�698-645-426.

�zatrudnię�pracownika�do�mycia�
ciągników�i�maszyn�rolniczych,�tel.�kom.�
501-504-723.

�zatrudnię�mechanika�do�naprawy�
ciągników�i�maszyn�rolniczych,�tel.�kom.�
501-504-723.

�biuro�rachunkowe�w�Łowicz�zatrudni�
na�część�etatu�również�emeryta�lub�
rencistę�z�wiedzą�pełnej�księgowości�
,�tel.�(46)�837-42-46,�tel.�kom.�
605-578-502.

�przyjmę�do�pracy�w�gospodarstwie�
sadowniczym�młodego,�niepalącego,�
odpowiedzialnego�mężczyznę,�tel.�kom.�
660-083-556.

�zatrudnię�kierowcę�c+e,�po�kraju,�na�
chłodnię,�Scania�4�na�tarczkę�55groszy�
z�km,�tel.�kom.�605-680-709.

�przyjmę�pomocników�budowlanych,�
tel.�kom.�665-373-897.

�zatrudnię�kierowcę�c+e�rencistę�lub�
emeryta�po�kraju,�super�praca,�tel.�kom.�
604-208-588.

�zatrudnię�mechanika�(lub�pomocnika)�
samochodów�ciężarowych,�tel.�kom.�
730-208-588.

 zatrudnię szwaczki, dzianina, 
tkanina, biustonosze,Głowno, 
tel. (42) 672-76-24, tel. kom. 
692-406-127.

�zatrudnię�do�gipsów,�pomoc�
budowlaną�i�dociepleniowców,�tel.�kom.�
600-575-945.

�Szwalnia�w�Głownie�zatrudni�
Szwaczki,�jedna�zmina,�praca�na�stałe,�
tel.�kom.�518-203-421.

�pracownik�do�warsztatu�
samochodowego,�drobne�naprawy,�
może�być�do�przyuczenia,�tel.�kom.�
883-970-776.

�zatrudnię�na�guzikarkę�dziurkarkę�
z�możliwością�przyuczenia,�tel.�kom.�
668-008-211.

�zatrudnię�elektromonterów,�tel.�kom.�
664-594-034.

 Pomocnika na budowę, tel. kom. 
785-402-533.

�Sklep�tesco�poszukuje�pracowników,�
tel.�kom.�797-024-200.

�zatrudnię�pracowników/pomocników�
ogólnobudowlanych,�tel.�kom.�
783-997-688.

�zatrudnię�kierowcę�kuriera,�do�firmy�
Spedimex.�Jazda�busem�8-epal,�kraj,�
mile�widziane�doświadczenie,�tel.�kom.�
510-380-226.

�zatrudnię�samodzielnego�brukarza,�
pomocników,�wysokie�wynagrodzenie,�
tel.�kom.�725-710-267.

�zatrudnię�kierowcę�kat.�c,�c+e,�
również�dorywczo,�kraj,�tel.�kom.�
601-385-525.

�przyjmę�do�pizzerii�w�Łowiczu�
pizzermana�z�możliwością�przyuczenia�
oraz�kierowcę�do�rozwozu�pizzy,�tel.�
kom.�504-859-387,�885-353-500.

 zatrudnię do prac brukarskich, 
roboty na terenie Łowicza i w 
okolicach. Możliwe przyuczenie., tel. 
kom. 697-778-557.

�zatrudnię�kierowcę�c+e�z�
doświadczeniem,�kraj,�tel.�kom.�
699-902-211.

�Szukam�krawcowej�chałupniczki,�tel.�
kom.�796-707-200.

�zatrudnię�pracownika�do�schroniska�
psów�w�piotrowicach,�tel.�kom.�
601-30-33-95.

�zatrudnię�pracownika�do�prac�
wykończeniowo-remontowych,�tel.�kom.�
607-343-338.

 zatrudnię szwaczki, stała praca 
jednozmianowa w Głownie, tel. kom. 
782-395-060.

�zatrudnię�pracownika�do�masarni,�tel.�
kom.�502-429-305.

�przyjmę�do�pracy�przy�dociepleniach�
budynków,�tel.�kom.�695-569-833.

�zatrudnię�pomocnika�do�prac�
wykończeniowych,�tel.�kom.�
600-961-577.

�zatrudnię�ekspedientki�do�pracy�w�
sklepie�spożywczym�w�Łowiczu,�tel.�
kom.�512-088-422.

�zatrudnię�spawaczy,�ślusarzy�do�
produkcji�ogrodzeń,�bram,�balustrad,�
cV:betomet@op.pl,�tel.�kom.�
508-382-120.

�przyjmę�murarza�i�pomocnika�
murarza�z�Łowicza,�tel.�kom.�
662-129-221.

�zatrudnię�hydraulika,�pomoc�
hydraulika,�tel.�kom.�691-991-000.

�zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�
(chłodnia);�wyjazdy�z�tesco�teresin.�
Dobre�zarobki,�tel.�kom.�608-067-847.

�zatrudnię�kierowcę�c+e,�transport�
krajowy.�Dobre�zarobki,�tel.�kom.�
608-067-847.

�emeryta�lub�rencistę�na�pracownika�
gospodarczego�z�zamieszkaniem�
przyjmę,�okolice�bolimowa,�tel.�kom.�
603-112-242.

szukam pracy
�Solidne�sprzątanie�domów�i�mieszkań,�

tel.�kom.�663-380-714.

�na�niepełny�etat�w�godz.�8.00-15.00,�
tel.�kom.�507-602-368.

remontowo-
budowlane

usługi
�układanie�kostki�brukowej,�tel.�kom.�

724-956-210.

�tynki�maszynowe,�tel.�kom.�
796-954-454.

�Dachy,�pokrycia�dachowe,�
konstrukcje,�obróbki,�tel.�kom.�
609-846-316.

�układanie�kostki�brukowej,�
opaski�wokół�nagrobków,�tel.�kom.�
667-189-380.

 Wylewki agregatem, tel. kom. 
698-480-048.

�usługi�kruszarką�(rozbiórki),�
przesiewaczem,�walcem,�ładowarką,�
koparko-ładowarką,�koparką�
gąsiennicowa,�wywrotką,�transport�
maszyn�budowlanych,�rolniczych,�tel.�
kom.�693-565-564.

�tynki�tradycyjne,�z�piaskiem�
kwarcowym,�wylewki,�solidnie,�tel.�kom.�
501-931-961.

�tynki�maszynowe�profesjonajne,�
wylewki,�tel.�kom.�604-144-668.

�usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�kom.�668-591-725.

�cyklinowanie,�polerowanie,�układanie�
parkietu,�tel.�kom.�501-249-461.

 Brukarstwo, tel. kom. 
791-306-104.

�Stawianie,�renowacja�kominów,�
wylewki,�elewacje,�tel.�kom.�739-021-981.

�remonty�wykończenia�od�a-z,�
szybko,�solidnie,�tel.�kom.�739-021-981.

�tynki�szare-mułkowane,�przeróbki,�
murowanie,�tel.�kom.�725-668-616.

�parkiety:�profesjonalne�układanie,�
cyklinowanie�z�polerowaniem,�
lakierowanie.�Schody:�cyklinowanie,�
lakierowanie,�tel.�kom.�607-090-260.

�usługi�minikoparką,�wywrotka�do�3,5�
tony,�tel.�kom.�608-632-134.

�Gładzie,�G/k,�malowanie,�tel.�kom.�
514-347-542.

�bramy�garażowe,�wrota,�drzwi.�
ogrodzenia,�bramy,�furtki,�tel.�kom.�
506-771-822.

�cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�kom.�
504-960-515.

�rozbiórki�budynków,�tel.�kom.�
784-464-959.

�usługi�koparko-ładowarką,�usługi�
wywrotką,�tel.�kom.�784-464-959.

�budowanie�garaży�od�podstaw,�
przeróbki�budynków�mieszkalnych�i�
gospodarczych,�murowanie�kominów�
z�klinkieru,�tel.�kom.�530-026-584,�
723-917-819.

�okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

 Glazura, terakota, tel. kom. 
537-663-191.

 tynki tradycyjne, tel. kom. 
537-663-191.

�Łazienki,�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

�Malowanie�pomieszczeń,�tel.�kom.�
733-788-522.

�remonty�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

�podłogi�drewniane,�parkiety:�
układanie,�cyklinowanie,�polerowanie,�
lakierowanie,�olejowanie.�Schody:�
renowacja.�profesjonalnie,�solidnie,�tel.�
kom.�733-552-113,�601-378-677.

�wykończenia�wnętrz,�remonty,�tel.�
kom.�532-115-111.

�Malowanie�dekoracyjne,�tel.�kom.�
666-152-315.

�Docieplanie�budynków,�elewacje,�
struktury:�agregatem.�tanio,�szybko,�
solidnie,�tel.�kom.�607-612-176.

�adaptacja�poddaszy,�ścianki�
działowe,�gipsowanie,�malowanie,�tel.�
kom.�607-612-176.

�krycie�dachów�i�sprzedaż�materiałów�
budowlanych.�tanio,�solidnie!,�tel.�kom.�
608-677-525.

�papa�-�tanio,�solidnie!,�tel.�kom.�
608-677-525.
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�Malowanie,�gipsowanie,�tapetowanie,�
panele,�płyta�G/k,�wykańczanie�
poddaszy,�tel.�kom.�535-466-501.

�rozbiórki,�wyburzanie�budynków,�
kompleksowo,�porządkowanie�terenów,�
tel.�kom.�665-412-890.

�Docieplenia�budynków,�elewacje,�
glazura,�terakota,�adaptacja�poddaszy,�
kompleksowe�wykończenia�wnętrz.�
FVat,�tel.�kom.�606-737-576.

�Gładź,�malowanie,�glazura,�terakota,�
wykańczanie�wnętrz,�malowanie�
elewacji.,�tel.�kom.�609-541-373.

�Dachy:�konstrukcje,�pokrycia,�
naprawy,�konserwacje,�malowanie,�
smarowanie,�tel.�kom.�609-227-348.

�wykończenia�poddaszy�płytą�k/g,�
sufity�podwieszane,�malowanie,�gładzie,�
glazura,�terakota,�przystępne�ceny,�tel.�
kom.�695-263-945.

�wykończenia,�malowanie,�gipsowanie,�
panele,�tel.�kom.�533-298-887.

�Malowanie�ogrodzeń�stalowych,�
betonowych,drewnianych,�tel.�kom.�
793-394-921.

�adaptacja�poddaszy,�ścianki,�sufity�
G/k,�malowanie,�gładzie,�glazura,�
terakota,�tel.�kom.�792-781-446.

�remonty,�tel.�kom.�603-043-995.

�złota�rączka”�bieżące�naprawy,�
wymiany,�hydraulika,�elektryka�i�inne,�tel.�
kom.�608-028-762.

�Malowanie,�tapetowanie,�gładź,�płyty�
k/g,�glazura.�wieloletnie�doświadczenie,�
tel.�kom.�608-685-867.

�Docieplanie�budynków,�gładzie,�
malowanie,�płyty�k/g,�panele�
podłogowe�i�ścienne,�glazura,�terakota,�
tel.�kom.�607-343-338.

�tynki,�tel.�kom.�575-661-940.

�Dachy,�elewacje.�Szybko,�tanio,�8%�
Vat,�tel.�kom.�502-859-742.

�Schody�drewniane.�komputerowe�
projektowanie�schodów.�Meble�na�
wymiar,�inne�usługi�stolarskie,�tel.�kom.�
663-766-557.

�Gładzie�gipsowe,�malowanie,�
zabudowy�k-G,�tel.�kom.�796-689-987.

�przyjmę�zlecenia�na�montaż�okien,�
drzwi�wewnętrznych�i�zewnętrznych,�
parapetów�oraz�wszelkie�regulacje.,�tel.�
kom.�506-611-475.

�przecieranie�drewna�u�klienta,�tel.�
kom.�506-202-161.

 Wykończenia wnętrz, adaptacja 
poddaszy, płyty k/G, malowanie, 
panele podłogowe, itp, tel. kom. 
513-985-412.

 tynki maszynowe, cementowo-
wapienne, tel. kom. 513-985-412.

�Glazura,�terakota,�sufity�podwieszane,�
wszelkie�zabudowy,�tynki�mozaikowe,�
kamień�dekoracyjny,�gładź,�malowanie,�
przeróbki�elektryczne,�tel.�kom.�
605-562-651.

sprzedaż
�Sprzedaż�piasku,�kruszyw,�ziemi�

ogrodowej�sortowanej,�tel.�kom.�
693-565-564.

�tanie�blachy�trapezowe,�dostępne�
od�ręki,�różne�kolory,�przystępna�
cena,�Łowicz�ul.�klickiego�70,�tel.�kom.�
501-543-057.

�beczki�spożywcze�(na�kapustę/
ogórki)�160;�200-litrowe,�tel.�kom.�
508-174-778.

�beczki�spożywcze�(na�kapustę/
ogórki)�160;�200-litrowe,�25zł,�tel.�kom.�
784-440-092.

�Drut�zbrojeniowy,�tel.�kom.�
665-464-794.

�extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

�Żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�kopalnia�
Maurzyce,�tel.�kom.�601-239-779.

�rusztowania�warszawskie,�tel.�kom.�
500-262-573.

usługi 
instalacyjne

�hydraulika�kompleksowo,�tel.�kom.�
601-818-310.

 elektryk, tel. kom. 506-522-852.

�wiercenie�studni�głębinowych,�tel.�
kom.�608-266-128.

�anteny:�montaż,�instalacje,�tel.�kom.�
601-306-566.

�usługi�elektryczne,�tel.�kom.�
509-838-364.

�usługi�hydrauliczne:�kompleksowo.�
przeciski�podziemne,�przyłącza�
wod.-kan.,�usługi�koparko-ładowarką,�
oczyszczalnie�przydomowe,�również�
jako�podwykonawca,�tel.�kom.�
601-379-355.

�usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�złota�rączka,�tel.�kom.�
506-891-289.

� instalacje�elektryczne,�dokumentacja,�
tel.�kom.�603-446-412.

�elektryk:�usługi�elektryczne.�
wykonywanie�instalacji�od�podstaw;�
modernizacja,�tel.�kom.�609-219-094.

�Drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
kom.�535-466-501.

usługi inne
�Masz�problem�z�komputerem:�

zadzwoń.,�tel.�kom.�504-070-837.

�wypożyczę�napis�ledowy�LoVe,�
stół�wiejski,�nalewak�piwny,�ławeczki,�
parasol,�dowóz,�tel.�kom.�889-994-992.

�rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�
wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�tel.�kom.�
667-732-751.

�wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�
koszowymi�27-metrowymi,�tel.�kom.�
668-591-725.

�cięcie�drzew�niebezpiecznych,�
pielęgnacja�zieleni�i�ogrodów,�tel.�kom.�
782-718-483.

 instalacje fotowoltaiczne, tel. kom. 
727-534-450.

�kamaz�-�przewóz:�piasek,�żwir,�ziemia,�
itp.,�tel.�kom.�784-464-959.

�odnawianie�wanien,�tel.�kom.�
600-979-826.

�okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

�usługi�koparko-ładowarką,�tel.�kom.�
512-098-358.

�naprawa�telewizorów,�Łowicz�
topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,�tel.�
kom.�728-227-030.

�blacharstwo,�lakiernictwo�
samochodowe,�tanio,�tel.�kom.�
728-765-159.

�karczowanie�sadów,�działek�
budowlanych�itp,�tel.�kom.�530-026-584,�
723-917-819.

�usługi�transportowe,�bus,�
przeprowadzki.�tanio,�tel.�kom.�
784-390-366.

�trak�objazdowy,�tel.�kom.�506-202-161.

�wycinka�drzew,�tel.�kom.�510-052-908.

nauka
�prace�dyplomowe,�licencjackie,�

magisterskie�-�pomoc,�przepisywanie�
tekstów,�tabele,�rysunki,�wykresy�i�in..�
transkrypcja�nagrań,��
tel.�kom.�794-060-711,�Łowicz.

�Język�angielski,�niemiecki,�tel.�kom.�
663-684-178.

�Matematyka,�tel.�kom.�791-802-482.

�kanadyjczyk�polskiego�pochodzenia:�
nauka�angielskiego�i�francuskiego,�
wszystkie�poziomy,�tel.�kom.�
604-621-125.

�nauka�i�korepetycje:�angielski,�
francuski�dla�uczniów�szkół�
podstawowych�i�średnich,�tel.�kom.�
604-621-125.

�Matematyka�(podstawówka),�tel.�kom.�
506-109-914.

�zajęcia�z�matematyki�w�Szkole�
Matematyka�na�5�z�plusem,�tel.�kom.�
577-499-553.

�Matematyka,�tel.�kom.�601-303-279.

�nauka�Języka�angielskiego�Jacek�
romanowski,�tel.�kom.�607-440-582.

�Matematyka,�tel.�kom.�607-440-582.

�angielski,�profesjonalnie.�Dzieci,�
młodzież,�tel.�kom.�880-233-777.

�Matematyka,�tel.�kom.�695-537-664.

�Matematyka,�tel.�kom.�660-781-884.

�J.�angielski,�polski.�korepetycje.�
wypracowania.�tanio,�tel.�kom.�
607-328-038.

�Matematyka:�korepetycje�(kl.�iV-Vi),�tel.�
kom.�604-775-340.

�angielski:�dojeżdżam,�tel.�kom.�
668-374-033.

�korepetycje:�fizyka,�matematyka,�
przygotowanie�do�matury,�tel.�kom.�
604-449-538.

�korepetycje,�język�niemiecki,�
profesjonalnie,�tel.�kom.�690-830-170.

�Matematyka,�angielski,�tel.�kom.�
515-459-141.

�pomoc�przy�pisaniu�prac�
licencjackich,�magisterskich�itp.,�tel.�
kom.�507-602-368.

rolnicze – kupno

płody rolne
�Skup�zboża,�tel.�kom.�508-471-814.

�kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�783-112-512.

�kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�607-202-732.

 Skup kukurydzy mokrej, 
zapewniam transport, tel. kom. 
600-323-947.

�kupię�kilka�ton�mieszanki�zbożowej,�
tel.�kom.�600-623-430.

�Skup�zbóż�paszowych:�jęczmień�675�
zł,�pszenżyto�590�zł,�pszenica�675�zł,�
transport/załadunek,�Leśniczówka�k./
Soboty,�tel.�kom.�505-406-917.

�kupię�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
668-478-617.

hodowlane
 Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

 kupię byki, tel. kom. 601-307-164.

 kupię jałówki, tel. kom. 
601-307-164.

 kupię krowy, tel. kom. 
601-307-164.

�kupię�byki�do�300kg�dalszy�chów,�tel.�
kom.�603-802-304.

�kupię�kozę,�tel.�kom.�722-256-213.

�kupię�byczki�mieszańce,�17�zł/kg,�tel.�
kom.�883-806-661.

maszyny
�ciągnik,�maszyny,�tel.�kom.�

792-703-272.

�kupię�c-328,�c-330,�c-360,�c-355,�
c-380,�Mtz,�MF-255,�t-25�władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�kom.�
502-939-200.

�wszystkie�ciągniki�rolnicze,�przyczepy,�
tel.�kom.�725-361-836.

�pług�z�przedpłużkami,�talerzówka,�
glebogryzarka�kupię,�tel.�kom.�
510-278-543.

�kupię�sadzarkę�2-rzędową�do�warzyw,�
tel.�kom.�693-278-958.

�każdego�bizona�oraz�inne�kombajny,�
mogą�być�do�remontu,�tel.�kom.�
602-522-478.

�kupię�maskę�do�ciągnika�ursus�
c-325,�tel.�kom.�609-942-407.

inne
�kupię�obornik�okolice�Świeryża,�tel.�

kom.�662-585-814.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
�burak�pastewny,�tel.�kom.�

603-153-538.

 Suche wysłodki, śruty, otręby, tel. 
kom. 602-235-159.

�wysłodki�buraczane�z�transportem,�
tel.�kom.�601-630-882.

�truskawka�azja,�rumba,�czatolin,�tel.�
kom.�725-406-808.

 Wysłodki jabłkowe, żużel, tel. kom. 
600-323-947.

�zboże,�sianokiszonka,�tel.�kom.�
662-585-814.

�pszenica�jara,�Mysłaków,�tel.�kom.�
605-828-245.

�Sprzedam�pszenżyto,�tel.�kom.�
722-152-794.

�Sprzedam�siano�w�balotach�(11�
balotów)�oraz�sianokiszonkę(5�balotów),�
tel.�kom.�607-317-651.

�pszenżyto�gmina�Dmosin,�tel.�kom.�
604-871-975.

�Sprzedam�2t�pszenżyta,�bednary�
kolonia�38,�tel.�(46)�838-61-22.

�Sprzedam�mieszankę�zbożową,�tel.�
kom.�692-119-203.

�Sprzedam�pszenżyto�i�słomę,�tel.�kom.�
516-477-037.
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�ziemniaki�paszowe,�tel.�kom.�
515-236-142.

�ziemniaki�odpadowe,�tel.�kom.�
508-364-849.

�Sprzedam�zboże,�tel.�kom.�
515-236-142.

�Dynia,�tel.�kom.�669-419-342.

�Sadzonki�truskawek�Malwina,�tel.�kom.�
579-048-520.

�Sprzedam�zboże,�tel.�kom.�
668-181-142.

�Sprzedam�sadzonki�truskawek,�tel.�
kom.�665-220-406.

�odpady�marchwi,�ładna,�tel.�kom.�
514-323-077.

�pszenżyto�paszowe,�tel.�kom.�
888-822-173.

�burak�ćwikłowy�na�paszę,�tel.�kom.�
515-121-410.

�Sprzedam�sadzonki�truskawek,�
odmiany�rózne,�tel.�kom.�608-109-956.

�Słoma�w�balotach�ze�stodoły,�
noeborów,�tel.�kom.�661-887-760.

�Sprzedam�ziemniaki�paszowe�drobne,�
tel.�kom.�606-485-033.

�Sadzonki�truskawek�azja,�rumba,�tel.�
kom.�663-428-181.

 Sprzedam dynie na paszę, 20 gr/
kg, tel. kom. 692-032-123.

�Sprzedam�zboże,�tel.�kom.�
783-637-875.

�Słoma,�tel.�kom.�697-634-138.

�Sadzonki�truskawek,�tel.�kom.�
793-482-123.

�Sadzonki�truskawek�Granderoza,�
rumba,�alegro,�tel.�kom.�506-560-993.

�Sprzedam�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
668-478-617.

�ziemniaki�paszowe�3t,�tel.�kom.�
607-706-343.

�Sprzedam�słomę�duże�bele,�tel.�kom.�
668-424-376.

�czosnek�nieoczyszczony�wiosenny,�
na�kilogramy,�tel.�kom.�693-875-143.

�Marchew�odpadowa,�tel.�kom.�
880-177-805.

�Sprzedam�ziemniaki�odpadowe,�tel.�
kom.�533-077-701.

�Sprzedam�siano�i�sianokiszonkę,�tel.�
kom.�697-212-454.

�kapusta�kwaszona,�hurt,�detal,�FVat,�
tel.�kom.�508-194-191.

�ziemniaki,�tel.�kom.�605-328-812.

�Sprzedam�pszenżyto,�mieszankę,�tel.�
kom.�662-752-205.

�burak�pastewny,�tel.�kom.�
603-153-538.

�Dynia,�tel.�kom.�507-531-109.

�Sprzedam�mieszankę,�pszenżyto�20t,�
tel.�kom.�668-146-499.

�Sprzedam�pszenżyto,�tel.�kom.�
517-441-538.

�ziemniaki�paszowe,�tel.�kom.�
517-544-028.

�Żyto,�kukurydza,�owies,�mieszanka,�
pszenżyto,�pszenica,�słoma,�tel.�kom.�
506-115-015.

�Sprzedam�sadzonki�truskawek,�gmina�
Głowno,�tel.�kom.�665-833-084.

�Sadzonki�truskawek,�tel.�kom.�
726-519-973.

�Sprzedam�słoma�okrągłe�belki,�
okolice�Głowna,�tel.�kom.�504-985-644.

�Sprzedam�ziemniak�odpadowy�na�
paszę,�tel.�kom.�502-498-184.

�owies,�tel.�kom.�693-220-901.

�Sprzedam�buraczek�czerwony,�
paszowy,�tel.�kom.�604-262-117.

hodowlane
�byczki�do�dalszego�chowu,�tel.�kom.�

695-922-623.

�Sprzedam�jałówkę�wycielenie�
24.11.2019r,�tel.�kom.�721-682-674.

�Sprzedam�byczki,�tel.�kom.�
723-175-190.

�Dwie�jałoszki�dziewięć�i�jedenaście�
miesięcu,�tel.�kom.�662-576-666.

�Gęsi�łabędziowe,�kaczki�francuskie�
białe,�tel.�kom.�604-871-975.

�Sprzedam�2�krowy�po�wycieleniu,�tel.�
kom.�886-807-369.

�Jałówkę�wysokocielną�Simental�
wycielenie�5.11.2019r,�tel.�kom.�
721-169-137.

�Jałówka�cielna,�wycielenie�początek�
grudnia,�tel.�kom.�726-405-241.

�Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�14�
listopada,�tel.�kom.�693-975-404.

�Jałówka�cielna�hF,�termin�wycielenie�
5.11.2019,�tel.�kom.�601-962-832.

�Jałówka�wysokocielna,�urzecze,�tel.�
kom.�727-620-952.

�Jałówka�typ�hF,�wycielenie�koniec�
października,�tel.�kom.�663-491-136.

�owce�kameruńskie,�tel.�kom.�
726-121-861.

�Drób�ozdobny,�nioski,�kaczki,�indyki,�
perliczki,�tel.�kom.�726-121-861.

�Sprzedam�gęsi,�tel.�kom.�722-256-213.

�kaczki�rosołowe,�tel.�kom.�
887-867-629.

�Sprzedam�krowę�na�wycieleniu,�tel.�
kom.�665-974-254.

�Sprzedam�2�jałówki�wycielenie�
listopad,�grudzień,�tel.�kom.�
500-049-265.

�Sprzedam�3�byków�400kg�
14-miesięcznych,�tel.�kom.�729-304-322.

�Sprzedam�byczki,�tel.�kom.�
511-611-296.

�Sprzedam�jałówkę�hodowlaną�
czerwony�hF�i�krowę�wycielenie�w�
połowie�listopada,�tel.�kom.�721-085-091.

�Sprzedam�2�jałówki�na�wycieleniu�5�
listopad,�13�grudzień,�cena�5100/szt,�tel.�
kom.�609-775-662.

�Sprzedam�krowy�i�jałówki,�likwidacja�
stada,�tel.�kom.�695-684-362.

�Sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
570-513-525.

�Sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
536-880-865.

�Sprzedam�jałówki�na�wycieleniu,�tel.�
kom.�609-842-677.

�Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
kom.�692-912-891,�508-157-179.

�prosiaki,�tel.�kom.�697-049-235.

�Sprzedam�jałówkę,�duża,�wycielenie�
10.11.19,�tel.�kom.�721-296-923.

�Sprzedam�3�cielaki�jałoszki,�tel.�kom.�
692-778-350.

�Jałoszka�10�miesięcy,�tel.�kom.�
603-214-237.

�prosiaki�10�sztuk,�kiernozia,�tel.�kom.�
508-616-454.

�Sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
663-613-183.

maszyny
�kupię�kombajn�(bolko,�anna,�karlik),�

sadzarkę,�cyklop,�troll,�rozrzutnik,�
glebogryzarkę,�kopaczkę,�inne,�tel.�kom.�
511-713-596.

�Fendyt�610,�612,�c-360,�białoruś�
zamienię�na�c-330�oraz�sadownicze�
MF-374S,�Same�Golden,�tel.�kom.�
504-475-567.

�beczka�asenizacyjna�4.000�l,�stan�
bdb.,�śrutownik�bijakowy,�tel.�kom.�
600-523-438.

�waga�automatyczna�do�bobu,�
łuskarka,�płuczka,�taśmociągi,�tel.�kom.�
790-575-493.

�orkan,schładzalnik�do�mleka�
550-litrowy�alfalawal,�tel.�kom.�
607-889-775.

�agregat�uprawowy,�hydraulicznie�
składany�szer.�5.2,�tel.�kom.�
695-608-762.

�brona�talerzowa�z�wałem�packera;�
wałki�rozrzucające�rozrzutnika�
Fortschritt,�tel.�kom.�692-146-594.

�krokodyl�do�obornika�130cm,�tel.�
kom.�508-194-191.

�Śrutownik�bąk,�przyczepka�1-osiowa,�
chwytak�bel�zawieszany,�brama�
4,30x1,70,�tel.�kom.�510-846-486.

�rozrzutnik�1-osiowy,�tel.�kom.�
693-286-129.

�wywrotka�jednoosiowa�3,5t�
trójstronna,�nowa�8500zł,�tel.�kom.�
880-709-761.

�Sprzedam�łuparkę�do�drewna,�tel.�
kom.�515-236-142.

�Sprzedam�przyczepę�3,5t�wywrotka,�
kultywator�2.10m,�pług�3,�przetrząsacz�
karuzelowy�4.6m,�tel.�kom.�602-121-614.

�opony�14�zimówki,�pług�skibowy,�
glebogryzarka,�tur,�tel.�kom.�
518-379-833.

�kombajn�bizon�zo56,�tel.�kom.�
888-822-173.

�pompa�wtryskowa�do�c-330,�tel.�kom.�
795-405-508.

�Sprzedam�prasę�rolującą�Sipma�
z279/1�Farma,�1998�rok,�Meskorol�
przetrząsarko-zgrabiarka�2002�rok,�tel.�
kom.�667-349-210.

�prasa�Sipma�z-569/1�Farma�ii,�2008�
rok,�kosiarka�rotacyjna�polska,�tel.�kom.�
609-313-912.

�Sprzedam�rozrzutnik,�tel.�kom.�
692-673-808.

�Sprzedam�ursus�c-330M�z�turem,�tel.�
kom.�607-418-736.

�Sprzedam�suszarnię�do�kukurydzy�na�
olej�opałowy,�tel.�kom.�696-463-410.

�wały�posiewne,�zawieszane,�tel.�kom.�
601-272-521.

�przyczepa�18,�3-stronny�wywrot,�tel.�
kom.�601-272-521.

�pługi�kverneland:�zagonowy;�
obrotowy,�tel.�kom.�663-931-810.

�Siewka�nawozowa�2-talerzowa�
amazone,�tel.�kom.�601-272-521.

�agregat�uprawowy,�5-metrowy�
konskilde,�tel.�kom.�663-931-810.

�rozrzutnik�2-osiowy,�stan�dobry,�tel.�
kom.�609-184-092.

�Sprzedam�kombajn�MF835,�
przyczepę�4,5t�wywrot,�tel.�kom.�
607-706-343.

�rozsiewacz�nawozu�MXL-2100�unia�
brzeg�ze�sterownikiem,�zawieszany�na�
wózku,�możliwość�sprzedaży�razem�lub�
osobno,�tel.�kom.�697-941-558.

�rozrzutnik�8t�i�inny�sprzęt,�tel.�kom.�
511-242-979.

�opryskiwacz�Ślęza�i�rozrzutnik�
sprzedam,�tel.�kom.�696-107-903.

�Sprzedam�grubera�6�łap�unia,�tel.�
kom.�699-917-956.

�Sprzedam�opryskiwacz�sadowniczy�
agrola,�tel.�kom.�793-104-253.

�zetor�5211,�stan�bdb,�tel.�kom.�
532-360-574.

�rozrzutnik�obornika�10-tonowy,�
Fortschritt�t-088,�prasa�zwijająca�
Sipma�z-569�Farma2�2008r,�tel.�kom.�
692-648-948.

�pług�4-skibowy,�zagonowy,�tel.�kom.�
694-567-258.

�Sprzedam�wycinak�kiszonki�Fella�z�
windą,�tel.�kom.�797-775-715.

�pługi�kverneland�zabezpieczenia�
resorowe,�tel.�kom.�799-081-590.

�owijarka�kverneland,�tel.�kom.�
799-081-590.

�Sprzedam�śrutownik�bijakowy,�tel.�
kom.�781-384-431.

�Sprzedam�siewnik�17,�tanio,�tel.�kom.�
696-440-845.

�Sprzedam�sortownik�do�ziemniaków,�
tel.�kom.�601-949-658.

�części�używane�do�bizona�i�innych,�
tel.�kom.�602-522-478.

�kombajn�bizon�w�oryginale,�1989�rok,�
tel.�kom.�602-522-478.

�rozrzutnik�Fortschritt�Jaskin,�
rozsiewacz�wapna,�tel.�kom.�
506-115-015.

�wyciąg�krotoszyn�z�pilotem,�tel.�kom.�
665-436-993.

inne
�obornik�bydlęcy�sprzedam,�tel.�kom.�

693-157-117.

�Sprzedam�maszt�zawieszany�
do�ciągnika�3-sekcyjny,�wysokość�
podnoszenia�1,7m,�tel.�kom.�
508-448-858.

�kojce�porodowe�z�wygrodzeniami�
6szt.,�tel.�kom.�781-243-450.

�Sprzedam�obornik�bydlęcy,�tel.�kom.�
665-287-647.

�Sprzedam�obornik,�tel.�kom.�
887-978-144.

�obornik�bydlęcy�z�dowozem,�tel.�kom.�
726-121-861.

rolnicze - usługi
�białkowanie�obór,�tel.�kom.�

518-168-598.

�transport�maszyn�rolniczych,�tel.�kom.�
665-734-042.

�Serwis�-�naprawy:�John�Deere,�new�
holland,�zetor,�Deutz-Fahr,�kubota,�tel.�
kom.�697-778-780.

�okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

�zbiór�kukurydzy�na�ziarno,�tel.�kom.�
606-294-284.

�zrobię�bramy�do�stodoły,�garażu,�
obory�oraz�ogrodzenia,�tel.�kom.�
505-928-735.

 Naprawa ciągników i maszyn 
rolniczych z dojazdem na miejsce, 
tel. kom. 782-273-568.

zwierzęta

sprzedaż
�oddam�zadbane�kocięta,�tel.�kom.�

880-233-777.

�Sprzedam�gołębie�różnej�rasy,�tel.�
kom.�721-557-754.

�ratlerek�10-tygodniowy,�tel.�kom.�
607-302-816.

�ryby�do�stawu�karp,�kroczek,�
szczupak�sprzedam,�tel.�kom.�
506-671-456.

�Sprzedam�szczeniaki�owczarka�
niemieckiego�czarne,�tel.�kom.�
516-357-337.

�Sprzedam�suki�1,5-�i�2,5-roku�
owczarka�niemieckiego�długowłosego,�
tel.�kom.�504-202-526.

�Szczenięta�owczarka�niemieckiego�
krótkowłose�i�długowłose�na�sms�nie�
odpowiadam,�tel.�kom.�691-355-728.

�kozy�sprzedam�tanio,�tel.�kom.�
783-858-282.

�Gęsi�białe,�tel.�kom.�697-909-852�po�
15:00.

inne
�krycie:�sznaucer�miniaturka;�york�

miniatura�1,50�kg;�jamnik,�tel.�kom.�
515-277-426.
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Lekka atletyka�|�XiX�powiatowe�Masowe�biegi�LzS

Przełajem po parku w Kiernozi
Po raz 19. Kiernozia była go-

spodarzem Powiatowych Maso-
wych Biegów Przełajowych Zrze-
szenia LZS. Zawody jak zwykle 
odbyły się w parku, a sprzyjająca 
aura zachęcała do wzięcia udziału 
w tej imprezie. W biegach wystar-
towało prawie 150 zawodników  
z pięciu gmin naszego powiatu. 

– Zawody przebiegały w 
sportowej atmosferze, a co naj-
ważniejsze bez kontuzji i więk-

szych problemów, pomimo pew-
nych technicznych utrudnień.  
Najczęściej na najwyższym stop-
niu podium, bo aż 3 razy stawa-
li sportowcy gminy Nieborów  
i to oni wygrali klasyfikację me-
dalową. Natomiast w klasyfikacji 
punktowej gmina Chąśno zale-
dwie o 2 punkty wyprzedziła re-
prezentację gospodarzya – relacjo-
nował główny organizator Leszek 
Łysio.  zł

�klasyfikacja medalowa:
1.�Gmina�nieborów�–�3�złote,�1�srebrny.

2.�Gmina�chąśno�–�2�złote,�1�srebrny.

3.�Gmina�kiernozia�–�1�złoty,�1�srebrny,�2�brązowe.

4.�Gmina�kocierzew�–�3�srebrne,�1�brązowy.

5.�Gmina�Domaniewice�–�3�brązowe.

�klasyfikacja punktowa: 
1.�Gmina�chąśno 76�pkt.

2.�Gmina�kiernozia� 74�pkt.

3.�Gmina�nieborów� 64�pkt.

4.�Gmina�Domaniewice� 60�pkt.

5.�Gmina�kocierzew� 56�pkt.

Chętnych do biegu�po�parku�nie�brakowało.
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Lekka atletyka�|�XX�powiatowe�igrzyska�LzS

Najlepsi zawodnicy są w gminie Domaniewice
20 października w Domanie-

wicach odbyły się XX Powiato-
we Igrzyska LZS w Lekkoatlety-
ce oraz Sportach Rekreacyjnych,  
w których uczestniczyli zawodni-
cy reprezentujący pięć gmin po-
wiatu łowickiego. 

Wśród kobiet w zawodach LA 
I miejsce zajęła gmina Domanie-
wice – 108 pkt, przed gminą Zdu-
ny 83 pkt, gminą Łowicz 80 pkt i 
gminą Nieborów 32 pkt. Klasyfi-
kacja mężczyzn: 1. Domaniewice 
97 pkt, 2. Zduny 87 pkt, 3. Łowicz 
70 pkt i 4. Nieborów 58 pkt. 

W konkurencjach rekreacyj-
nych: w spacerze rolnika wygra-
ły Domaniewice przed Zdunami  
i Łowiczem, slalomie piłkarskim 
wygrały Domaniewice przed Nie-
borowem i Zdunami, natomiast  
w przeciąganiu liny trzy pierwsze 

miejsce zajęły Łowicz, Domanie-
wice i Nieborów. 

W łącznej klasyfikacji zwy-
ciężyła gmina Domaniewice –  

183 pkt., drugą lokatę zajęły Zdu-
ny 138 pkt, trzecią Nieborów  
134 pkt., czwartą Łowicz 133 pkt.,  
a piątą Kocierzew 16 pkt.  zł

organizatorzy zawodów i selekcjonerzy najlepszych�ekip�powiatu.�
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Szachy |�iii�„robkoL-open’2019”

Łąpieś wszedł do Ligi Mistrzów
19 października w II LO w Ło-

wiczu odbył się 4 turniej w ra-
mach całorocznych rozgrywek III 
„Robkol-Open’2019”. Do rywali-
zacji stanęło 26 zawodników, któ-
rzy walczyli o pięć pucharów. 

Zwycięzcą okazał się dotych-
czasowy lider ze Zdun Łukasz 
Łąpieś, który tylko lepszym 
współczynnikiem średni Buh-
choltz wyprzedził kolegę klubo-
wego Błażeja Czyżaka (obaj 
uzyskali po 7,5 punktu). Łukasz 
wreszcie zwyciężył w zawodach 
powiatowych i zdobył awans do 
Szachowej Ligi Mistrzów, któ-
ra zostanie rozegrana w Ośrodku 
Sportu i Rekreacji w ostatni week-

end grudnia. Najniższe miejsce na 
podium zajął Robert Chojnow-
ski z UKS „Pałac” Nieborów, 
mając pół oczka straty do wymie-
nionej dwójki. 

Klasyfikacje juniorów zdomi-
nował w zawodach kacper za-
krzewicz tym razem też jako 
drugi odebrał puchar w tej grupie. 
Najlepszym zawodnikiem do ran-
kingu 1400 była Wiktoria Mitrę-
ga, a klasyfikację „płci pięknej” 
wygrała jej siostra Lena. Ostatnią 
nagrodę zabrał do domu ernest 
Wolski, najlepszy zawodnik mło-
dego pokolenia do lat 10. 

Liderem po 4 turniejach jest 
wciąż tryumfator sobotnich za-

wodów Łukasz Łąpieś mający na 
swoim koncie 28,5 punktu i o dwa 
oczka wyprzedza Kacpra Zakrze-
wicza. Trzecią lokatę zajmuje bez 
zmian Robert Chojnowski z do-
robkiem 24 punktów. 

Gospodarzem kolejnego turnie-
ju będzie UKS „Pałac” Nieborów, 
a odbędzie się on w SP w Niebo-
rowie 9 listopada o 9.30.  Fischer

Łukasz Łąpieś wygrał�wreszcie�
swój�pierwszy�turniej.

Fo
t.

�r
o

b
e

r
t�

c
h

o
Jn

o
w

S
k

i

Szachy |�Międzywojewódzkie�Mistrzostwa�Juniorów

Siostry Mitręga w Mistrzostwach Polski 
Od 14 do 18 października  

w Sielpii Wielkiej w Elimi-
nacjach Strefowych Juniorów  
w szachach klasycznych, w gronie 
77 chętnych do awansu do grona 
najlepszych zawodników w kraju 
,znalazła się trójka zawodników  
z powiatu łowickiego: Lena Mi-
tręga i Wiktoria Mitręga  
z UKS Pałac Nieborów oraz er-
nest Wolski z Pijarskiego KS. 

System gry na takich zawodach 
nie daje zawodnikom wytchnie-
nia, gdyż praktycznie trzeba było 
grać po dwie długie partie dzien-
nie. Każda przegrana powodowa-
ła spadek w środek grupy i kolej-

na partia była już walką „o życie” 
(czyli o awans). Po pięciu dniach 
rywalizacji z zawodnikami z woje-
wództwa łódzkiego i świętokrzy-
skiego okazało się, że 2/3 planu 
trenera Roberta Chojnowskiego 
została wykonane. Siostry Mitrę-
ga zajęły trzecie miejsca w swoich 
grupach wiekowych i awansowa-
ły do Finałów Mistrzostw Polski 
Juniorów, które odbędą się wio-
sną 2020 roku. Trochę szczęścia 
i argumentów czysto szachowych 
zabrakło Ernestowi, który musi 
porządnie przepracować 12-mie-
sięczny okres, by powalczyć  
o awans za rok. Fischer

Wiktoria i Lena�zagrają��
w�Mp�Juniorów�w�roku�2020.
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koszykówka�|�wojewódzka�liga�kadetów�u-16�M�

Kadeci Księżaka bez zwycięstwa 
Bez zwycięstwa w lidze po-

zostają kadeci Księżaka Łowicz. 
Podopieczni trenera Arkadiusza 
Kobusa, rywalizujący w lidze wo-
jewódzkiej kadetów (do lat 16)  
w niedzielę, 20 października po-
jechali na mecz do Skierniewic 
z miejscowym AZS-em PWSZ  
i przegrali 37:95. 

Księżacy już od pierwszych 
minut mieli sporo problemów 

i widać było, że gospodarze są 
mocniejszą ekipą. Nasz team nie 
mógł sobie poradzić z mocniej-
szymi fizycznie rywalami i szyb-
ko tracił dystans. 

Do przerwy łowiczanie prze-
grywali już 15:49 i wiadomo było, 
że tego meczu nie da się wygrać. 
Księżacy walczyli o najwyższą 
zdobycz punktową, ale ostatecz-
nie przegrali 37:95.  zł 

�AzS PWSz Skierniewice – 
UMkS księżak Łowicz 95:37�
(27:8,�22:7,�22:13,�24:9).�
księżak: Miłosz�Liberski�13,�Mak-
sym� branicki� 12� (1×3),� Szymon�
Durmaj� 4,� Łukasz� pińkowski� 3,�
Dominik�wilk�2,�bartłomiej�wójcik�
2,�wojciech�Szygulski�1,�Mikołaj�Ja-
błoński,�Dawid�Szachogłuchowicz,�
Grzegorz� krzyżanowski,� kajetan�
kowalski.�

koszykówka |�woj.�liga�młodziczek�młodszych�u13,�gr.�a�

Młodziczki z Pro-Basketem bez szans 
Dwa mecz rozegrały w osta-

niem czasie najmłodsze koszy-
karki Księżaka-2007 Łowicz. 
Podopieczne trenera Mateusza 
Gładkiego rywalizują w grupie 
A, gdzie gra 6 zespołów. Również 
6 ekip walczy w grupie B. Łowi-
czanki nie najlepiej rozpoczęły 
swój nowy ligowy sezon woje-
wódzkiej ligi koszykówki młodzi-
czek U-13 i jak na razie mają na 
koncie dwie porażki. 

21 października nasze koszy-
karki zagrały w Kutnie z moc-
ną ekipą Pro-Basketu. Łowiczan-
ki najlepiej spisywały się w 2. i 3. 
odsłonie, prowadząc w miarę wy-
równany mecz. Najsłabiej Księ-
żaczki zagrały w czwartej kwar-
cie, przegrywając ją 2:27. Kolejne 
mecze naszych młodziczek już  
w listopadzie i mamy nadzieję, 
że przyjdzie czas na wygraną.  zł 

2. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki młodziczek młod-
szych U13 – grupa A:

�kkS Pro-Basket kutno – UMkS 
księżak-2007 Łowicz 81:34�
(21:6,�18:13,�15:13,�27:2)

księżak: aleksandra� wróbel,�
zuzanna� wiercioch,� Julia� Muras,�
natalia� Strugińska,� elwira� białas,�
patrycja� pierzchała,� nikola� bajon,�
aleksandra� Szczepanik,� Snieżana�
wyszyńska�i�Maja�ziółkowska.

koszykarki księżaka z�rocznika�2007/2008.
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Sport szkolny�|�tenis�stołowy�chłopców�i�dziewcząt�

Uczniowie z Nowych Zdun i uczennice 
z Bąkowa Górnego mistrzami powiatu

W poniedziałek, 21 paździer-
nika, reprezentanci szkół podsta-
wowych z powiatu łowickiego 
urodzeni w latach 2005-2006 wal-
czyli w mistrzostwach powiatu  
w tenisie stołowym, które odbyły 
się w hali OSiR nr 1 w Łowiczu. 
Zawody organizuje Powiatowy 
Szkolny Związek Sportowy. 

Turniej rozegrano systemem 
„każdy z każdym”. Po rozegra-
niu 10 spotkań, w tym roku naj-
lepiej zagrali w tenisa stołowe-
go zawodnicy z SP Nowe Zduny. 
W najważniejszym meczu eki-
pa Macieja Perzyny pokonała 3:2 
reprezentację SP z Domaniewice  
i zdobyła tytuł mistrza powiatu ło-
wickiego. Podopieczni Mieczysła-
wa Szymajdy awansowali do dal-
szych rozgrywek z 2. miejsca.  zł

�Wyniki chłopców:� Sp� bednary�

–�Sp�Domaniewice�0:3,�Sp�nowe�
zduny� –� Sp1� Łowicz� 3:0,� Sp� Do-
maniewice�–�Sp�nowe�zduny�2:3,�
Sp�Sobota�–�Sp�bednary�2:3,�Sp��
nowe�zduny�–�Sp�Sobota�1:3,�Sp1�
Łowicz�–�Sp�Domaniewice�0:3,�Sp�
Sobota�–�Sp1�Łowicz�3:2,�Sp�bed-
nary� –� Sp� nowe� zduny� 0:3,� Sp1�
Łowicz�–�Sp�bednary�1-3,�Sp�Do-
maniewice�–�Sp�Sobota�3:1.

�klasyfikacja końcowa
1.�Sp�w�nowych�zdunach� 6�pkt.

2.�Sp�w�Domaniewicach� 6�pkt.

3.�Sp�w�bednarach� 4�pkt.

4.�Sp�w�Sobocie� 4�pkt.

5.�Sp�nr�1�w�Łowiczu� 0�pkt.

W rywalizacji dziewcząt, po 
rozegraniu 10. spotkań najlep-
szy bilans setów miały tenisist-
ki z zespołu nauczyciela Mariusz 
Sibielaka z Bąkowa Górnego.  

II miejsce i awans do dalszej gry 
wywalczyły także dziewczęta  
z SP w Nieborowie (nauczyciel 
Łukasz Wojenka).  zł

�Wyniki dziewcząt: Sp1�Łowicz�–�
Sp�nieborów�2:3,�Sp�Sobota�–�Sp�
Domaniewice�3:0,�Sp�nieborów�–�
Sp� Sobota� 2:3,� Sp� bąków� Górny�
–�Sp1�Łowicz�3:0,�Sp�Sobota�–�Sp�
bąków�Górny�0:3,�Sp�Domaniewi-
ce�–�Sp�nieborów�0:3,�Sp�bąków�
Górny�–�Sp�Domaniewice�3:0,�Sp1�
Łowicz� –� Sp� Sobota� 2:3,� Sp� Do-
maniewice�–�Sp1�Łowicz�1:3,� �Sp�
nieborów�–�Sp�bąków�Górny�3:1

�klasyfikacja końcowa
1.�Sp�w�bąkowie�Górnym� 6�pkt.�(+7)

2.�Sp�w�nieborowie 6�pkt.�(+5)

3.�Sp�w�Sobocie� 6�pkt.�(+2)

4.�Sp�nr�1�Łowiczu� 2�pkt.

5.�Sp�w�Domaniewicach� 0�pkt.
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Piłka nożna�|�8.�kolejka�retro�Ligi�

Retro derby dla Kutna 
Ostatni mecz Retro Ligi se-

zonu 2019 odbył się w niedzielę,  
20 października, o godzinie 17.15, 
w Łowiczu na stadionie im. 10 
Pułku Piechoty. Łowicka dru-
żyna WKS 10PP podejmowała  
WKS 37PP z Kutna. Były to der-
by 26 dywizji, a zarazem rewanż 
meczu rozegranego w lipcu w 
Kutnie, w którym górą byli za-
wodnicy łowickiej drużyny, wy-
grywając 4:1.

W Łowiczu goście już w 6. mi-
nucie wyszli na prowadzenie po 
strzale Krystiana Strzeleckiego. 
Tuż przed przerwą, po fatalnym 
błędzie łowiczan ekipa z Kutna 
prowadziła 2:0, a autorem gola był 
ponownie Strzelecki. 

– W przerwie w szatni odbyła 
się burza myśli i narada pomiędzy 
zawodnikami dotycząca nastawie-
nia w drugiej części spotkania. 
W efekcie reprezentanci Łowicza 
wyszli na murawę zmotywowani 
do podjęcia walki o wyrównanie 
wyniku i tym samym zapewnie-
nie sobie trzeciego miejsca w ta-
beli – mówił prezes Stowarzysze-
nia Piotr Marciniak. 

Jednak już w 48. minucie me-
czu Robert Kornacki zdobył  
z rzutu karnego trzecią bramkę dla 
rywali. Dziesiątacy walczyli am-
bitnie i efektem były dwa piękne 
gole strzelone w podobny sposób. 
Najpierw w 61. minucie trafił Mi-
chał Brandt, a w 69. minucie Mar-
cel Lepieszka. Bramka kontakto-
wa na 2:3 dała trochę nadziei. 

Niestety, w 71. min. Marek 
Skowron podwyższył prowadze-
nie dla Kutna, a w 83. do piłki 
ponownie dopadł Krystian Strze-
lecki, który ustalił wynik meczu 
na 2:5. Ostatecznie to drużyna  
z Kutna jest trzecia w tabeli. zł 

�kS 10 PP Łowicz – WkS 37 
PP kutno 1:3;�br.:�Michał�brandt,�
Marcel�Lepieszka�–�krystian�Strze-
lecki� 3,� robert� kornacki,� Marek�
Skowron.�
WkS 10 PP: Marcel� Lepieszka,�
Michał� cicherski,� piotr� wiercioch,�
andrzej� włodarczyk,� krzysztof�
wielemborek,�Michał�brandt,�piotr�
płuszka,� piotr� Marciniak,� Seba-
stian�cichal,�Mariusz�Szczepański,�
Michał�Jędrak,�Dawid�Matyjas�oraz�
bartłomiej�płuszka.�
tabela Retro Ligi: 

1.�LkS�Lechia�Lwów�(Dzierżoniów) 8 14 48:6

2.�wkS�Grodno�(kozienice) 8 10 29:11

3.�wkS�37�pp�kutno 8 9 29:16

4. WkS 10 PP Łowicz 8 7 27:25

5.�wkS�Śmigły�wilno�(warszawa) 8 0 1:77

Szachy�|�Mistrzostwa�województwa�i�polski

Cztery medale naszych klubowiczów
W Otwartych Mistrzostwach 

Województwa w szachach szyb-
kich w Zgierzu, 5 październi-
ka, do rywalizacji stanęło łącznie  
93 zawodników. Dwudziestu  
z nich to reprezentanci klubów: 
UKS Pałac Nieborów, Pijarski KS 
Łowicz i UKS Jedynka Łowicz. 

Na pochwałę zasługują młodzi 
zawodnicy UKS „Jedynka” Ło-
wicz, którzy pod opieką trenera 
Pawła Wysockiego w swoich pre-
mierowych strojach klubowych 
prezentowali się przy deskach 
bardzo okazale. Z „żabek” najle-
piej zagrała Małgorzata karo-
lak, która zdobyła brązowy medal  
w klasyfikacji dziewcząt do lat 10. 
W tej samej grupie reprezentant-
ka „Pałacu” Lena Mitręga sta-
nęła na drugim stopniu podium. 
Bardzo dobrze grała też jej siostra 
Wiktoria, zajmując ostatecznie 

3 miejsce do lat 12. Czwarty me-
dal dla klubów z naszego powiatu 
zdobyła Magdalena Walczak. 

Po południu rozegrano Druży-
nowe Mistrzostwa Polski w sza-

chach szybkich. „Pałacowcy”  
w stawce 34 klubów zajęli 24. 
(I zespół) i 32. (II zespół) miej-
sce, a najwięcej punktów dla ekip  
z Nieborowa zdobyły Magdale-

na Walczak (6,0) i zuzanna 
Mazgaj (5,5).

Z kolei w niedzielę, 6 paź-
dziernika, w Stacji Nowa Gdy-
nia przebiegała rywalizacja o naj-
lepszego zawodnika w Polscew 
szachach szybkich. Wystartował  
w nich jako jeden z dwuna-
stu arcymistrzów – łowiczanin 
kacper Piorun. Po rozegraniu 
11. rund okazało się, że nie obroni 
wywalczonego w roku 2018 tytu-
łu Mistrza Polski. 

W takim doborowym towarzy-
stwie grali też zawodnicy UKS 
„Pałac” Nieborów (Kacper Za-
krzewicz, Roman Zimochocki, 
Michał Wiązowski i Kacper Za-
krzewicz). 

Najlepiej z naszych wypadł  
w Gdyni Dominik Fudała, któ-
ry w stawce 209 szachistów zajął 
bardzo wysokie 77 miejsce (nu-
mer rozstawienia przed zawoda-
mi: 163!!!), a dodatkowo zyskał 
102 oczka do klasyfikacji ELO  
w szachach szybkich.  Fischer

ekipa Pałacu Nieborów z�trzema�medalistami�w�składzie.

Fo
t.

�p
a

w
e

Ł�
w

o
Jc

ie
c

h
o

w
S

k
i

Lekka atletyka�|�powiatowe�Mistrzostwa�w�Sztafetowych�biegach�przełajowych

Sztafety biegowe walczyły o mistrza powiatu
8 października na łowickich 

Błoniach przeprowadzono mi-
strzostwa powiatu łowickiego  
w Sztafetowych Biegach Prze-
łajowych. O awans do półfina-
łów wojewódzkich w Rawie Ma-
zowieckiej uczniowie walczyli  
w 3. kategoriach: Igrzyska Dzie-
ci (klasy IV-VI) i Igrzyska Mło-
dzieży Szkolnej (klasy VII-VIII) 
oraz szkół ponadpodstawowych.  
Do rywalizacji przystąpiło 30 re-
prezentacji, które biegały na dy-
stansach 800, 1000 i 1200 metrów. 

Poniżej publikujemy wyniki 
poszczególnych kategorii wieko-
wych oraz składy dwóch najlep-
szych sztafet, w każdej kategorii 
wiekowej, które awansowały do 
półfinałów wojewódzkich.  zł

� iGRzySkA DzieCi
�Dziewczęa, dystans 800 m
1.�Sp�nr�2�w�Łowiczu

2.�Sp�w�nowych�zdunach�

3.�Sp�nr�3�w�Łowiczu�

4.�Sp�nr�4�w�Łowiczu

5.�Sp�w�Domaniewicach

6.�Sp�nr�1�w�Łowiczu.

SP2 Łowicz: natalia� adamczyk,�
olivia� bagatela,� nikola� kawulska,�
zuzanna� osiołkowska,� zofia� pą-
gowska,� natalia� pryk,� weronika�
Stawicka,�patrycja�wojciechowska,�
Lena� wróbel,� nauczyciel� przemy-
sław�plichta.�

SP Nowe zduny:� wiktoria� Gaw-
rońska,� anna� Grzegory,� hanna�
Liwarska,� zuzanna� nalewajczyk,�
patrycja�nasalska,�natalia�Sibielak,�
oliwia� Siurek,� Marcelina� Stępień,�
Sylwia�Szewczyk,�Julia�wojda,�na-
uczyciel�Stanisław�znyk.

�Chłopcy, 800 m
1.�pijarska�Sp�w�Łowiczu�

2.�Sp�w�nowych�zdunach�

3.�Sp�nr�7�w�Łowiczu

4.�Sp�nr�1�w�Łowiczu

5.�Sp�w�bednarach

6.�Sp�w�Domaniewicach

7.�Sp�nr�2�w�Łowiczu

8.�Sp�nr�4�w�Łowiczu

9.�Sp�nr�3�w�Łowiczu

Pijarska SP: Łukasz�kołudzki,�bar-
tosz� kowalik,� Franciszek� Linkow-
ski,� bartosz� Lus,� Mikołaj� Łukasik,�
Mikołaj�Majewski,�wiktor�Majewski,�
Szymon� pilichowski,� antoni� wol-
ski–�nauczyciel–�Dominik�kuś.

SP Nowe zduny: bartosz� bana-
chowicz,� Mateusz� błaszczyk,� Ma-
ciej� bogus,� Szymon� Dubiel,� igor�
wierzbiński,�adrian�kubica,�ignacy�
Latoszewski,�Mateusz�pięta,�Stani-
sław�wierzbiński�–�Stanisław�znyk.

�MŁoDzieŻ SzkoLNA
�Dziewczęta, dystans 800 m
1.�Sp�w�nowych�zdunach

2.�pijarska�Sp�w�Łowiczu

3.�Sp�nr�2�w�Łowiczu

4.�Sp�w�Domaniewicach

5.�Sp�w�Dzierzgówku

SP Nowe zduny:� natalia� ciesiel-
ska,�anna�Drabik,�wiktoria�Dzik,�Mi-
chalina� kubica,� Magdalena� Milew-
ska,� Julia� pałyga,� wiktoria� rybus,�
kornelia�Surma,�patrycja�Świątkow-
ska,�natalia�workowska,�nauczyciel�
aleksandra�Mostowska.
Pijarska SP: weronika� brzozow-
ska,� Maja� czerwińska,� Magdalena�
Filipowicz,�eliza�Golędzinowska,�Ju-
lia�Michalak,�nadia�okraska,�karoli-
na�wasiak,�klara�wróbel,�Maria�wró-
blewska,� nauczyciel� Domini� kuś.

�Chłopcy, dystans 1000 m
1.�Sp�nr�2�w�Łowiczu

2.�pijarska�Sp�w�Łowiczu

3.�Sp�w�Domaniewicach

4.�Sp�nr�1�w�Łowiczu

5.�Sp�nr�4�w�Łowiczu

SP2 Łowicz:� kacper� adamczyk,�
Szymon� kosmowski,� adrian� kru-
piński,�Jakub�oblicki,�Jan�pietrzak,�

Filip�popławski,�Maciej�wojda,�Ma-
teusz�wojda,� igor�wróblewski,�na-
uczyciel�Mariusz�kwiatkowski
Pijarska SP: Szymon� ambroziak,�
igor� Dańczak,� Jan� Filipowicz,� pa-
weł� Golis,� Maciej� kaźmierwowski,�
oskar� płuska,� Mateusz� Skoniecz-
ny,� piotr� włodarczyk,� nauczyciel��
Dominik�kuś.

�Licealiada Szkolna
�Dziewczęta, dystans 800 m
1.�i�Liceum�ogólnokształcące�w�Łowiczu

2.�pijarskie�Liceum�ogólnokształcące�w�Łowiczu

3.�zSp�nr�2�rckz�w�Łowiczu

4.�zSp�nr�4�w�Łowiczu

i Lo: Jagoda�aniszewska,�natalia�
baleja,� emilia� Deka,� Maja� Gajda,�
Małgorzata�Makowska,�aleksandra�
pierzchała,�natalia�rzepa,�aleksan-
dra� Szewczyk,� wiktoria� wojda,� na-
uczyciel�tomasz�piasecki.
Pijarskie Lo:�Łucja�błaszczyk,�Mi-
chalina� czerwińska,� wiktoria� Ga-
pys,�Sylwia�kazimierczak,�wiktoria�
kosmowska,�karolina�kunikowska,�
alicja� Lis,� kamila� pruk,� zuzanna�
Skomiał,� agata� Strugińska,� na-
uczyciel�tadeusz�rutkowski.

�Chłopcy dystans 1000 m
1.�i�Liceum�ogólnokształcące�w�Łowiczu

2.�zSp�nr�2�rckz�w�Łowiczu

3.�zespół�Szkół�ponadpodstawowych�nr�4�w�Łowiczu

4.�ii�Liceum�ogólnokształcące�w�Łowiczu.

5.�pijarskie�Liceum�ogólnokształcące�w�Łowiczu

6.�zespół�Szkół�ponadpodstawowych�nr�1�w�Łowiczu

i Lo: kacper�Dudek,�Michał�Golis,�
Sebastian�kutkowski,�Mateusz�Mo-
tyl,� kamil� płuska,� Jonatan� polito-
wicz,�Jan�Strycharski-Gać,�bartosz�
wojciechowski,� nauczyciel� Michał�
adamczyk
zSP2: wojciech� bednarek,� kamil�
bogusz,� Dariusz� Gałązka,� woj-
ciech�Guzek,�Michał�kaźmierczak,�
tomasz�Makowski,�Marek�piekacz,�
wiktor� pieraszewski,� Mateusz�
Szkup,� bartosz� wieteska,� Marcel�
wnuk,�nauczyciel�kamil�Szkup.

Najlepsze biegaczki w�kategorii�szkół�podstawowych�z�klas�Vii-Viii).

Fo
t.

�k
r

zy
S

zt
o

Fo
Lk

o

W kategorii klas iV-Vi�o�puchary�walczyło�najwięcej�sztafet.
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Łowiczanie walczyli ambitnie,�
ale�przegrali�derby�2:5.
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Piłka siatkowa�|�LukS�asik�

Siatkarki z Domaniewic  
w ligach wojewódzkich

Siatkarki z Domaniewic roz-
grywają mecze w lichach woje-
wódzkich w kategoriach mło-
dziczek i kadetek. Podopieczne 
trenera Arkadiusza Stajudy są już 
po rundzie eliminacyjnej, gdzie 
walczyły o rozstawienie w kolej-
nych fazach ligi. 

Po turnieju w Łodzi w weekend 
5-6 października, z ŁKS „Siat-
kówka Żeńska” II i Insel MKS 16 
Łódź. Turniej był pierwszym ofi-
cjalnym meczem młodej drużyny, 
która zajęła 6. miejsce, ale zagra-
ła dobre zawody. Po tym turnieju 
młodziczki trafiły do 6 grupy. 

19 października zagrały turniej 
w Konstantynowie Łódzkim, któ-
ry nie układał się dobrze. Bojaź-
liwa i zachowawcza gra wpłynę-
ła na końcowy efekt, którym były 
dwie przegrane i spadek do grupy 
7. Młode siatkarki jednak się nie 
poddają i dalej trenują, by grać co 
raz lepiej z mocnymi rywalkami. 

�Skład młodziczek na sezon 
2019/2020: kinga�czubiak,�oty-
lia� Dudek,� patrycja� klejs,� natalia�
kurczak,� aleksandra� olesińska,�
adżelika� pająk,� aleksandra� ra-
domska,�oliwia�wiesiołek,�Jagoda�
pawlata.�trener�arkadiusz�Stajuda.�

Kadetki Asika też są już po tur-
nieju eliminacyjnym rozgrywa-

nym w Domaniewicach w dniach 
28-29 września. W turnieju grały 
MUKS „ABiS SP 64” Łódź, Insel 
MKS 16 Łódź, MUKS „Juvenia” 
Rawa Mazowiecka i. „Libero VIP 
Gwarant” Aleksandrów Łódz-
ki. Domaniewiczanki były bar-
dzo gościnne i pozwoliły druży-
ną przyjezdnym pozbierać punkty 
i zaliczyły tylko jedną wygraną 
z Insel MKS 16 Łódź, co dało 
im prawo gry w grupie 6. (1. In-
sel MKS 16 Łódź 2. WKS Wie-
luń, 3. MUKS „Libero” Pajęczno 
4. LUKS „Asik” Domaniewice)

�Skład kadetek na sezon 
2019/20: natalia� baleja,� natalia�
cieślak,� Julia� cieślak,� kinga� czu-
biak,� Vanessa� Janicka,� Gabriela�
kaczmarek,� patrycja� klejs,� Julia�
koper,� emilia� kucińska,� wiktoria�
konecka,� Milena� płacheta,� kinga�
Stopczyk,� oliwia� wiesiłek.� trener�
arkadiusz�Stajuda.�

Szkoleniowiec z Domaniewic 
zaprasza dziewczyny z klas 6 i 7 
na treningi. Informacje o druży-
nie można znaleźć na Facebooku 
LUKS Asik.  zł

kadetki Asika po�akcji.
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Młodziczki Asika cały�czas�
robią�postępy.
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Szachy�|�Festiwal�Szachowy�w�opocznie

Łowiczanin najlepszy w kategorii do lat 8
Świetny występ zanotował mło-

dy, łowicki szachista – Szymon 
karolak (UKS Jedynka Łowicz). 
Podczas rozegranego w niedzielę 
Festiwalu Szachowego w Opocz-
nie okazał się najlepszy spo-
śród 39 zawodników startujących  
w kategorii do lat 8. 

Szymon jest aktualnym mi-
strzem województwa łódzkiego  

w szachach błyskawicznych, jed-
nak w Opocznie, oprócz zawod-
ników z Łodzi, Bełchatowa czy 
Skierniewic, musiał pokonać rów-
nież graczy z Kielc czy Ostrowca 
Świętokrzyskiego. 

Klub UKS Jedynka Łowicz 
reprezentowało jeszcze rodzeń-
stwo Wysockich: Maja, Mi-
chał i Jakub. Na wyróżnienie 

zasłużył szczególnie Kubuś, któ-
ry pomimo tego, że ma dopiero 
cztery lata i był zdecydowanie naj-
młodszym uczestnikiem turnieju, 
dwukrotnie pokonał swoich rywa-
li i raz zremisował. 

Z zawodników powiatu ło-
wickiego wystąpił także Adrian 
Bibo z klubu UKS „Pałac” Nie-
borów.  Gogo

Łowiczanin Szymon karolak 
wygrał�Festiwal�w�opocznie.�
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Piłka nożna�|�Łódzka�klasa�a�

Pierwsza wygrana KS Żychlin
Za nami 10. kolejka łódzkiej 

klasy A z udziałem zawodni-
ków KS Żychlin, którzy w sobotę  
26 października podejmowali Ma-
linę Piątek. Podopieczni trenera  
Marka Ledziona pokonali rywala 
wynikiem 2:1.

Zespół z Żychlina od pierw-
szych minut zdobył sobie przewa-
gę w polu, a na efekty bramkowe 
nie trzeba było długo czekać, gdyż 
już w dwunastej minucie wyszli 
na prowadzenie. Po strzelonej 
bramce gra na boisku wyrównała 
się, goście próbowali strzelić gola 
dającego remis. Do przerwy wy-
nik nadal pozostał bez zmian. 

Po zmianie stron gospodarze  
w 60 minucie podwyższyli re-
zultat meczu na 2:0. Drużyna 
przyjezdna odpowiedziała cel-
nym trafieniem w 72 minucie gry.  
W końcowych minutach zespół 
Maliny Piątek postawił wszystko 
na jedną kartę, przycisnął rywala, 
nie strzelił jednak wyrównujące-
go gola. 

Bramki dla KS Żychlin strzelili: 
Silva, Walczewski. mr

10. kolejka Łódzkiej klasy A:
�kS Żychlin – Malina Piątek 2:1
�Bzura ozorków – MkS Mianów 

4:1
�kotan ozorków – kobra Leźni-

ca Wielka 4:3
�Magnat Sierpów – LkS świni-

ce Warckie 2:0
�Sazan Pęczniew – ostrowia 

ostrowy 4:3
�Victoria Rąbień – Bzura Młogo-

szyn 8:0
�Victoria Grabów – Grom Powo-

dów 3:0

1.�Victoria�rąbień 10 30 47:4

2.�Sazan�pęczniew 10 21 43:27

3.�ostrowia�ostrowy 10 19 30:20

4.�bzura�Młogoszyn 10 17 33:26

5.�kotan�ozorków 10 16 34:28

6.�bzura�ozorków 10 16 29:24

7.�Malina�piątek 10 15 16:17

8.�MkS�Mianów 10 13 22:25

9.�Magnat�Sierpów 10 13 24:30

10.�kobra�Leźnica�wielka 10 12 20:28

11.�Victoria�Grabów 9 9 16:28

12.�Grom�powodów 10 7 12:35

13.�LkS�Świnice�warckie 10 7 13:22

14. kS Żychlin 9 5 8:33

Sport szkolny�|�półfinał�Mistrzostw�powiatu�w�piłce�ręcznej�Dziewcząt�i�chłopców�

Szczypiorniści walczyli o awans  
do finału powiatowego

W czwartek 24 października 
w hali sportowej Zespołu Szkół 
Nr 1 w Żychlinie rozegrano Pół-
finał Mistrzostw Powiatu w Piłce 
Ręcznej Chłopców i Dziewcząt 
(rocznik 2006, 2005). Organiza-
torem zawodów był MOSiR Kut-
no oraz Szkoła Podstawowa Nr 2 
w Żychlinie. W zawodach udział 
wzięły trzy reprezentacje szkół 
podstawowych: Szkoła Podstawo-
wa Nr 2 w Żychlinie, Szkoła Pod-
stawowa w Bedlnie, Szkoła Pod-
stawowa w Grabowie. 

Reprezentacja chłopców SP 
w Grabowie zajęła w rozgryw-
kach piłki ręcznej chłopców 
pierwsze miejsce. W rozgryw-
kach dziewcząt zwyciężyła repre-
zentacja Szkoły Podstawowej Nr 2  
w Żychlinie. Obie drużyny uzyska-
ły tym samym awans do rozgry-
wek finałowych na szczeblu po-
wiatowym. Finał powiatowy piłki 
ręcznej zarówno dziewcząt, jak  
i chłopców, odbędzie się 7 listopa-
da w Żychlinie.  mr

Wyniki meczów chłopców:

�Szkoła Podstawowa Nr 2 w Ży-
chlinie i – Szkoła Podstawowa  
w Grabowie 2:2 k 0:1

�Szkoła Podstawowa Nr 2 w Ży-
chlinie i – Szkoła Podstawowa 
Nr 2 w Żychlinie ii 2:1

�Szkoła Podstawowa Nr 2 w Ży-
chlinie ii – Szkoła Podstawowa 
w Grabowie 0:3

kolejność końcowa chłopców:
1.Szkoła�podstawowa�w�Grabowie

2.Szkoła�podstawowa�nr�2�w�Żychlinie�i

3.Szkoła�podstawowa�nr�2�w�Żychlinie�ii

Wyniki meczów dziewcząt:
�Szkoła Podstawowa w Grabo-

wie – Szkoła Podstawowa w Be-
dlnie 0:0 k 1:0

�Szkoła Podstawowa Nr 2  
w Żychlinie – Szkoła Podstawo-
wa w Bedlnie 2:1

�Szkoła Podstawowa Nr 2  
w Żychlinie – Szkoła Podstawo-
wa w Grabowie 3:1
kolejność końcowa dziewcząt:

1.Szkoła�podstawowa�nr�2�w�Żychlinie

2.Szkoła�podstawowa�w�Grabowie

3.Szkoła�podstawowa�w�bedlnie

�Skład reprezentacji chłopców 
Szkoły Podstawowej Nr 2 w Ży-
chlinie i: adam�andrzejczyk,�adam�
Małachowski,� Dawid� kujawa,� bar-
tosz� ratajczyk,� Szymon� ratajczyk,�
ziemowit� Michalak,� Jakub� Mrowic-
ki.�opiekun:�Jacek�Filiński.

�Skład reprezentacji chłopców 
Szkoły Podstawowej Nr 2 w Ży-
chlinie ii: aleksander�Furman,�paul�
kończarek,�kacper�Drążkiewicz,�Da-
wid�kwiatkowski,�Mateusz��włodar-
czyk,� Maksym� wiśniewski,� Michał�
petera.� opiekun:� Jacek� Filiński.

�Skład reprezentacji chłopców 
Szkoły Podstawowej w Grabo-
wie: Szymon� nowotniak,� Szymon�
pietrzak,� hubert� kaczmarek,� ad-
rian� Gałecki,� kacper� witkowski,�
Jakub� Ludwiczak,� Filip� woźniak,�
kacper� wojtalewicz,� kacper� ku-
charski,� błażej� plewa,� wojciech�
Dudkiewicz.�opiekun�włodzimierz�
Dziedzic.

�Skład reprezentacji dziew-
cząt Szkoły Podstawowej Nr 2 
w Żychlinie: olga� ranachowska,�
Martyna� Lewandowska,� Sylwia�
kaczmarek,� aleksandra� popław-
ska,� weronika� Jóźwiak,� Gabriela�
pawlikowska,� Sandra� Sobieszek,�
Magdalena�Szczerbiak,�oliwia�Ma-
terek,� Dominika� krulikowska,� zu-

zanna�bonińska.�opiekun:�Jolanta�
kapes.

�Skład reprezentacji dziewcząt 
Szkoły Podstawowej w Bedlnie: 
aleksandra� Łuczak,� klaudia� ko-
peć,� kamila� Dudkiewicz,� natalia�
Mękarska,�Sara�Sliva,�Julia�kalata,�
antonina� bogdańska.� opiekun:�
kamil�Gałązka.

�Skład reprezentacji dziewcząt 
Szkoły Podstawowej w Grabo-
wie: Małgorzata�obrębska,�zuzan-
na�wróblewska,�weronika�Lasota,�
Magdalena�Gajewska,�aleksandra�
Gostyńska,�rozalia�Stępka,�amelia�
urbańska,� amelia� Stępka,� natalia�
Gajewska,� izabela� Lewandowska,�
karolina� ziółkowska.� opiekun:�
włodzimierz�Dziedzic.

Reprezentacja dziewcząt Szkoły Podstawowej Nr 2 w Żychlinie�
wywalczyła�pierwsze�miejsce.
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Mecz szczypiornistek SP Grabów kontra SP Bedlno�podczas�półfinału�w�piłce�ręcznej�Dziewcząt.�

Reprezentacja dziewcząt i chłopców Szkoły Podstawowej w Grabowie. Drużyna�chłopców�Sp�Grabów�
awansowała�do�Finału�powiatowego�w�piłce�ręcznej.�� Foto:�Marcin�ranachowski
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Reprezentacja chłopców Szkoły Podstawowej Nr 2 w Żychlinie 
zajęła�drugie�miejsce.
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PRoGNozA PoGoDy�|�30.10.2019�–�6.11.2019

SytUACJA SyNoPtyCzNA:
pogodę�kształtuje�układ�wyżowy,��
od�soboty�zatoka�niżowa.�napływa�chłodna�
masa�powietrza�pochodzenia�arktycznego.

śRoDA – CzWARtek – Piątek: 
zachmurzenie�małe�do�umiarkowanego,�
bez�opadów,�chłodno,�w�nocy�mróz.��
widzialność�dobra.�wiatr�północno-zachodni�
�i�zachodni,�słaby�do�umiarkowanego,�3-6�m/s.�
temp.�max�w�dzień:�+�6�st.�c�w�środę��
do�+�7�st.�c�w�piątek.��
temp.�min�w�nocy:�–�1�st.�c�do�–�2�st.�c.

SoBotA – NieDzieLA: 
zachmurzenie�umiarkowane,�okresami�duże,�
bez�opadów�oraz�cieplej.�widzialność�dobra.�
wiatr�południowy,�słaby�do�umiarkowanego,��
3-6�m/s.�temp.�max�w�dzień:�+�9�st.�c�w�sobotę�
do��+�12�st.�c�w�niedzielę.��
temp.�min�w�nocy:��+�5�st.�c�do��+�4�st.�c.

PoNieDziAŁek – WtoRek – śRoDA: 
zachmurzenie�umiarkowane,�okresami�duże,�
miejscami�opady�deszczu,�cieplej.��
widzialność�dobra,�w�czasie�opadów�
umiarkowana.�wiatr�zachodni�i�północno-
zachodni,�słaby�do�umiarkowanego,�3-6�m/s.�
temp.�max�w�dzień:�+�12�st.�c�do��+�14�st.�c.�
temp.�min�w�nocy:��+�8�st.�c�do��+�6�st.�c.

biuro�MeteoroLoGiczne�cuMuLuS

PRoGNozA BioMeteoRoLoGiCzNA: 
pogoda�na�ogół�niekorzystnie�wpływać�będzie�
na�nasze�samopoczucie.�
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Piłka siatkowa�|�Łódzka�iii�Liga�kobiet

Siatkarki Volley Team Żychlin 
przegrały z Zduńską Wolą

Podczas 4. kolejki wojewódz-
kiej III Ligi Siatkówki Kobiet siat-
karki Volley Team Żychlin zagra-
ły na własnym boisku, podejmując 
UKS Akademię Siatkówki Zduń-
ską Wolę. Mecz ten odbył się 
w niedzielę 27 października. 

W swoim czwartym meczu  
w lidze siatkarki Volley Team Ży-
chlin przegrały 0:3. Zespół go-
ści dominował w całości rozgry-
wanego spotkania. Przewaga nad 
ekipą z Żychlina była widoczna 
już w pierwszym secie. Set za-
kończył się wygraną siatkarek  
ze Zduńskiej Woli wynikiem 
25:20. W drugim secie braki w 
asekuracji bloku oraz skuteczne 
„kiwki” rywali dały łatwe zwycię-
stwo 25:14. 

Trzeci set miał bardzo podob-
ny przebieg do pierwszej partii – 
skuteczny atak i dobra zagrywka 

siatkarek z UKS spowodowała 
uzyskanie kilkupunktowej prze-
wagi i kontrolę dalszej części 
gry. Ostatecznie goście wygrali 
tę część gry do 18, a całe spotka-
nie 3:0.

Następna 5. kolejka wojewódz-
kiej III Ligi Siatkówki Kobiet siat-
karki Volley Team Żychlin zagrają 
na wyjeździe w sobotę 9 listopa-
da. Rywalkami seniorek z Żychli-
na będą ABIS SP 64 Budowlani 
Łódź.  mr

Skład Seniorek Vt Żychlin: alicja�
ciszewska,� weronika� ciszewska,�
Justyna�topolska,�wiktoria�Żernic-
ka,� weronika� bieniak,� aleksandra�
Sitkiewicz,� katarzyna� Markiewicz,�
Julia� Żurawik,� Daria� karasiewicz.�
trener:�tomasz�Maciak�
Wyniki spotkań:

�Volley team Żychlin – UkS 

Akademia Siatkówki zduńska 
Wola 0:3 (20:25,�14:25,�18:25)

�Libero Vip Gwarant Aleksan-
drów Łódzki – ABiS SP 64 Bu-
dowlani Łódź 3:1� (24:26,� 25:12,�
25:15,�25:21)

�MkS Skier-ViS Skierniewice – 
ŁkS Siatkówka Żeńska Łódź 3:2�
(24:26,�19:25,�25:19,�25:23,�15:8)

�UkS ozorków – UkS Lider 
konstantynów Łódzki 3:1�(25:21,�
25:23,�20:25,�25:13)

�tabela:
1.�Libero�Vip�Gwarant 4 12 12:3

2.�MkS�Skier-ViS�Skierniewice 4 7 10:7

3�.ŁkS�Siatkówka�Żeńska�Łódź 3 7 8:4

4.�abiS�Sp�64�budowlani�Łódź 3 6 7:3

5.�ukS�ozorków 3 6 7:4

6.�ukS�aS�zduńska�wola 4 6 6:7

7.�ukS�Lider 4 3 5:9

8. Volley team Żychlin 4 1 2:12

9.�aS�active�opoczno 3 0 1:9

Fo
t.

�M
a

r
c

in
�r

a
n

a
c

h
o

w
S

k
i

Podczas spotkania 4. kolejki wojewódzkiej iii ligi kobiet, seniorki�Volley�team�Żychlin�podejmowały�ekipę�
ukS�akademii�Siatkówki�zduńska�wola.

Piłka siatkowa�|�Łódzka�iii�Liga�Mężczyzn�

Siatkarze Volley Team Żychlin nadal bez punktów
3. kolejka wojewódzkiej  
III ligi mężczyzn odbyła się 
w sobotę 26 października. 
Seniorzy Volley Team 
Żychlin zagrali w Spale 
spotkanie przeciwko 
tamtejszej drużynie 
SMS PZPS Spała IV.  
Zespół trenera 
Łukasza Lewandowskiego 
przegrał to spotkanie 3:1  
(25:19, 23:25, 28:26, 
25:22).

Po czterosetowym pojedynku 
to gospodarze schodzili z boiska 
w lepszych humorach i z trzema 
wywalczonymi punktami. Cały 
mecz to wyrównana gra obu ze-
społów, każdy set to walka punkt 

za punkt i zmagania w końców-
kach, które to właśnie zadecy-
dowały o zwycięstwie drużyny  
ze Spały. Najdłuższy i najbardziej 

emocjonujący to trzeci set, któ-
ry zakończył się grą na przewagi 
28:26. Mimo przegranej, siatkarze 
Volley Team Żychlin rozegrali do-

brą siatkówkę i pokazali się z do-
brej strony. 

Następna 4. kolejka wojewódz-
kiej III ligi mężczyzn odbędzie 

się 16 listopada. Seniorzy Volley 
Team Żychlin będą wówczas ry-
walizować na własnym parkiecie 
z KS Wifama Łódź.  mr

�Skład Volley team Żychlin: 
Jakub�pasikowski,�waldemar�Mar-
czak,� Łukasz� Lewandowski,� Da-
mian�Jastrzębski,�adrian�kapusta,�
piotr�wojciechowski,�tomasz�woj-
ciechowski,�Filip�Fortuna,�przemy-
sław� ciechoński,� Mateusz� Matu-
siak.�trener:�Łukasz�Lewandowski.�

�SMS PzPS Spała iV – Volley 
team Żychlin 3:1� (25:19,� 23:25,�
28:26,�25:22)

�WkS Wieluń – kPS Skra Beł-
chatów SA ii 1:3� (17:25,� 25:22,�
14:25,�22:25)

�LUkS Dobroń – kS Wifama 
Łódź 3:1� (22:25,� 28:26,� 25:14,�
25:21)

�tabela:
1.�LukS�Dobroń 3 9 9:2

2.�kpS�Skra�bełchatów�Sa�ii 2 5 6:3

3.�kS�Stal�Głowno 2 4 5:4

4.�SMS�pzpS�Spała�iV 2 3 4:4

5.�wkS�wieluń 3 3 5:6

6.�kS�wifama�Łódź 3 3 5:7

7. Volley team Żychlin 3 0 1:9

Mecz 3. kolejki wojewódzkiej iii ligi mężczyzn, podczas�którego�zespół�Volley�team�Żychlin�zagrał�w�Spale�przeciwko�SMS�pzpS�Spała�iV.
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Piłka siatkowa |�kutnowska�amatorska�ii�Liga�Mężczyzn

Akademia Siatkówki Żychlin rozpoczęła 
rywalizację

26 października podczas 1. ko-
lejki II Ligi Mężczyzn KALS siat-
karze Akademii Siatkówki Ży-
chlin (kadeci) zagrali trzy mecze 
z drużynami:  UKS Rutki Płońsk, 
Grodzka Łęczyca oraz Devil’s Łę-
czyca. Były to ich pierwsze spo-
tkania w sezonie 2019/2020. 

Mimo przegranej podczas 
pierwszego pojedynku zawodni-
cy Akademii próbowali prowa-
dzić wyrównaną grę. Jednak po-
przeczka postawiona przez rywala 

była zbyt wysoka. Nasi siatkarze 
przegrali to spotkanie 2:1(25:19, 
24:26, 15:9). 

W drugim meczu zawodnicy 
Akademii Siatkówki z Żychlina 
pokonali zespół Grodzka Łęczyca 
0:2 (17:25, 19:25). 

W trzecim meczu zespół z Ży-
chlina doznał porażki, przegrywa-
jąc 2:0 z drużyną Devil’s Łęczyca. 
Sety przegrali do 15 i do 23. 

Drużyna Akademii Siatkówki 
Żychlin zagra w dniu 30 listopa-

da, rywalami będą zespoły: Neko-
ma Kutno oraz Gmina Strzelce. mr

Skład drużyny Akademii Siat-
kówki Volley team Żychlin (ka-

deci): ziemowit� Michalak,� adam�
andrzejczyk,� Jakub� Jarota,� Jakub�

król,� patryk� Makowski,� tomasz�
niewiadomski,�Mikołaj�Lewandow-
ski.�trener:�Jacek�Filiński.

�UkS Rutki Płońsk – Akademia 
Siatkówki Żychlin 2:1� (25:19,�
24:26,�15:9)

�Grodzka Łęczyca – AS Żychlin 
0:2�(17:25,�19:25)

�UkS Rutki Płońsk – Grodzka 
Łęczyca 2:1�(23:25,�25:20,�15:8)

�Devil’s Łęczyca – AS Żychlin 
2:0�(25:15,�25:23)

�Devil’s Łęczyca – Agropol kut-
no 2:0 (25:21,�25:17)

1.�Devol’s�Łęczyca 2 6 4:0

2.�ukS�rutki�płońsk 2 4 4:2

3. AS Żychlin 3 4 3:4

4.�Grodzka�Łęczyca 2 1 1:4

5.�Janusze�siatkówki 0 0 0:0

6.�nekoma�kutno 0 0 0:0

7.�Gmina�Strzelce 0 0 0:0

8.�potężne�kaczory 0 0 0:0

9.�agropol�kutno 1 0 0:2

kadeci Akademii Siatkówki Żychlin�rozpoczęli�w�sobotę�rozgrywki�kutnowskiej�amatorskiej�ii�Ligi�Mężczyzn.
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Pierwsza wygrana
piłkarzy kS Żychlin
w sezonie 2019/20 łódzkiej A-klasy. str. 30

zawodnicy Akademii 
Siatkówki Żychlin
rozpoczęli rywalizację w ii kALS. str. 31

kALeNDARz 
iMPRez 
SPoRtoWyCH

Piłka nożna�|�Skierniewicka�klasa�a

GKS nie zdobył punktów 
z Koroną Wejsce

Piłkarze GKS Bedlno zagrali 
w niedzielę 27 października wy-
jazdowe spotkanie przeciwko Ko-
ronie Wejsce. Było to spotkanie 
10. kolejki skierniewickiej A kla-
sy. GKS przegrał ten mecz 2:1. 
Mecz rozegrano w warunkach sil-
nie wiejącego wiatru. 

W pierwszej połowie zespół 
z Bedlna dominował na boisku, 
spychając Koronę do defensywy. 
Piłkarze GKS stworzyli kilka do-
godnych sytuacji bramkowych. 
W 25 minucie meczu drużyna 
prowadzona przez Łukasza Zny-
ka wysunęła się na prowadzenie. 
Mimo kilku dogodnych sytuacji 
drużyna GKS w pierwszej poło-
wie spotkania nie podwyższyła 
już rezultatu. 

W drugiej odsłonie piłkarze 
z Bedlna nie ustrzegli się błędów, 
po których gospodarze strzeli-
li dwa gole. Mimo starań zespołu 
GKS, piłkarzom nie udało się od-
robić strat. Bramkę dla GKS Bedl-
no strzelił Bartłomiej Lewańczyk. 

Była to druga porażka zespołu
z Bedlna w tym sezonie. Druży-
na GKS Bedlno zanotował spadek 
z drugiego na trzecie miejsce w ta-
beli skierniewickiej A Klasy, gro-
madząc na koncie 22 punkty.

11. kolejka odbędzie się nie-
dzielę, 3 listopada. GKS Bedl-
no będzie podejmować na boisku 
w Pniewie Sokół Regnów.  mr 
Skład GkS Bedlno: bruno� San-
tos,� kamil� błęcki,� Marcin� panek,�

Mateusz� Giziński,� Maciej� Jackow-
ski,� Damian� okupski,� Szymon�
wódka,�Łukasz�Górczyński,�Michał�
Dylik,�Michał�wiśniewski,�kamil�ko-
walczyk,�brajan�kostrzewa,�Łukasz�
Szczygielski,� Damian� Michalski,�
kamil� Gałązka,� patryk� Gałecki,�
bartłomiej� Lewańczyk.� trener:� Łu-
kasz�znyk
Wyniki 10. kolejki:

�korona Wejsce – GkS Bedlno 
2:1

�olimpia Niedźwiada – Białka 
Biała Rawska 5:0

�Wola Wola Chojnata – Astra 
zduny 2:0

�Mazovia Rawa Mazowiecka – 
Rawka Bolimów 6:0

�Sokół Regnów – Vagat Doma-
niewice 6:1

�Dar Placencja – Laktoza Łysz-
kowice 6:0

�Czarni Bednary – Start złaków 
Borowy 10:0

1.�Mazovia�rawa�Maz. 9 25 39:6

2.�korona�wejsce 10 22 39:16

3. GkS Bedlno 10 22 39:11

4.�czarni�bednary 9 19 25:17

5.�wola�wola�chojnata 10 18 32:25

6.�Dar�placencja 9 16 20:14

7.�olimpia�niedźwiada 10 15 24:20

8.�astra�zduny 9 13 17:12

9.�rawka�bolimów 9 13 22:24

10.�białka�biała�rawska 10 12 15:16

11.�Sokół�regnów 10 10 18:21

12.�Laktoza�Łyszkowice 10 6 8:30

13.�Vagat�Domaniewice 10 4 9:53

14.�Start�złaków�borowy 9 0 6:48

Piłka nożna�|�Łódzka�iV�klasa

Trwa dobra passa KS Kutno
Na stadionie w Kutnie 
rozegrano spotkanie
14. kolejki Łódzkiej
IV Ligi, w którym
KS Kutno podejmował 
Pogoń Zduńską Wolę. 
Zespół z Kutna pokonał 
rywala 2:1.

Mecz rozpoczął się wyśmieni-
cie dla ekipy Dominika Tomcza-
ka, bo już w 2 minucie na listę 
strzelców wpisał się Kamil Bar-
tos. W kolejnych minutach kibice 
nie mogli narzekać na nudę. Oba 
zespoły grały otwartą piłkę i stwa-
rzały sobie sytuacje bramkowe. 
W 40 minucie, po kontrze, zespół 
gości doprowadził do wyrównania 
wyniku meczu na 1:1. Odpowiedź 
kutnian była jednak natychmia-
stowa i już cztery minuty później 
mogli ponownie cieszyć się 
z przewagi. Pierwsza połowa za-
kończyła się prowadzeniem KS 
Kutno 2:1.

W drugiej odsłonie obie druży-
ny stworzyły kilka sytuacji bram-
kowych, jednak rezultat meczu do 
końca nie uległ zmianie. Ze zwy-
cięstwa cieszyli się piłkarze KS 
Kutno. 

Bramki dla KS strzelili: Kamil 
Bartos, Łukasz Dynel. KS Kutno 
nadal zajmuje pozycję wicelidera 
czwartoligowych rozgrywek. 

Następna 15. kolejka rozgry-
wek IV łódzkiej ligi odbędzie się 
w czwartek 31 października, ry-
walem piłkarzy KS Kutno w wy-
jazdowym spotkaniu będzie dru-
żyna Ner Poddębice.  mr

Skład kS kutno:� Sokołowicz,�
Sobczak,�Gawlik,�perizhok,�Dynel,�
wielgus,� Górczyński,� ostrowski,�
adamczyk,� Gałązka,� Dąbrowski,�
kralkowski,� bartos,� zabielski.� tre-
ner:�Dominik�tomczak

Wyniki spotkań 14. kolejki:
�kS kutno – Pogoń zduńska 

Wola 2:1
�Pelikan ii Łowicz – Włókniarz 

zelów 0:5
�Warta Działoszyn – Ceramika 

opoczno 2:1
�LkS kwiatkowice – Boruta 

zgierz 2:3
�omega kleszczów – Ner Pod-

dębice 4:0
�Polonia Piotrków trybunalski – 

Andrespolia Wiśniowa Góra 4:0

�orzeł Nieborów – orkan Bu-
czek 0:4

�zjednoczeni Stryków – ŁkS ii 
Łódź 0:2

�Warta Sieradz – Jutrzenka 
Warta 5:1

tabela iV ligi łódzkiej:
1.�warta�Sieradz 14 36 48:10

2. kS kutno 14 34 38:16

3.�polonia�piotrków�trybunalski 14 31 46:17

4.�orkan�buczek 14 28 40:17

5.�włókniarz�zelów 14 24 29:26

6.�boruta�zgierz 14 23 34:25

7.�ŁkS�ii�Łódź 14 22 35:30

8.�LkS�kwiatkowice 14 20 33:26

9.�pogoń�zduńska�wola 14 20 24:29

10.�zjednoczeni�Stryków 14 18 25:26

11.�warta�Działoszyn 14 17 26:34

12.�Jutrzenka�warta 14 17 22:25

13.�omega�kleszczów 14 17 31:31

14.�ceramika�opoczno 14 14 23:33

15.�andrespolia�wiśniowa�Góra 14 13 22:34

16.�ner�poddębice 14 10 17:34

17.�pelikan�ii�Łowicz 14 7 12:48

18.�orzeł�nieborów 14 3 16:60

kS kutno pokonał na własnym stadionie ekipę zduńskiej Woli wynikiem�2:1�w�meczu�czwartoligowej�14.�kolejki.�
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Piłka nożna�|�z�podwórka�na�Stadion�o�puchar�tymbarku

Awans reprezentacji SP2 Żychlin 
do fi nału wojewódzkiego

W piątek 25 października Miej-
ski Ośrodek Sportu i Rekreacji 
w Kutnie zorganizował Mistrzo-
stwa Powiatu Kutnowskiego 
XX Turnieju Piłki Nożnej „Z po-
dwórka na Stadion o Puchar Tym-
barku”. W kategorii chłopców 
U-10 do rozgrywek przystąpiły 
trzy drużyny, wyłonione z turnie-
jów eliminacyjnych. 

Bardzo dobrze zaprezentowali 
się młodzi piłkarze Szkoły Pod-
stawowej Nr 2 w Żychlinie, którzy 
zajęli pierwsze miejsce. Wygrana 
zapewniła żychlińskiej drużynie 
awans do Finału Wojewódzkiego, 
który odbędzie się na przełomie 
marca i kwietnia 2020 roku. 

Turniej „Z Podwórka na Sta-
dion o Puchar Tymbarku” istnie-
je od 19 lat. To największy tur-
niej piłkarski dla dzieci w Polsce
i w Europie, w którym do tej 
pory wzięło udział ponad dwa 
miliony dziewcząt i chłopców 

z całego kraju. Zakończenie tur-
nieju jest wyjątkowe, gdyż mecze 
fi nałowe rozgrywane są na Stadio-
nie PGE Narodowym w Warsza-
wie.  mr

Drużyna SP 2 Żychlin:� Maciej�
cieniewski,� bartosz� rosiński,�
Szczepan�Janasz,�kacper�Szybur-
ski,� igor� adamczyk,� igor� popław-
ski,� Filip� urbański,� rafał� Świder,�
Jakub� Jóźwik,� olaf� Martofel.� tre-
ner:�Jacek�Filiński.

Wyniki kategorii U-10:
�SP 2 Żychlin – SP Nowe  8:0
�SL Salos Róża kutno – SP 

Nowe 5:0
�SP 2 Żychlin – SL Salos Róża 

kutno 5:5

�klasyfi kacja końcowa:
1. SP Nr 2 w Żychlinie 4 pkt. +8

2.�SL�Salos�róża�kutno 4�pkt. +5

3.�Szkoła�podstawowa�w�nowym 0�pkt. �

Reprezentacja chłopców Szkoły Podstawowej Nr 2 w Żychlinie 
wywalczyła�pierwsze�miejsce�w�piłkarskich�Mistrzostwach�powiatu�
kutnowskiego�XX�turnieju�„z�podwórka�na�Stadion�o�puchar�tymbarku”.
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Wygrana zapewniła drużynie Szkoły Podstawowej Nr 2 w Żychlinie 
awans�do�rozgrywek�fi�nałowych,�które�rozgrywane�są�na�Stadionie�
narodowym�w�warszawie.��
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CzWARtek, 
31 PAŹDzieRNik A:

�18.30�–�Stadion�miejski�w�pod-
dębicach;�15. kolejka Łódzkiej 
iV Ligi,  Ner Poddębice – kS 
kutno;

SoBotA, 2 LiStoPADA:
�10.00� –� Stadion� Miejski� im.�

10� pułku� piechoty� w� Łowiczu,�
ul.� Jana� pawła� ii� 3;� 9. kolejka 
skierniewickiej ligi piłki noż-
nej okręgowej młodzików D1: 
MUkS Pelikan-2007 ii Łowicz 
– MLkS Widok ii Skierniewice;

�11.00� –� boisko� sportowe� orlik�
w� Łowiczu,� ul.� bolimowska�
15/19b;�3. kolejka skierniewic-
kiej ligi piłki nożnej okręgowej 
orlików e1: UkS Soccer kids-
2010 Łowicz – UkS AP Cham-
pions Rawa Mazowiecka;

�12.00�–�Stadion�im.�10�pułku�pie-
choty�w�Łowiczu,�ul.� Jana�pawła�
ii� 3;�9. kolejka skierniewickiej 
ligi piłki nożnej okręgowej 
trampkarzy młodszych C2: 
MUkS Pelikan-2006 ii Łowicz 
– kS Jutrzenka Drzewce;

�16.00�–�hala�oSir�nr�1�w�Łowi-
czu,�ul.�Jana�pawła�ii�3;�5. kolejka 
iii ligi tenisa stołowego męż-
czyzn: UMkS księżak ii Łowicz 
– ktS Agrosad Sieradz; 

�17.00� –� boisko� w� Świnicach�
warckich;� 11. kolejka Łódzkiej 
klasy A, LkS świnice Warckie 
– kS Żychlin; 

NieDzieLA, 3 LiStoPADA:
�11.15� –� Stadion� Miejski� w� Ło-

wiczu,� ul.� S.� Starzyńskiego� 6/8;�
15. kolejka iii ligi piłki nożnej 
– grupa i: kS Pelikan Łowicz – 
Legia ii Warszawa SA;

�12.00� –� boisko� w� pniewie;� 11. 
kolejka Skierniewickiej klasy 
A, GkS Bedlno – Sokół Re-
gnów; 

�12.00� –� boisko� w� oporowie;�
9. kolejka Łódzkiej klasy B; 
olimpia oporów – Huragan 
Swędów;

�14.00� –� boisko� Szkoły� podsta-
wowej� nr� 3� w� Łowiczu,� ul.� Grun-
waldzkiej� 9;� 9. kolejka skier-
niewickiej ligi piłki nożnej 
okręgowej żaków F1: UkS AP 
Champions-2011 Łowicz – 
MLkS Widok Skierniewice;

śRoDA, 6 LiStoPADA:
�18.30�–�hala�oSir�nr�1�w�Łowi-

czu,�ul.�Jana�pawła�ii�3;�8. kolejka 
i ligi koszykówki seniorów: kS 
księżak Łowicz – MkS zetka-
ma Doral Nysa kłodzko;

Piątek, 8 LiStoPADA:
�15.00� –� Stadion� im.� 10� pp

w� Łowiczu,� ul.� Jana� pawła� ii� 3;�
14. kolejka skierniewickiej ligi 
piłki nożnej okręgowej mło-
dzików młodszych D2: MUkS 
Pelikan-2008 Łowicz – MLkS 
Widok Skierniewice.


